
معاون وزیر نفت عنوان کرد

پیش بینی ۳۰۰ میلیون مترمکعب ناترازی گاز در زمستان امسال
خریدار  معاون وزیر نفــت در خصوص میزان 
ناترازی گاز در زمســتان امسال گفت: پیش بینی 
ما بین ۲۵۰ میلیون مترمکعــب یا ۳۰۰ میلیون 
مترمکعب اســت و علت آن هم وابستگی بیش از 

حد مصرف کننده ها به گاز است.
 سعید توکلی، مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران 
در برنامه صف اول شبکه خبر ســیما اظهار کرد: 
بالغ بر ۷۴ درصد تأمین گاز کشور از میدان گازی 
پارس جنوبی صورت می گیــرد و در حال حاضر 
روزانه ۸۰۰ میلیون مترمکعب گاز پالایش شــده 
به شبکه سراسری تزریق می شود که از این مقدار 
با توجه بــه قراردادهای بلندمــدت صادراتی که 
داریم، بخش اندکی صادر شــده و بقیه به مصارف 

داخلی می رسد.
وی افــزود: بالغ بــر ۴۰ هزار کیلومتــر خط لوله 
فشار قوی در شبکه انتقال گاز داریم و بیش از ۹۰ 
ایستگاه تقویت فشــار و همه این ناوگان را بالغ بر 
۳۴۰ توربوکمپرسور مدیریت می کند و در اقصی 
نقاط کشور حتی در جاهایی که بعضاً شاید کمتر 

نام آن را شنیده باشند، گاز توزیع می شود.
معاون وزیــر نفت با بیــان اینکه شــبکه توزیع 

گاز کشــور یکی از قدرترین، قوی ترین و شــاید 
گسترده ترین شبکه ها است، گفت: نزدیک به ۷۲ 

درصد تأمین انرژی کشور وابسته به گاز است.
وی ادامــه داد: در حــال حاضــر ۵۱ درصد گاز 
تولیدی کشــور در بخش خانگی، تجاری، حمل 
و نقل و صنایع جز مصرف می شــود که سهم این 
بخش ها در زمســتان تا ۸۵ درصد هم می رســد؛ 
یعنی وقتی در روزهای ســرد زمســتان تولید و 
توزیع گاز کشــور به ۸۵۰ میلیون مترمکعب در 
روز رســید، مصرف گاز در بخش خانگی، تجاری، 
حمــل و نقــل و صنایع خــرد تــا ۷۰۰ میلیون 
مترمکعب هــم می رســد و بقیه گاز را به ســایر 
مصارف از جمله صنایع عمده شــامل ســیمان، 
پتروشــیمی، فولاد، مس، آلومینیوم و نیروگاه ها 

تحویل می دهیم.
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران بــا بیان اینکه 
امسال ســرمای هوا زودتر از ســال قبل آغاز شد، 
گفت: امســال یک پدیده ای در ابتدای آبان اتفاق 
افتاد و بر اساس نظر هواشناســی، یک توده سرد 
اســکاندیناوی آمد، بــه موجب این توده ســرد 
اســکاندیناوی ۱۱ تا از اســتان های شــمالی ما 

همزمان افزایــش برودت داشــت و این افزایش 
برودت باعــث کاهش دما به انــدازه میانگین ۱۲ 

درجه شد.
وی افزود: افزایش مصرف گاز از ۲۷ مهرماه تا ۱۴ 

آبان ماه نزدیک به ۲۱۸ میلیون متر مکعب بود.
مدیرعامل شرکت ملی گاز خاطرنشان کرد: سال 
۱۴۰۲ درجه حرارت گرم تــر بود و حتی بعضی از 
هموطنان و دوستان اشــاره می کردند که شاید 
امسال اصلًا زمستانی نیامده، یعنی در آبان، آذر، 
دی و بهمن، هوا نسبت به میانگین های سال های 
قبل گرم تر بود و در اســفند ماه هوا ســرد شد و 
یک افزایش مصرف گازی ما داشــتیم اما امسال 
نسبت به ۵ سال گذشته آماری که ما داریم میزان 
مصرف در ابتدای آبان ماه مشــابه میزان مصرف 
در آذرماه است، یعنی ما یک ماه زودتر وارد فصل 
سرد شدیم و باعث شد که سیستم های گرمایش 
بعضی از مناطق روشــن بشــود و بعــد از اینکه 
سیستم گرمایش روشن می شود دیگر اتوماتیک 
مصرف کننده بــه دلایل متعددی دیگــر قادر یا 
اصلًا تمایلی به کم کردن سیستم های موتورخانه 

یا بستن بعضی سیستم های مرکزی ندارد.

توکلی بــا بیان اینکــه در بقیه دنیا ســبد انرژی 
متنوع اســت، یعنی فقط به گاز متکی نیســتند، 
گفت: مثلًا کشــور چین که یک کشوری است که 
طبیعتاً میزان تولید آن با میــزان مصرف ما برابر 
است و مهم تر از این ســبد انرژی که دارد نزدیک 
به ۶۰ درصد آن ذغال ســنگ است و درصد کمی 
از گاز بهره مند است و بر اساس استراتژی توسعه 
صنعتی و طرح آمایش سرزمینی که دارند، ذغال 
ســنگ و ســوخت هایی که ســوخت اصطلاحاً 
فسیلی اســت و نســبت به بحث هوای پاک یک 
محدودیتی است در نقاطی استفاده می کنند که 

این باعث افزایش آلودگی نشود.
وی افزود: علــت اصلی ناتــرازی گاز در ایران که 
اولاً سبد انرژی ما متنوع نیســت و وابستگی ۷۲ 
درصدی به گاز داریــم و ثانیاً مصارف ما در تمامی 
بخش ها از خانگی گرفته تــا نیروگاه ها و صنایع، 
بهینه نیست.معاون وزیر نفت در خصوص میزان 
ناترازی گاز در زمســتان امسال گفت: پیش بینی 
ما بین ۲۵۰ میلیون مترمکعــب یا ۳۰۰ میلیون 
مترمکعب اســت و علت آن هم وابســتگی بیش 
از حد مصــرف کننده ها به گاز اســت.توکلی در 

خصوص بحث ذخیره سازی گاز اذعان کرد: یکی 
از مباحثی که در برنامه هفتم الزام شــده افزایش 
میزان ذخیره سازی اســت و ما برنامه هایی برای 

افزایش میزان ذخیره سازی گاز داریم.
وی ادامه داد: بخش عمده ناترازی گاز به مباحث 
صرفه جویی و بهینه ســازی مربوط اســت؛ مثلًا 
در بحث ســاختمان، ما مقررات ملی ساختمان 
داریم، الــزام قانونی مبحث ۱۹، یعنــی اگر ما در 
ارتباط با مبحث ۱۹ فعالیت های درســتی توسط 
دســتگاه های مرتبط و توسط ســازنده ها انجام 

بشــود، نزدیک بــه ۲۵ درصد از میــزان مصرف 
خانگی مان بر اســاس آمار و ارقام و تحقیقاتی که 

انجام شده کم می شود.
وی افزود: ســال های گذشــته بعضــاً از ۱۵ آذر 
بحث نظارت بر بهینه ســازی مصرف در ادارات و 
بخش های عمومی را شــروع می کردیم ولی الان 
که خدمت شما هســتم نزدیک به دو هزار و ۴۰۰ 
مــورد بازدید همکاران من انجام شــده و نزدیک 
به صد مورد اخطار صادر کردنــد و بقیه موارد در 

الگوی مصرف بوده است.

»خریدار« از شرایط جدید بازار ارز گزارش می دهد

دلار بازیچه دست سودجویان شایعه ساز
با بازگشت تـرامپ

ونق انرژی پاک  ونق انرژی پاک چه بر سر ر چه بر سر ر
می آید؟می آید؟
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اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی
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رهبرمعظم انقلاب در دیدار با نمایندگان مجلس خبرگان رهبری:
وزی جبهه حق  تداوم مجاهدت ها قطعا پیر

 را به دنبال خواهد داشت

در دیدار با جمعی از روسای ستادهای انتخاباتی خود
پزشکیان: تمام هدف ما در دولت، خدمت 

صادقانه و بدون چشم داشت به مردم است

 وزیر اقتصاد: 
کولبری ساماندهی خواهد شد 

تامین مالی بدون تقویت بورس ممکن است؟
چالش های تأمین مالی در اقتصاد ایران
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»باغ کیانوش«؛ یک ماجراجویی نوجوانانه
 محمد جلیلوند، نویســنده سینمایی ســاخت فیلم ســینمایی برای طیف سنی 
نوجوان با توجه به تنوع روحی و روانی آن ها، کار سختی به حساب می آید. به همین 
دلیل هم این گروه ســنی اغلب با رده های ســنی پایین تر جمع زده و آثاری متکی 
بر عنصری به نام تخیل برایشان ســاخته می شود. در ســینمای ایران و به ویژه در 
دهه های شصت و هفتاد آثاری با قهرمان های نوجوان ساخته می شدند که در قصه 

آن کمتر از تخیل بهره گرفته شده و عناصر ژانر ملودرام پررنگ تر بودند. 

یادداشت

اعتبارسازی برای خریداران خانه

صفحه صفحه 33

دولت

 رئیس ســازمان امور اداری و استخدامی کشور با 
تاکید بر اینکه رویکرد دولــت در قبال کارمندان 
حمایتی اســت، گفت: در ادبیات مدیریت، باور ما 
بر این است که منابع انسانی بزرگ ترین سرمایه و 

منبع یک کشور به حساب می آید.
»علاالدین رفیع زاده« با بیــان اینکه قانون برنامه 
هفتم پیشرفت امکانی را تحت عنوان »فوق العاده 
خاص« بر ما تکلیف کرده اســت، گفت: همکاران 
در ســازمان ادارای و اســتخدامی گروه هایی را 
تشکیل دادند و در حال مطالعه بر روی این موضوع 
هســتند تا با یک نگاه جامع بتوانند چارچوبی را 

تنظیم کنند که بر اســاس آن بتوانیم این امکان 
را که قانون گــذار در اختیار دولت گذاشــته، در 
بند قانونی، تحت عنوان فوق العاده خاص تعریف 
کنیم، امیــدوارم بــرای دیگر گروه هــا و فارغ از 
پرستاران، برای همه رشــته های کارمندی بتوان 

از این ظرفیت استفاده کرد.
رئیس ســازمان امور اداری و اســتخدامی کشور 
با بیان اینکه باید برای ســرمایه انســانی کشــور 
انگیزه ایجاد کرد، گفت: ســازمان امــور اداری و 
استخدامی، ســرمایه انســانی با انگیزه ای دارد 
و در همه حوزه ها تحول ایجــاد خواهد کرد، این 

نگاه در دســتگاه های خدماتــی و عملیاتی مانند 
بیمارستان ها حساســیت  های ویژه ای دارد چرا 
که افراد شــاغل در این بخش در صف اول خدمت 
به مردم قــرار دارند و از ایــن رو تقویت نیروهایی 
که به مردم خدمات ارائه می کنند، برای ما بســیار 

اهمیت دارد.
رفیع زاده ادامــه داد: در حال تنظیــم برنامه  ای 
هســتیم و به این گروه از عزیــزان توجه ویژه ای 
خواهیم داشت البته این توجه ویژه حتما به منزله 
پرداخت نیســت و مســائل دیگری مانند مسائل 

معیشتی هم وجود دارد.

ویکرد دولت در قبال کارمندان حمایتی است آگهی مزایده عمومی  شماره ۱۴۰۳/۱ر

روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام

نوبت دوم

 ۱_ نام مزایده گذار: شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام،به نشانی،ایلام ،بلوار مدرس،کدپستی ۶۹۳۱۹۹۹۵۴۸۷،طبقه دوم،امور تدارکات،واحد قراردادها ،تلفکس۰۸۴۳۳۳۴۷۷۵۵
۲_موضوع مزایده:

۱۴۰۳/۰۱:مزایده انواع سیم مسی اسقاط،کابل آلومینیوم اسقاط، کابل مسی اسقاط،انواع یراق آلات،برج نوری۱۶متری،انواع چک اسقاط،انواع لامپ اسقاط
۳_زمان دریافت اسنادمزایده:از تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۵ لغایت ۱۴۰۳/۰۸/۲۲

۴_آدرس محل دریافت اسناد:مزایده گران محترم میتوانند به منظور دریافت اسناد مزایده به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت www.setadiran.ir  مراجعه نمایند 
۵_آدرس محل دریافت پیشنهاد:ایلام بلوار مدرس ،شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام،واحد دبیرخانه،به پیشنهادهای فاقد امضا،مخدوش ،مشروط و پیشنهاداتی که بعداز مهلت 

مقرر واصل شوند ترتیب اثر داده نخواهند شد مزایده گران محترم می بایستی تمامی مدارک وپاکات رابرروی سامانه ستاد بارگذاری نمایند.
۶_مهلت تحویل اسناد:ساعت ۱۳:۳۰روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۰۳

۷_محل برگزاری مناقصه:ایلام بلوار مدرس،شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام،سالن جلسات
۸_زمان بازگشایی پاکات:پاکات پیشنهاد راس ساعت ۹صبح روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۰۴با حضور اعضای کمیسیون مناقصه بازگشایی می شود.حضور مناقصه گران در جلسه 

فوق الذکر با ارائه معرفی نامه بلامانع است.
۹_ذکر شماره مناقصه وعنوان آن روی پاکت الزامی است 

 ۱۰- شرکت توزیع برق استان ایلام  در  رد یا قبول  کلیه  پیشنهادها مختار است.
۱۱-اطلاعات  تضمین قید شده  در اسناد  مزایده  که به صورت  الف(چک تضمین شده  بانکی- ضمانت نامه بانکی به  نفع مزایده گزار- ضمانت نامه صادر شده توسط  موسسات بیمه گر 
دارای مجوز لازم برای فعالیت  و صدور ضمانت نامه  از سوی بیمه مرکزی ایران -گواهی خالص مطالبات  قطعی تایید شده  از سوی امور مالی  شرکت توزیع برق  مطابق  کار برگ های 
پیوست-  رسید بانکی  واریز وجه مذبور-  به حساب شماره ۰۱۰۱۸۶۴۶۵۳۰۰۴ بانک صادرات  به نام شرکت توزیع نیروی برق استان ایلام  -مدت اعتبار  تضمین های  فوق  باید  حداقل 
۳ماه از تاریخ  اسناد قرائت گردیده  تماما مورد تایید  است و امضا  مناقصه گر صدور آن  بوده و برای همین  مدت قابل تمدید باشد و علاوه بر آن ضمانت نامه های بانکی  باید  طبق  فرم 

های مورد قبول ضمیمه  اسناد تنظیم شده باشد.
۱۲-پیشنهاد دهندگان موظفند  تا سه روز قبل از  پایان مهلت  تسلیم پیشنهادات  با مراجعه به سایت هایی که اسناد بر  روی آن ها بارگذاری شده اند است  از اصلاحات  احتمالی در 

اسناد  مطلع گردند و اسناد اصلاحی را  مهر و امضا کنند.
۱۳-شرط قبولی  اسناد  و مدارک صرفا  وجود و اثبات آن ها در جلسه مزایده  بوده و شرکت  از پذیرش مدارکی که بعد از پایان مهلت تسلیم  پیشنهادات و حین جلسه و بعد از آن  ارائه 

شوند  ترتیب اثر نمی دهد.
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دریادار سیاری:
ارتش ارتباط گسترده ای با شرکت های 

دانش بنیان برقرار کرده است
معــاون هماهنگ کننده ارتش در جمع دانشــجویان نخبه دانشــگاه 
امام صــادق )ع(، گفت: در ارتــش و به ویژه در نیــروی دریایی ارتباط 
گســترده ای با شــرکت های دانش بنیان و مراکز علم و فناوری برقرار 

شده است.
 امیر دریادار حبیب الله سیاری رئیس ســتاد و معاون هماهنگ کننده 
ارتش در جمع تعدادی از دانشــجویان نخبه مقاطع کارشناسی ارشد و 
دکتری دانشگاه امام صادق )ع( با ابراز خرسندی از دیدار با دانشجویان 
نخبه دانشگاه امام صادق )ع( گفت: این موضوع که شما جوانان انقلابی 
و تحصیل کرده، انگیزه و دغدغه پیشــرفت و سازندگی کشور عزیزمان 

ایران را دارید بسیار برای بنده ارزشمند است.
وی افزود: ارتباط با شــرکت های دانش بنیان، مراکــز علم و فناوری و 
دانشگاه های برتر کشــور به منظور بهره گیری از ظرفیت جوانان نخبه 

برای پیشرفت کشور ضروری است.
رئیس ستاد ارتش با اشاره به اهمیت برنامه ریزی و توجه به شاخص های 
ارزیابی عملکرد مدیران و مســؤولان تاکید کرد: بایســتی به چشــم 
اندازهای توسعه کشور که در اســناد بالادستی به آن تصریح شده است 
توجه ویژه داشــت و در صورت عــدم اجرای کامــل آن ها در خصوص 
ارزیابی عملکرد مدیران و مسئولان و آسیب شناسی فعالیت های آن ها 

اقدام کرد.

معاون هماهنگ کننده ارتش با اشاره به اهمیت تربیت حکمرانان رده 
میانی به منظور اداره و توســعه کشــور افزود: همانطور که رهبر معظم 
انقلاب و فرماندهــی کل قــوا )مدظله العالی( در بیانــات خود تاکید 
داشــتند تربیت و آموزش مدیران متخصص و با دانش برای پیشرفت 
و ترقی کشور بســیار اهمیت دارد؛ مدیری که خوب تصمیم گیری کند 
و محیط داخلی، خارجی و فرصت ها و تهدیدها را خوب بشناســد و به 

بهترین نحو اقدام کند.
امیر دریادار سیاری با توصیه به دانشجویان نخبه حاضر در جلسه مبنی 
بر بهره منــدی از دانش های روز و تجربیات موفق گفت: کســب دانش 
روز و بهره مندی از تجربیات موفق مدیران و مســئولان در عرصه های 
مختلف می تواند شــما را برای حضور در جایگاه هــا و رده های میانی 
حکمرانی در کشــور به منظور ســاختن آینده ای مطلوب و در شــأن 
انقلاب اســلامی، آماده کند چنانکه در ارتش به این مهم توجه ویژه ای 

شده است.
وی با تبیین ضرورت همــکاری و تعامل با شــرکت های دانش بنیان 
و پارک های علم و فنــاوری افزود: در ارتش و بویــژه در نیروی دریایی 
ارتباط گســترده ای با شــرکت های دانش بنیان و مراکز علم و فناوری 
برقرار شده است و در نتیجه شاهد ســاخت و بومی سازی ناوشکن ها و 

زیردریایی هایی شده ایم که از فناوری و علم روز دنیا برخوردار هستند.
امیر دریادار ســیاری با اشــاره به توجه ویژه ارتش به فناوری های روز 
و شالوده شــکن اظهار داشــت: ما در ارتش جمهوری اســلامی ایران 
در ۱۴ حوزه در خصوص فناوری های شــالوده شــکن ورود داشــته و 
دستاوردهای بسیار قابل توجه ای کسب کرده ایم و هم اکنون آمادگی 
داریم در قالب طرح های مشــترک با شــما جوانان نخبه دانشــگاهی 

همکاری و تعامل کنیم.

سرلشکر سلامی: 
وز آمریکا  مقاومت غزه در تغییر دولت جنگ افر

نقش داشت
فرمانده کل ســپاه در واکنش به نتیجه انتخابات اخیــر آمریکا گفت: 
انتخابات اخیر آمریکا ثابت کــرد مقاومت غزه حتی مــی تواند دولت 
جنگ افروز آمریکا را تغییر دهد؛ چرا که دموکرات ها کســانی بودند که 
جنگ فلسطین را با همه توان حمایت کردند اما در عمل، مردم آمریکا 
به کسانی که ماشین کشتار صهیونیست ها را تجهیز کردند رأی ندادند.

 سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
در همایش سراســری معاونان روابط عمومی رده های مختلف ســپاه 
پاســداران انقلاب اسلامی و مدیران رسانه های کشــور که صبح امروز 
با حضور جمعی از مسئولان کشــوری، فرماندهان لشکری و مدیران، 
نمایندگان و خبرنگاران رســانه های مختلف کشــور در مشهد برگزار 
شد، به تشــریح جزئیات تقابل همه جانبه جبهه حق و باطل در شرایط 
کنونی پرداخت و اظهار کرد: امروزه جبهه اسلام در نزدیک ترین فاصله 
ممکن با دشمن پنجه در پنجه شــده و از فاصله صفر با او درگیر است. 
دشــمن هم در همه عرصه ها با تمام ظرفیت و توانایــی خود به میدان 
آمده و آرایش منســجم محور مقاومت در مقابل ایــن تهاجم فراگیر، 

نشانه صادق عظمت این جبهه است.
ســردار ســلامی ضمن تحلیل تحولات اخیر جبهه لبنان اظهار کرد: 
آن ها عملیات تروریســتی انفجار پیجرها را اجرا کردند تا حلقه اصلی 
فرماندهان حــزب الله را از موقعیــت عملیاتی خارج کننــد. علاوه بر 
این، ســال هاســت با رصد لحظه به لحظه در تلاش برای کشف شبکه 
عملیاتی گروه های مقاومت اسلامی در لبنان، شناسایی افراد و حملات 
تروریستی هستند و شما دیدید چطور با کارهای هدفمند از فؤاد شکر 
گرفته تا شهید عبدالقادر و حتی رهبر قدرتمند، نافذالبصیره، معنوی و 

منحصربفرد حزب الله شهید سیدحسن نصرالله را به شهادت رساندند.
وی افزود: برحسب شاخص های ظاهری این ارزیابی به نظر درست می 
رسید که شــبکه حزب الله با شهادت شــبکه جهادی خود دیگر نتواند 
همچون گذشــته میدان داری کند اما جهان مشاهده کرد که مقاومت 
اسلامی لبنان توانســت این آســیب را جبران کند، میدان را به دست 
بگیرد و جریانــی را متوقف کند که نه فقط آمریــکا بلکه همه ابرقدرت 

های غربی حامی او هستند.
فرمانده کل ســپاه با اشــاره به برخی تحولات اخیر میدان خاطرنشان 
کرد: صهیونیست ها به هرچه پیدا می کنند، حمله می کنند و شهرهای 
لبنان را زیر آتش بی ســابقه قرار داده اند اما هنوز حتی بخش مهمی از 
جنوب لبنان را هم به تصاحب خود درنیاورده اند. بسیاری از رزمندگان 
مقاومت در شــرایطی که در موقعیت جنگی زیرزمین هســتند، نمی 
دانند خانواده هایشان در شهرها چه سرنوشــتی در برابر بمباران های 
ناجوانمردانه رژیم صهیونیستی پیدا کرده اند اما مردانه می جنگند، با 
دفاع شجاعانه و عاشورایی راه را بر لشــکر صهیونیستی بسته اند و افول 

تدریجی اعتماد به نفس و امید به پیروزی را در دشمن رقم می زنند.
وی ادامه داد: در عملیات وعده صادق ۲ ما می توانســتیم در موقعیت 
های مختلفی این کار را انجام دهیم اما به طرز شــگفت انگیزی، زمان 
عملیات عقب می افتاد اما در نهایت، دقیقــاً زمانی این اتفاق رخ داد که 
بهترین وقت آن بود. اینجا بود که با این ســیلی، ژست اعتماد به نفس 
صهیونیست ها درهم شکست و کاری کرد تا او در میدان در حد و اندازه 

های خود ظاهر شود.

تریبون

خریدار  رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت 
تداوم »وفاق ملی« با بهره گیری از نیروهای 
توان مند و بدون وابســتگی به حزب و جناح 
خــاص در کشــور، خدمت بــدون منت و 
چشم داشــت به مردم را ســرلوحه اصلی 

تلاش های دولت چهاردهم دانست.
 مســعود پزشــکیان، با جمعی از روســای 
ســتادهای انتخاباتی خود در طول دوران 
تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری دیدار 
و پای ســخنان، نظــرات، پیشــنهادات و 

انتقادات آنان نشست.
پزشکیان با ابراز خشنودی از حضور در جمع 
کسانی که با ابراز لطف، هم دلی و پشتیبانی 
خود، موجبات شکل گیری امید در کشور و 
زمینه سازی برای ایجاد »دولت وفاق ملی« 
را فراهم کردند، گفت: بعد از اتمام انتخابات 
باید در گام اول و به فوریت نسبت به تشکیل 
دولت اقــدام می کردیم؛ تمــام تلاش ما در 
مجموعه دولت این بود که با اجماع و پرهیز 
از چند دســتگی این مهم را به ســرانجام 

برسانیم.
رئیــس جمهور بــا اشــاره به اینکــه فتح 
مکه توســط مســلمانان بدون ایجاد وفاق 
امکان پذیر نبود، اظهار داشت: رمز موفقیت 
رسول الله)ص( در فتح مکه، حل معضلات 
لاینحل قبایلی بود که هــر لحظه و هر روز 
درگیری های خونی داشتند و حاضر نبودند 
در برابــر یکدیگر از خود گذشــتگی کنند. 
ایجاد پیمان برادری بین مسلمین در مدینه 
توسط ایشان، زمینه مناســب را برای فتح 

مکه بعد از گذشت ۸ سال آماده کرد.
پزشکیان با تشکر از پشــتیبانی های مقام 

معظــم رهبــری و همــکاری و همراهی 
ســران قوا، انتصابات اســتانداران بومی و 
قومی استان های سیســتان و بلوچستان، 
خوزستان و کردســتان را از دستاوردهای 
دولت چهاردهم دانســت و ابراز امیدواری 
کرد که ایــن اقدامات مســتمر و ادامه دار 

باشد.
رئیس جمهور در پاســخ به انتقــاد برخی 
از اعضای ســتاد در خصوص قطع شــدن 
مســیرهای ارتباطــی با ایشــان، گفت: ما 
باید فرصت رســیدن به این برهه زمانی را 
در اختیار می داشــتیم. از روز اول تشکیل 
دولت، تمامی تمرکز ما برای رسیدن به یک 
نقطه قابل اتکاء بود و بــرای آن باید تلاش 
شــبانه روزی می کردیم. تدویــن و تنظیم 
بودجــه و تحویل آن مطابق بــا زمان بندی 
مجلس شورای اسلامی کاری بسیار دشوار 
بود که به لطف خدا و همراهی مجلس انجام 
شــد. زین پس نیز دولت مرتبــاً پیگیر امور 
مردم خواهد بود تا مبادا حق کســی ضایع 

گردد.
پزشــکیان با تأکید بر اینکه خدمت رسانی 
به مــردم وظیفــه غایی دولــت چهاردهم 
اســت، گفت: تمــام هدف مــن در دولت، 
خدمت صادقانــه و بدون چشم داشــت به 
مردم کشورم اســت. اطمینان می دهم که 
هیچ اقدامی را در راســتای اهداف سیاسی 
و انتخاباتی و دســتاوردهای شخصی انجام 

نخواهیم داد.
رئیس جمهور با اشــاره به اینکــه دولت به 
زودی دستورالعملی مشــخص برای اداره 
استان ها به استانداران و فرمانداران تدوین 

و ابلاغ خواهد کرد، گفت: مــا در مجموعه 
دولت، حق را مســتقل از افــراد می دانیم و 
برای پیگیــری حقوق انســانی همه مردم 
تلاش می کنیم. مجموعه اســتانداران باید 
چارچوب های مشــخص شده توسط دولت 

را قبول داشته و در راستای آن قدم بردارند.
پزشکیان در بخش دیگری از سخنان خود 
و با اشــاره به اینکه اگر بتوانیــم وفاق را در 
کشور ایجاد کنیم، تغییر افراد در کشورهای 
دیگر خللی در اراده ما ایجــاد نخواهد کرد، 
اظهار داشــت: همه جریانات سیاســی در 
کشــور فارغ از اینکه اصلاح طلب باشــند و 
یا اصول گرا، باید در کنار یکدیگر باشــند و 
به همراه مردم ید واحد شــویم، آن زمان در 

برابر هیچکس تسلیم نخواهیم شد.
رئیس جمهور با اشاره به سفرهای خارجی 
دولت چهاردهم و ملاقات با رهبران، سران 
و روسای جمهور، نخســت وزیران و وزرای 
خارجــه کشــورهای خارجــی، گفت: در 
همین مدت زمان اندک بــا تعداد زیادی از 
سران کشورهای خارجی ملاقات و توافقات 

بســیاری خوبی را حاصل کردیــم. هفته 
گذشته بسیاری از این توافقات را شخصاً در 
جلســات متعدد پیگیری کرده و اطمینان 
دارم که اتفاقات بســیار خوبی در این زمینه 

رخ خواهد داد.
پزشــکیان با تأکید بر اینکه دشــمن امروز 
در پی ســاخت تصویری غلط از ملت ایران 
در جامعه جهانی اســت، گفــت: در دیدار 
با رئیــس جمهور مصــر مســایلی مطرح 
شــد، حرف ایشــان این بود که کشورهای 
خارجی پیش ما می آینــد و تصویری غیر از 
این چیزی که ما امروز از شــما می بینیم، از 
ایران به ما ارائه می دهند؛ چرا خود شــما در 
عرصه هایی که لازم اســت، حضور ندارید. 
بعد هم از بنده برای ســفر به کشــور مصر 

دعوت کرد.
رئیس جمهور با تقدیــر از اقدامات عراقچی 
وزیــر امــور خارجه بــرای همــراه کردن 
کشــورهای عربــی در محکومیــت حمله 
رژیم صهیونیســتی به خاک کشور، اظهار 
داشــت: همراهی کشــورهای عربــی با ما 
که تا دیروز به دنبال عادی ســازی روابط با 
رژیم صهیونیستی بودند و پیمان همکاری 
می بســتند، از نتایج درخشــان دســتگاه 

دیپلماسی کشور است.
پزشــکیان با تصریح بر اینکه فاصله گرفتن 
از وفــاق ملی، ما را از رســیدن بــه اهداف 
متعالی کشــور و حل معضلات اقتصادی، 
فرهنگــی و اجتماعی بازخواهد داشــت، 
گفت: باید همراه بــا »وفاق ملی« معضلات 
کشــور را آرام آرام حل کنیم. اگر به دنبال 
برخورد غیرســازنده با سایر دســتگاه ها و 

نهادهای تصمیم گیر در کشور باشیم، قطعاً 
از این مســیر دور خواهیم شد و باید در کنار 
یکدیگر و با تکیه به قانون به ســوی رشد و 

پیشرفت کشور حرکت کنیم.
رئیس جمهــور در پایان با اشــاره به اینکه 
برگزاری نشست و دیدار با اعضای ستادهای 
انتخاباتــی را وظیفه خــود می داند، گفت: 
چهارشنبه جلســه ای با اعضای ستاد امید 
داشــتیم، امروز هم میزبان هیئت رئیســه 
جبهه اصلاحات و بخشــی دیگر از اعضای 
ستاد و شــما عزیزان هســتیم. این ارتباط 
با تشــکیل کمیتــه و کارگروه هایــی که با 
پیشــنهادات شما تشکیل می شــود، ادامه 
خواهــد یافت تا کنــار یکدیگــر بتوانیم از 

بحران های کشور خارج شویم.
در ابتدای این دیدار ۱۵ نفر از افراد حاضر در 
جلسه به نمایندگی از ستادهای انتخاباتی 
پزشکیان به ایراد ســخن و بیان دیدگاه ها، 
نظرات و پیشنهادات خود پرداختند. ایجاد 
شــبکه ارتباطی مابین فعالین ســتادهای 
انتخاباتــی با دولــت، ســامان دهی دفتر 
ارتباطات مردمی رئیس جمهور، پشتیبانی 
از مطالبــات مردمی، اســتفاده از نیروهای 
کارآمد ســتادهای انتخاباتی، رسیدگی به 
وضعیت دریاچه ارومیه، انتقاد از هزینه حق 
انتفاع معادن تنها در برخی از اســتان های 
کشــور، تاســیس نهادی بــرای پیگیری 
موضوعات خــاص در کشــور نظیر منطقه 
ویژه مکران و یا رسیدگی به معضل آلودگی 
هــوای تهــران و تعیین تکلیــف وضعیت 
مهاجریــن غیرقانونــی در کشــور، از اهم 

موضوعات مطرح شده در این جلسه بود.

معاون سخنگوی دبیر کل ســازمان ملل درباره خطر 
مرگ برای تمامی فلســطینیان ســاکن شــمال غزه 

هشدار داد.
 به نقل از الجزیره، ارتش رژیم صهیونیســتی در حال 
پاکسازی قومی شمال غزه با هدف ایجاد منطقه حائل 

در این منطقه اســت. این کار که با حمایت مســتقیم 
آمریکا و ســکوت جامعه جهانی انجام می شــود، جان 
غیرنظامیان فلســطینی را در معرض خطــر قرار داده 
است.بر این اساس، استفن ترمبلی، معاون سخنگوی 
دبیر کل ســازمان ملــل اعلام کــرد: تمامی جمعیت 

فلسطینیان در شمال غزه در خطر مرگ قریب الوقوع 
به دلیل بیماری، قحطی، و یا خشــونت های نظامیان 

صهیونیست هستند.
وی افزود: فلســطینیان آنجا هیــچ محافظتی ندارند 
زیرا بمباران به طور گســترده ادامه داشته و همانطور 

که همواره بر آن تاکید داشــته ایم باید از غیرنظامیان 
فلسطینی در تمامی غزه محافظت شود.

براساس برآوردهای سازمان ملل، طی محاصره کامل 
غزه تاکنون یک هزار و ۵۰۰ غیرنظامی فلســطینی به 

شهادت رسیده اند.

سازمان ملل:تمامی مردم شمال غزه در خطر مرگ هستند

خریــدار  رهبــر انقــلاب در دیــدار با 
نماینــدگان مجلــس خبــرگان رهبری 
فرمودند: مجاهدت هایی که با قوت و قدرت 
در لبنان، غزه و فلســطین تداوم دارد، قطعاً 
پیــروزی جبهه حق و جبهــه مقاومت را به 

دنبال خواهد داشت.
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار اعضای 
مجلس خبرگان، این مجلس را مرتبط ترینِ 
نهادها با انقلاب خواندند و با اشاره به برخی 
انگیزه ها و فعالیت ها بــرای متوقف کردن 
انقلاب و به عقب بازگرداندن حرکت ملت، 
گفتند: عمده مســئولیت رهبــری حفظ 
جهت گیری کشور به سمت اهداف انقلاب 
اســت؛ بنابراین، مجلس خبرگان که نقش 
منحصربه فــردی در تعییــن رهبری دارد، 

اهمیت بی بدیلی می یابد.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای همچنین با 
اشــاره به بالندگی، پویایــی و ادامه مقابله 
قدرتمندانه حــزب الله و حمــاس، تأکید 
کردند: براســاس وعده هــای تردیدناپذیر 
یاری خداوند و برمبنــای تجربیات مقابله 
پیــروز حــزب الله و حمــاس در دهه های 
گذشــته، حوادث اخیر قطعاٌ پیروزی جبهه 

حق و مقاومت را به دنبال خواهد داشت.
در این دیدار کــه در پایان اجلاســیه دوم 
دوره ششــم خبــرگان انجام شــد، رهبر 
انقلاب با اشــاره به جایگاه مجلس خبرگان 
در قانون اســلامی و نظام، این مجلس را از 
لحاظ مفهوم ارتباط با انقلاب اســلامی، از 
انقلابی تریــنِ نهادها برشــمردند و گفتند: 
علت اســتفاده از این تعبیر، نقش خبرگان 

در گزینش رهبری است.
هــدف اصلــی انقــلاب، »محقــق کردن 
توحید« به معنای وسیع اجرای دین اسلام 

در کشور و در زندگی مردم است
حضرت آیــت الله خامنه ای هــدف اصلی 
انقلاب را »محقق کردن توحید« به معنای 
وســیع اجرای دین اسلام در کشــور و در 
زندگی مردم خواندنــد و افزودند: رهبری 
مأمور اســت جهت گیری حرکت کشــور و 
نظام به ســمت این هدف اساســی را حفظ 

کند.
ایشــان با اشــاره به برخــی انگیزه ها برای 
مانع تراشــی در تحقق جامعه توحیدی در 
کشــور، گفتند: می خواهند حرکت انقلاب 
و نظام را در این مســیر متوقــف کنند و اگر 
توانســتند بــا بازگشــت به عقــب، وضع 
ارتجاعی گذشــته را ولو در ظاهر و لباس نو، 

تکرار کنند.
رهبر انقلاب با اشاره به انحراف انقلاب های 
بزرگی مانند انقلاب کبیر فرانســه و انقلاب 
شوروی در یکی دو دهه بعد، افزودند: خطر 
بازگشــت به عقب برای همــه حرکت های 

بزرگ مردمی وجود دارد.

ایشان با اســتناد به هشــدارها و تذکرات 
متعدد قرآن کریم درباره بازگشــت به عقب 
به عنوان یک خطر بســیار مهــم، افزودند: 
پروردگار در قرآن مجید تهدید می کند که 
اگر از کفار اطاعت کردید، دچار عقب گرد و 
ارتجاع می شــوید و یا اینکه کفار شما را بعد 

از ایمان، دوباره به کفر برمی گردانند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای، جلوگیری از 
انحراف و عقب گرد در هر نظامی را نیازمند 
یک عامل مهم دانســتند و افزودند: در نظام 
اسلامی این مأموریت بسیار بزرگ بر عهده 
رهبــری و مســئولیت انتخاب ایــن عامل 
تعیین کننده نیز بــر دوش مجلس خبرگان 

است.
ایشــان در تبییــن اهمیت ایــن مجلس 
افزودنــد: وجــود مجلس خبرگان نشــان 
می دهد در حرکت مســتمر نظام به سمت 
اهداف، هیچ وقفه ای ایجاد نمی شــود؛ چرا 
که در صورت نیــاز، خبرگان بی درنگ رهبر 
بعدی را مشخص می کنند و این تسلسل، با 
قدرت و قوت و توانایــی کامل وجود خواهد 

داشت.
رهبر انقلاب وابسته نبودن نظام به اشخاص 
را یکــی از حقایق نهفتــه در روندِ بی درنگ 
انتخاب رهبــری دانســتند و گفتند: این 
جابجایی هــا نشــان می هــد کــه اگرچه 
اشــخاصی مأموریت هایی دارنــد که باید 
انجام شود اما نظام وابســته به آنها نیست و 
می تواند راه خود را بدون این اشــخاص هم 

ادامه بدهد.
ایشان در همین زمینه به هشدار خداوند در 
سوره آل عمران به مســلمانان اشاره کردند 
و گفتند: خداوند در ســال سوم هجرت که 
هنوز نظام اســلامی قوام نیافته، مسلمانان 

را ملامت می کند که اگر پیامبر اعظم )ص( 
-یعنی اصلی ترین شــخص نظام هستی- 
فوت کند یا کشــته شــود، شــما به عقب 

بازمی گردید؟
حضرت آیــت الله خامنــه ای نــکات بیان 
شــده درباره اهمیت جایگاه خبــرگان را، 
نشــان دهنده ضرورتِ نهایت دقت و توجه 
خبــرگان در گزینش رهبــری خواندند و 
افزودنــد: باید کمال دقت را در تشــخیص 
شــرایط ذکرشــده در قانون اساسی برای 
رهبــر به کار برد تــا همه شــرایط از جمله 
اعتقاد قلبی راســخ به مسیر و هدف انقلاب 
و آمادگی بــرای حرکت مســتمر و بدون 
خســتگی در این راه، در او تشــخیص داده 

شود و شایسته مسئولیت باشد.
رهبر انقلاب در بخش دیگری از سخنانشان 
با اشــاره به تقارن این ایام با اربعین شهادت 
مجاهد بزرگ و خستگی ناپذیر زمان، شهید 
سیدحسن نصرالله، یاد او و دیگر فرماندهان 
و بزرگان مقاومت از جمله شــهیدان هنیه، 
صفی الدین، ســنوار و نیلفروشان را گرامی 
داشــتند و گفتند: این شــهیدان به اسلام 
و جبهــه مقاومت، عزت و قــدرت مضاعف 

دادند.
ایشــان حزب الله را یادگار ماندگار شــهید 
نصرالله خواندنــد و افزودند: حــزب الله به 
برکت شــجاعت، درایــت، صبــر و توکل 
عجیب سید مقاومت، رشــد فوق العاده ای 
یافت به گونه ای که دشــمن مجهز به انواع 
ســلاح های مادی و تبلیغاتی نتوانست و به 
فضل الهی نخواهد توانســت بر این پدیده 

شگرف غلبه کند.
حضرت آیــت الله خامنــه ای با اشــاره به 
دســت های خون آلــودِ آشــکار آمریکا و 

برخی از کشــورهای اروپایــی در جنایات 
غزه و لبنان، نتیجه استمرار مجاهدت های 
قدرتمندانــه در لبنان و غزه و فلســطین را 
پیروزی جبهه حــق و مقاومت دانســتند 
و گفتنــد: یــک دلیل بــرای چشــم انداز 
پیروزمندانــه حرکــت مقاومــت، وعده 
تردیدناپذیــر الهی اســت که بعــد از اذن 
جهاد به کســانی که به آنها ظلم شده تأکید 
می کند اگر خدا را یاری کنید، تحقق نصرت 

پروردگار، قطعی است.
ایشان تجربه چند دهه گذشته پیروزی های 
مقاومت در برابر متجاوزان صهیونیســتی 
را دلیل آشــکار دیگری بــر تحقق پیروزی 
نهایــی جبهه حــق خواندنــد و گفتند: در 
طول نزدیک به ۴۰ سال گذشته، حزب الله، 
رژیم صهیونیســتی را در مراحل مختلف از 
شــهرهای بیروت، صیدا و صور و در نهایت 
به کلی از جنوب لبنان وادار به عقب نشینی 
و شهرها و روستاها و بلندی های این کشور 

را از وجود نحس آن رژیم تخلیه کرد.

دشمن نتوانسته و نخواهد توانست بر 
تشکیلات حزب الله فائق آید

رهبر انقلاب قدرت شــگفت انگیز حزب الله 
در عقب راندن و شکســت دادن »دشــمن 
مسلح به انواع ســلاح های نظامی، سیاسی 
تبلیغاتی و اقتصــادی و همچنین متکی به 
حمایت های فاســقان بــزرگ جهان مانند 
رؤســای جمهور آمریکا« را نشــان دهنده 
افزایش گام بــه گام توانایی های حزب الله و 
تبدیل شــدن از یک جمع کوچکِ مجاهد 
در راه خدا به تشــکیلاتی عظیم دانستند و 
گفتند: عین این تجربه پیروزمندانه، درباره 
مقاومت فلســطین نیز وجــود دارد و آنها 

نیز از ســال ۱۳۸۸ تا به امــروز ۹ بار با رژیم 
صهیونیستی درگیر شده اند که هر ۹ بار هم 

بر این رژیم غلبه کرده اند.
ایشــان، پیروز کنونی نبرد با اشــغالگران 
صهیونیست را مقاومت فلسطین دانستند و 
افزودند: هدف صهیونیست ها از این جنگ، 
ریشــه کنی حماس بود اما آنها با وجود قتل 
عام ده ها هزار انســان و به شهادت رساندن 
رهبران مقاومت و حماس و نمایش چهره ای 
زشــت، منفور، منزوی و محکوم از خود در 
دنیا، نتوانســتند به این هدف دســت پیدا 
کنند و حمــاس همچنان در حــال مبارزه 
اســت که این بــه معنای شکســت رژیم 

صهیونیستی است.
حضرت آیت الله خامنــه ای حزب الله را قوی 
و در حال اســتمرار مبارزه قدرتمند با رژیم 
صهیونی دانســتند و گفتنــد: در لبنان هم 
عده ای از جمله در بخش های سیاســی به 
گمان ضعیف شــدن حزب الله زبان به طعنه 
علیه این تشــکیلات مجاهد باز کرده اند در 
حالی که اشــتباه می کنند و دچــار توهم 
هستند؛ زیرا با وجود فقدان شخصیت های 
بزرگی همچون سیدحســن نصرالله و سید 
صفی الدین، تشــکیلات حزب الله با روحیه 
معنوی بالا و مجاهــدان در میدان، در حال 
مبارزه ای قوی است و دشــمن نتوانسته و 

نخواهد توانست بر آن فائق آید.
ایشــان خاطرنشــان کردند: دنیا و منطقه 
روزی را خواهد دید که رژیم صهیونیســتی 
به طور واضــح از این مجاهدین شکســت 
می خورد کــه امیدواریم همه شــما آن روز 
را مشــاهده کنید.رهبر انقــلاب همچنین 
یاد نماینــدگان فقید دوره ششــم مجلس 
خبــرگان رهبری، شــهیدان رئیســی و 

آل هاشم را گرامی داشتند.
در ابتــدای این دیــدار آیــت الله موحدی 
کرمانــی رئیس مجلس خبــرگان رهبری 
نکاتی را درباره ضرورت تلاش صاحب نظران 
و رســانه ها در باب تبیین مفاهیم انقلاب و 

مقوله ولایت فقیه بیان کرد.
آیت الله حســینی بوشــهری نایب رئیس 
مجلــس خبــرگان نیــز ضمن اشــاره به 
مفــاد بیانیه پایانــی اجلاس، گزارشــی از 
دومین اجلاســیه دوره ششم این مجلس و 
محورهای نطق پیش از دســتور ۱۶ نفر از 
اعضای خبرگان در موضوعــات فرهنگی، 
اقتصادی، اجتماعی و سیاســی و همچنین 
موضوعات مربوط به حوزه هــای انتخابیه 

اشاره کرد.
در این دیدار همچنیــن یادبودی از آیت الله 
ابراهیم رئیســی رئیس جمهور شــهید و 
حجت الاسلام و المسلمین سید محمد علی 
آل هاشم امام جمعه مردمی تبریز، دو عضو 

شهید مجلس خبرگان رهبری قرار داشت.



»خریدار«  از شرایط جدید بازار ارز گزارش می دهد
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ثبت گمرکی انواع آیفون مسافری در فرودگاه 
امام آغاز شد

 همزمان با ابلاغ مصوبه جدید هیات دولت در خصوص تعرفه های تلفن 
همراه با برند آیفون، ثبت گمرکی انواع گوشی های آیفون از روز جمعه 

در قسمت مسافری گمرک فرودگاه امام خمینی تهران آغاز شد.
»محمدرضا عارف« معاون اول رئیس جمهور تصویب نامه هیات وزیران 
در خصوص رفع ممنوعیت واردات انواع گوشی تلفن همراه با نشان اپل 
را که طی هفته جاری در هیات وزیران تصویب شــده بود از روز گذشته 

جهت اجرا به دستگاه های ذیربط ابلاغ کرد.
طبق مفــاد تصویب نامه ابلاغی از ســوی معــاون اول رئیس جمهور، 
حقوق ورودی مربوط در ســال جاری در خصوص گوشی های بیش از 
۶۰۰ دلار مطابق ردیف ۶۰ جدول شماره ۱۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۳ 
کل کشــور، ۱۵ درصد در رویه تجاری و ۳۰ درصد در سایر رویه ها و در 
خصوص گوشــی های ۶۰۰ دلار و پایین تر از آن مطابق مقررات مربوط 

در رویه تجاری پنج درصد و در سایر رویه ها شش درصد خواهد بود.
حدود سه سال قبل نســخه ۱۳ گوشــی آیفون وارد بازار شد و پس از 

مدتی رجیستری و واردات مدل های بالاتر از ۱۳ به ایران ممنوع شد.
مدت ها خبر رجیستری گوشــی های آیفون منتشر و بعد از آن تکذیب 
می شد اما در ابتدای شروع به کار دولت چهاردهم این مشکل سرانجام 

پس از سه سال حل شد.
گفتنی است، با توجه به رجیستر نشدن گوشــی های آیفون ۱۴، ۱۵ و 
۱۶ در ایران، آیفون ۱۳ پرچمدار قیمتی این نوع گوشــی به مدت ســه 

سال بود.
 

 تاثیر انتخاب ترامپ بر بازار طلای جهانی
حباب سکه کاهش یافت

یک کارشــناس بازار طلا گفت: حباب سکه طرح جدید با یک میلیون و 
۱۰۰ هزار تومان کاهش به هفت میلیون و ۴۰۰ هزار تومان رسید.

 محمد کشتی آرای کارشــناس بازار طلا اظهار کرد: با توجه به تحولات 
سیاسی جهان، در این هفته برخلاف انتظار اکثر کارشناسان که افزایش 
قیمت طلا و سکه را پیش بینی کرده بودند، این امر محقق نشد و با اعلام 
نتیجه ریاست جمهوری آمریکا قیمت ها کاهشــی شد. در واقع پس از 
انتخاب »دونالد ترامپ« بــه عنوان رئیس جمهــوری آمریکا، قیمت 
جهانی انس طلا با ۷۳ دلار کاهش به ۲ هزار و ۶۶۳ دلار رســید که تأثیر 
مستقیمی بر کاهش قیمت طلا و ســکه در داخل کشور داشت تا جایی 
که در آخرین روز هفته )پنجشنبه( شاهد ســیر نزولی نرخ طلا و سکه 

شدیم.
وی تصریح کرد: بدین ترتیب قیمت ســکه طرح قدیم با یک میلیون و 
۲۰۰ هزار تومان کاهش هفتگی به رقم ۴۹ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان، 
قیمت ســکه طرح جدید با ۲ میلیون و ۸۰۰ هزارتومان کاهش هفتگی 
به ۵۱ میلیون و ۸۵۰ هزار تومان، نیم ســکه با یک میلیون و ۲۰۰ هزار 
تومان افت هفتگی به ۲۷ میلیــون و ۶۰۰ هزار تومان، ربع ســکه با ۲ 
میلیون تومان کاهــش هفتگی بــه ۱۶ میلیون و ۶۵۰ هــزار تومان و 
ســکه های یک گرمی بانک مرکزی با ۶۰۰ هزار تومان کاهش به هشت 

میلیون و ۳۰۰ هزار تومان رسید.

کشــتی آرای گفت: قیمت هر مثقال طلای آب شده با ۷۶۰ هزار تومان 
کاهش هفتگی در آخرین معاملات روز پنجشنبه به ۱۹ میلیون و ۶۹۰ 
هزار تومان رســید و هر گرم طــلای ۱۸ عیار با ۱۷۵ هــزار تومان افت 

قیمت، چهار میلیون و ۵۴۵ هزار تومان معامله شد.
این کارشناس بازار طلا اظهار کرد: حباب سکه طرح جدید در این هفته 
با یک میلیون و ۱۰۰ هزار تومان کاهش به هفــت میلیون و ۴۰۰ هزار 

تومان رسید.
به گفته وی، با توجه به شرایط موجود سیاســی و اقتصادی در جهان، 
حداقل تا روز دوشــنبه قیمت انس جهانی طلا میلی به افزایش نداشته 

باشد و در همین محدوده قیمتی ثابت باقی بماند.

اعتبارسازی برای خریداران خانه
دولت درصدد اســت تا دســتورالعمل تشکیل موسســات پس   انداز و 
تسهیلات مســکن را پس از گذشت ۹ ســال از تصویب، با تغییراتی به 
جریان بیندازد و به واسطه آن برای متقاضیان خرید خانه، اعتبارسازی 
کند. پیشــینه صندوق های پس   انداز و وام مسکن در ایران به سال های 
پیش از انقلاب مربوط می شــود. این مدل از تامین مالی بخش مسکن، 
در سال ۱۳۴۷ با عنوان »شــرکت   های پس   انداز و وام مسکن« از سوی 
بانک رهنی و با کمک بانک مرکزی در آن دوره ایجاد شــد. ساختار این 
موسسه های مالی    این   گونه بود که با استفاده از پس   اندازها و سپرده   ها از 

سرمایه   گذاران خصوصی، به اعطای وام مسکن می   پرداخت.
 عملکرد شــرکت   های پس   انداز و وام مســکن پیش از انقلاب اسلامی 
به   گونه   ای بود که آنها در مدت ۸ســال فعالیت خود )تا ســال ۱۳۵۶(، 
نزدیک به ۳   هزار میلیون تومان یعنی به میزان ۲.۷ برابر ســرمایه خود، 
سپرده پس   انداز جذب کردند. این شرکت   ها توانستند نزدیک به ۶   هزار 
میلیون تومــان و به عبارت دیگر پنج برابر ســرمایه خود، تســهیلات 
مســکن پرداخت کنند. اما جریان فعالیت این صندوق ها متوقف شــد 
تا اینکه در ســال ۹۵ دســتورالعمل مربوط به راه   اندازی این موسسات 

توسط شورای پول و اعتبار تصویب شد.
به تازگی بازوی پژوهشی مجلس شورای اسلامی با انتشار یک گزارش 
کارشناسی درباره دستورالعمل اجرایی تاســیس، فعالیت و نظارت بر 
موسسات پس   انداز و تسهیلات مسکن که ســال ۹۵ تنظیم و تصویب 
شــد، ضمن برشــماری نقاط قوت و ضعف دســتورالعمل مذکور،  بر 
اصل ضرورت فراهــم کردن امکانــی برای کمک به تســهیلات   دهی 
به متقاضیان خرید مســکن که در متن بازار مســکن یعنــی خارج از 
طرح   های خانه   ســازی دولتی قصد خریــد ملک دارنــد، تاکید کرده 
است. مفاد دســتورالعمل مذکور اگرچه هرگز فرصت اجرا پیدا نکرد، 
اما مرور آن با توجه به نیاز امروز بازار مســکن بــه ابزارهای تامین مالی 
برای تســهیلات   دهی، خالی از لطف نیســت. متن بازنگری شده این 
دســتورالعمل نیز مرداد امســال به تصویب هیات عالی بانک مرکزی 

رسیده است. اما ماهیت این دستورالعمل چیست؟
بر اســاس این دســتورالعمل، امکان تاسیس موسســات پس   انداز و 
تسهیلات مسکن به صورت منطقه   ای در کلان شهرها و مراکز استان   ها 
فراهم می شــود. هدف از تاســیس چنیــن موسســاتی، جمع   آوری 
سرمایه   های خرد و به کارگیری آنها در امر تسهیلات   دهی به متقاضیان 
خرید مســکن و نیز سایر فعالان بخش مسکن و ســاختمان است. این 
ایده در دنیا قدمتی ۲۰۰ ساله دارد؛ کما اینکه اولین فعالیت موسسات 
پس   انداز و تسهیلات مسکن، در سال ۱۷۷۶ در انگلستان آغاز شد. این 
موسسات تک   شعبه   ای – یا حداکثر با شــعبی در محدوده یک شهر یا 
استان - مانند بانک های کوچک و کارآمدی عمل می کنند که با حداقل 

نرخ سپرده قانونی نزد بانک مرکزی امکان فعالیت پیدا می کنند.

بازار

خریدار  مدیریت اصل غیــر قابل انکار در 
اداره هر اموری اســت. تفاوتی نمی کند که 
بدنبال مدیریت یک کارگاه کوچک باشیم 
یا کارخانه ای بزرگ، وزارتخانه، دولت و... را 
مدیریت کنیم، داشتن توان مدیریت حرف 
اول و آخر را می زند. بزرگترین چالشــی که 
سالها از آن رنج می بریم، سومدیریت است. 
هر گاه که تــورم بالا مــی رود، گرانی بیداد 
می کند، تولید با مشــکل رو به رو می شود، 
محصولات کشــاورزی بدلایل گوناگون از 
آلودگی تا نبود مشــتری معدوم می شود، 
ســرعت اینترنت به پایین ترین درجه لاک 
پشتی سقوط می کند یا هر مشکل دیگری 
بوجــود می آیــد، تنها جملــه ای که برای 
توجیه این همه مشــکل بر زبان می آوریم، 

سومدیریت و ناکارآمدی است.

اقتصاد اثرگذار
به گزارش خریدار، با وجــود نقش آفرینی 
مدیران توانمند، حــق نداریم بدون در نظر 
گرفتن جمیع شــرایط، یک تنــه به قاضی 

برویم. 
نکته اصلی اینجاست که فریاد سومدیریت 
ســر می دهیم، امــا دلایــل ناکارآمدی و 
مشــکلات را بررســی و تعیین نمی کنیم 
تا بدنبال چاره اندیشــی مناســب باشیم. 
بزرگترین چالشــی که بحــران های جدی 
را رقم می زند، مشــکلات اقتصادی است. 
اقتصادی کــه از تمامی بخشــها تاثیر می 

پذیرد و بر تمامی بخشها اثر می گذارد.

بحران سیاست خارجی
هر چند کشــور با بحران های بســیاری در 
عرصه های گوناگون دست به گریبان است، 
اما بحران سیاست خارجی بر تمامی بخشها 
اثر گذاشته اســت. بحران سیاست خارجی 
باعث شده که بارها مورد تهدید قرار گیریم. 
از جنگ تحمیلی که ۸ ســال جــان و مال 
مردم را هدف قرار داد تــا تهاجم فرهنگی و 
بحران آفرینی در بسیاری عرصه های دیگر 
باعث شــد تا نتوانیم با ســرعت لازم پیش 

برویم.

تحریم بحران آفرین
از آنجا کــه در مقابــل تمام بحــران های 
تحمیلــی موفــق عمــل کردیــم، جنگ 
اقتصادی با ســلاح تحریم علیه کشورمان 
مطرح شد. باید بپذیریم که تحریم تاثیرات 
منفی و مخربی بر جای گذاشــته و مستقیم 

یــا غیــر مســتقیم، تمامی عرصــه های 
اقتصادی را تحت الشــعاع قرار داده است. 
هنگامی که ســخن از اقتصاد بــه میان می 
آید، باید گزینه های بســیاری کنار یکدیگر 
قرار بگیــرد تا چرخهای اقتصاد بدرســتی 
بچرخــد، اما هنگامی کــه اقتصاد لنگ می 
زند، یا گزینه ها بدرســتی کنار یکدیگر قرار 
نگرفته یا چوب کارشــکنی کــه تحریم از 
مهمترین آنهاســت، لای چرخ اقتصاد قرار 

داده شده است.

ثبات اقتصادی
آنچه اقتصاد را توجیه پذیر می کند، داشتن 
برنامه اســت. یک بنگاه اقتصادی باید بداند 
کجا قرار دارد و چــه اقداماتــی باید انجام 
دهد تا از نقطــه موجود به نقطــه ایده آل 
برســد. مهمترین عاملی که می تواند یک 
بنگاه اقتصادی را به نقطه مطلوب برســاند، 
ثبات اقتصادی اســت. یک مدیر زمانی می 
تواند برنامه ریزی کند و ایــن برنامه ریزی 
را درســت پیش ببرد که در مورد اتفاقات، 
تحولات، تغییرات و رویکردهای دوره مالی 

تعریف شده، اطمینان داشته باشد.

بحران بی ثباتی
اگر مدیریت اقتصادی کشــور مورد بررسی 
دقیق قرار دهیم، به ســد بــزرگ بی ثباتی 
برخورد می کنیم. یک ســرمایه گذار که به 
جای بحران آفرینی، دلالی، قرارگرفتن در 

تیم مافیا و... در جستجوی کارآفرینی است 
و بنا دارد با راه انــدازی یک بنگاه اقتصادی، 
اشــتغال ایجاد کند، دســت رد به ســینه 
وابســتگی بزند و با تولید کالاهای مورد نیاز 
مردم، شــعار خودکفایی را به منصه ظهور 
برســاند، نیاز مبرم به ثبات اقتصادی دارد. 
ســرمایه گذار باید بداند در قالب ســرمایه 
گذاری، قرار است چه کالایی را در چه مدت 
با چه ســرمایه و چگونه تولید کند و مهمتر 
از همه اینکه در ایــن مدت ثبات لازم وجود 

داشته باشد.

یکه تازی دلار
بحران تــورم فزاینده، همه چیــز را تحت 
تاثیر قرار مــی دهد. در کشــوری که تورم 
مورد تایید دولت بــالای ۴۰ درصد و تورم 
واقعی بالای  ۷۰ درصد اســت، باید دلایل 
گوناگونــی برای بحــران تورم مشــخص 
کرد. واقعیت ها نشــان می دهد در تمامی 
سالهای گذشــته، بی ثباتی ناشی از بحران 
ســومدیریت بدترین چالش کشــور بوده 
است. نگاهی به آمارهای گذشته نشان می 
دهد از سال ۱۳۵۷ پس از آنکه سالها قیمت 
دلار آمریکا پشت سد ۷۰ ریال متوقف بود، 
بی ارزش شدن ریال رقم خورد و کار بجایی 
رســید که پس از گذشته ۴۶ ســال، امروز 
قیمت هر دلار در مرز ۷۰۰۰۰۰ریال است. 
این در حالی است که بســیاری از کشورها 
ثبات مالی دارند و سالهاست ارزش پول ملی 

خود را حفظ کرده اند. البته کشورهایی هم 
هســتند که اعتبار و آبرو را به پول ملی خود 
بازگردانده اند که افغانستان و عراق از جمله 

مهمترین آنها هستند.

تقاضای کاذب
در این رابطه یک عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس شــورای اسلامی در پاسخ به 
اینکه افزایش قیمــت دلار از ۵۸ به ۷۰ هزار 
تومان در یک ماه اخیر چه دلیلی دارد گفت: 
افزایش قیمت دلار دلایل بسیاری دارد که 
مهمترین آن، هجوم بــی دلیل برای خرید 
است. شهباز حسن پور در پاســخ به اینکه 
چرا یک باره این هجوم صورت گرفته گفت: 
بی شــک کلید این بحران آفرینی از سوی 
دلالان و ســودجویانی زده شــد که بدنبال 
پر کردن جیب خود با بحران آفرینی کاذب 
هســتند. وی با ابراز تاســف از اینکه مردم 
ناخواسته وارد این بحران آفرینی می شوند 
گفت: تقاضاهای مقطعی همچون روزهای 
پایان سال می تواند دلیل بالا رفتن ارز باشد، 
اما در شــرایط کنونی هیــچ دلیل منطقی 
برای بــالا رفتن قیمــت ارز وجــود ندارد. 
نماینده کرمان در مجلس شــورای اسلامی 
بالا رفتن دلار را ناشــی از تقاضای ساخته و 
پرداخته دست دلالان و سودجویان دانست 
و گفت: بالا رفتــن دلار بهانه ای برای گرانی 
دیگر کالاها می شــود، بنابر این گران شدن 
قیمت دلار هیچ ســودی نــدارد و مردم به 

ویژه حقوق بگیــران و دهک هــای پایین 
جامعه، بیش از همه ضرر می کنند.

بی اهمیتی اتفاقات سیاسی و امنیتی
وی در پاســخ بــه اینکه اتفاقات سیاســی 
همچون انتخابــات آمریکا و پیروزی ترامپ 
را تا چه اندازه موثر مــی دانید گفت: اقتصاد 
سیاسی یک واقعیت انکار ناپذیر است که نه 
تنها ایران بلکه تمام جهان را تحت تاثیر قرار 
می دهد. جنگ در یک گوشــه از جهان می 
تواند تمامی جهــان را تحت تاثیر قرار دهد. 
حســن پور با یادآوری اینکه در ســالهای 
گذشــته نوســان ارز و بی ثباتی بیشتر بود 
گفت: اکنون نوســانات و تغییر قیمت  کمتر 
شــده در حالی که در عرصه هــای نظامی، 
سیاســی و امنیتی ایران و جهــان اتفاقات 
بسیاری رخ داده است. وی در پاسخ به اینکه 
حمله نظامی اسراییل به ایران و زمزمه پاسخ 
ایران را تا چه اندازه موثر مــی دانید گفت: 
حمله اسراییل به ایران با آن میزان از زمینه 
ســازی رســانه ای، حرکت مهمی نبود، اما 
بنابر سیاســتگذاری رهبر انقلاب، نباید آن 
را بزرگنمایی کرد یا دست  کم گرفت. عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به 
اینکه بازارها بــه عملیات وعده صادق یک و 
دو ایران علیه اسراییل واکنش جدی نشان 
نداد گفت: شــاید نوســانات اندکی صورت 
گرفت اما آنقدر مهم نبود که بــازار را به بی 

ثباتی بکشاند. 

مدیریت خوب بازارها
حسن پور در پاســخ به اینکه آیا قیمت دلار 
برابر ریــال در بازار هرات، عــراق یا امارات 
تعیین می شود گفت: خوشــبختانه ایران 
بخوبی این بازارها را مدیریــت می کند و از 
این بابــت نگرانی زیادی وجــود ندارد. وی 
در پاســخ به اینکه زمزمه هــا حاکی از آن 
اســت که دلار به ۱۰۰ هزار تومان می رسد 
گفت: این زمزمه ها به وســیله سودجویان 
ســاخته و در فضای مجازی گســترش می 
یابد که ســود آن را دلالانی می برند که این 
شایعات را می ســازند. وی از مردم خواست 
بازیچه دست شــایعه سازان سودجو نشوند 
و گفت: بــرای ســودجویان اهمیتی ندارد 
که چه بلایــی بروز مردم و کشــور می آید، 
زیرا پرکردن جیب هایشــان بــر همه چیز 
اولویت دارد. برای این افراد منافع ملی هیچ 
اهمیتی ندارد و حاضر هستند مردم و کشور 

را قربانی منافع شخصی خود کنند.

وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه تمام تلاش ما جبران عقب 
ماندگی گذشته در این منطقه است، گفت: این قول را 
می دهیم که توجهی به سیســتان و بلوچستان از نظر 
منابعی که باید صرف کنند و هم استفاده از شرکت ها و 

سرمایه گذاری هایی که قرار است رخ دهد، انجام شود.
 عبدالناصر همتی در نشست با فعالان و مدیران بانک های 
عامل سیستان و بلوچســتان، اظهار داشــت: امید که با 
پیگیری ها و اقدامات نمایندگان و فعالان اقتصادی شاهد 
ســرعت گرفتن برنامه ها در سیستان و بلوچستان باشیم.
وی افزود: رسیدگی بیشتر به اســتان ها بویژه استان های 

محروم از تأکیدات رئیس جمهور است و وزارت 
اقتصاد با بیشترین تعداد دستگاه های استانی 
می تواند در اجرای این سیاست نقش مهمی را 
ایفا کند.وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: 
وزارت امور اقتصادی و دارایی نقش محوری در 
اقتصاد کشــور دارد و باید تلاش کنیم که این 
نقش را در کم کردن آلام و مشکلات اقتصادی 

مردم به کار گیریم.وی تاکید کرد: سیستان و بلوچستان 
توسعه یافتگی آن بیشتر و حساســیت این استان بسیار 
مهم بوده و باید به آن به صورت ویژه توجه شــود و شــعار 

»وحدت، امنیت و توســعه« دولــت چهادهم 
مساله بسیار مهم برای این استان به شمار رفته 
و تمام تلاش ما تحقق این مهم است. رسیدگی 
بیشتر به استان ها به ویژه استان های محروم از 
تأکیدات رئیس جمهور اســت و وزارت اقتصاد 
با بیشترین تعداد دستگاه های استانی می تواند 
در اجــرای این سیاســت نقش مهمــی را ایفا 
کند.همتی با اشــاره به اینکه تمام تلاش ما جبران عقب 
ماندگی گذشته در این منطقه اســت، ادامه داد: این قول 
را می دهیم که توجهی به سیســتان و بلوچســتان از نظر 

منابعی که باید صرف کنند و هم اســتفاده از شرکت ها و 
سرمایه گذاری هایی که قرار است رخ دهد، انجام شود.وی 
با توجه به اینکه ۵۰ درصد منابع سیســتان و بلوچستان 
قرض الحســنه و این یک امتیاز مثبت به شــمار می رود، 
افزود: این یک مزیت بوده که بانک های این استان دارند؛ 
باید متناســب با این مهم، میزان قرض الحســنه ای که 
پرداخت می شــود به متقاضیان در استان بیشتر شود و از 
طرف دیگر واحد درصد سرمایه گذاری تا حدود سه درصد 
در این اســتان کمتر حســاب تا جذابیت بیشتری برای 

سرمایه گذاری ایجاد شود.

وزیر

 وزیر اقتصاد: کولبری ساماندهی خواهد شد 

رئیس اتاق بازرگانی ایران و چین تاکید کرد

وم ارتقای سیستم تولید و کیفیت برای توسعه صادرات به بریکس لز
خریدار  رئیس اتاق بازرگانــی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی ایــران و چین گفت: 
برای تحول در صادرات با کشــورهای عضو 
بریکس باید سیستم تولید و کیفیت را برای 

رقابتی سازنده ارتقاء دهیم.
»مجیدرضا حریری« درباره توســعه روابط 
تجاری ایران با کشــورهای عضو بریکس، 
اظهار داشــت: ارتقای سیســتم تولید باید 
مبتنی بر کیفیت کالا و رقابت قیمتی باشد 

تا قابلیت عرضه جهانی داشته باشد.
وی با بیان اینکه تجارت جاده ۲ طرفه است، 
گفت: باید رابطه هماهنگی بین کشورهای 
عضو بریکس ایجاد شــود تا از روابط متقابل 

کسب سود کنند.
رئیس اتــاق بازرگانی ایــران و چین ادامه 
اقتصادهــای  و  بریکــس  داد: موضــوع 
نوظهورئتوسط کشــورهایی که اقتصاد آنها 
در قرن ۲۱ رشــد کرده، بنیانگذاری شــده 
است تا تبدیل به قدرت های اقتصادی شود.

وی با بیان اینکه هر کشــوری باید به مقدار 
منابــع و اســتعدادها ســهمی در اقتصاد 
جهانی داشته باشد، گفت: نظمی که مدنظر 
دنیاست یک نظم چندقطبی و گروهی است 
و مانند ســابق بحث اقتصاد تک قطبی و دو 

قطبی نیست.
حریری اضافه کــرد: بر این اســاس، اعلام 
شده است که هر کشــور باید به مقدار منابع 
و استعداد مردمان خود از آینده اقتصاد بهره 
برداری کند؛ از ایــن رو نظام دوقطبی و تک 

قطبی بهم خواهد خورد.

وی با اشــاره به طراحی و رونمایی از پلتفرم 
»بریکس پی« گفــت: ایــن »ارز واحد« و 
کارت های بانکی بریکس برای کشــورهای 
عضو این اتحاد، مزایایــی چون دلارزدایی، 
تســهیل تجارت و کاهش تأثیر تحریم های 
غرب را به همراه خواهد داشــت.رئیس اتاق 
بازرگانــی ایران و چین بیان داشــت: گروه 
اعضای بریکس اکنون در تلاش برای ایجاد 
بانک و پول واحد هستند، همچنین در بین 
این کشورها بحث روابط گمرکی آزاد، کارت 
های اعتباری و ســایر موارد در حال انجام 
اســت، مانند کارت های اعتباری و بریکس 

پی که عملیاتی شده است.

توسعه روابط تجاری و اقتصادی 
کشورهای عضو بریکس

وی بر توســعه روابط تجــاری و اقتصادی 
کشورهای عضو بریکس تاکید کرد و گفت: 
زمانی کــه »بریکس پلاس« طراحی شــد 
چهار کشــور به آن اضافه شدند، اکنون ۲۹ 
کشور در حال مذاکره هستند تا به آن اضافه 
شوند و به دنبال فضای اقتصادی و فرصت از 

مزایای این نوع اقتصاد هستند.
حریری عنــوان کــرد: بریکــس فرصتی 
است تا کشــورهای عضو، بازارهای تجارت 
را به روی یکدیگــر باز کننــد و از ظرفیت 
اقتصادی یکدیگر بهره مند شوند. از این رو 
نباید انتظار داشــت که امروز و فردا به نتایج 
بریکس دست پیدا کنیم؛ همانگونه که سه 
دهه طول کشــید تا اتحادیه اروپا بتواند به 

یک اقتصاد واحد و بدون مرز دست یابد.
وی با بیان اینکه در آینــده بریکس تحول 
اقتصادی در دنیا ایجاد مــی کند، اما نیاز به 
زمــان دارد گفت: هماهنگــی بین چندین 
کشور که از لحاظ سیاســی و اقتصادی در 
شرایط یکسانی قرار ندارند، نیاز به یک کار 

میان مدت و بلند مدت دارد.
رئیس اتــاق بازرگانی ایــران و چین تاکید 
کرد: عضویت در این گروه به طور قطع برای 
ما فرصت های جدیــدی را تعریف می کند 
و این به ما بســتگی دارد کــه چگونه از این 
فرصت ها استفاده کنیم، چرا که کشورها با 
عضویت در گروه های اقتصادی با همفکری 
و هم افزایی بیشترین اســتفاده را از فرصت 

های اقتصادی خواهند برد.
وی خاطرنشان کرد: کشــورهایی که عضو 
بریکس هســتند از نظر سیاسی در شرایط 
یکنواخت نیستند؛ به طور مثال تضادهایی 
میان هند، چین، روســیه، ایــران و امارات 
وجود دارد که این روابط بر روی هم پیمانی 

اقتصادی نیز تاثیرگذار خواهد بود.

ایران باید از فرصت بازارهای تجاری 
بریکس استفاده کند

رئیس اتــاق بازرگانی ایــران و چین با بیان 
ایکه ایران باید از فرصــت بازارهای تجاری 
بریکس اســتفاده کند، گفت: باید بریکس 
را خــوب مطالعه و برنامه ریــزی کنیم و در 
فرصت های کوتاه بیشــترین بهره را ببریم 

و خود را به عنوان عضو فعال جا بیندازیم.

وی ابراز داشــت: ایران اکنون در دنیا عرضه 
کننده نفت و محصولات بر پایه نفت، معدن 
و محصولات معدنی اســت که این ۲ مورد 
در تجارت مــا ۹۰ درصد نقــش دارند؛ این 
ترکیب به ما اجازه مانور دادن بر روی ســایر 
محصولات را نمــی دهد.حریری با تاکید بر 
تجارت غیرنفتی گفت: باید در حوزه تولید 
تغییرات اساسی بدهیم، به سمتی برویم که 
از منظر قیمتی یا کیفیتــی در دنیا بتوانیم 
رقابت کنیم؛ به عنوان مثال پســته ایران از 
منظر کیفیتی با کل دنیــا رقابت می کند، 
بعضی کشــورها با تولید کالا، بعضی دیگر با 
کیفیت یکســان اما قیمت پایین سهم قابل 

توجهی در صادرات دارند.
وی ادامه داد: اکنون به خاطر تعرفه های بالا 
و ممنوعیت ها بسیاری از کالاها به بازارهای 

داخلی ما وارد نمی شــود چرا که مرزها را به 
روی تولیدات دیگر بســته ایم. با اینکه می 
توانستیم با رفع ممنوعیت ها، زمینه رقابت 
تولید کننده داخلی را بــا خارجی افزایش و 

به کیفی سازی محصولات کمک کنیم.
رئیس اتــاق بازرگانی ایــران و چین با بیان 
اینکه باید ۲۰ قلم کالای مزیت دار اقتصادی 
را شناســایی کنیم، گفت: اگر قرار است در 
دنیا و بریکس نقش اصلی ایفــا کنیم، باید 
از تامین کننــده انرژی و مــواد خام فاصله 
بگیریم و به سمت کالاها با ارزش افزوده بالا 
حرکت کنیم.وی عنوان کــرد: باید ۲۰ قلم 
کالایی که قابلیت صــادرات با کیفیت بالا و 
قیمت مناســب دارند را شناسایی و بر روی 
این کالاها کار کنیم تا با قدرت بیشتری در 

بازارهای جهانی ورود کنند.
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معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده:
دولت شرایط بهتری برای رشد و شکوفایی نسل 

نوجوان فراهم می کند
 معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانــواده تاکید کرد: دولت همواره 
آماده است تا شرایط بهتری برای رشد و شکوفایی نسل نوجوان، به ویژه 

دختران، فراهم آورد و به مسائل آنان توجه ویژه ای داشته باشد.
به گزارش معاونت ریاســت جمهوری در امور زنان و خانــواده، »زهرا 
بهروز آذر« در نشستی که به مناســبت هفته نوجوان در خانه خلاق با 
حضور دختران نوجوان، برگزار شــد، به گفت وگو و شنیدن مشکلات و 

چالش های آنان پرداخت.
در این نشست، دختران نوجوان به بیان مســائل مختلف خود از جمله 
سبک زندگی، دوران نوجوانی شــان، انتظارات جامعه، مسئولیت ها و 

وظایف شان پرداختند.
بهروز آذر ضمن شــنیدن دغدغه ها و نظرات این نوجوانان، تاکید کرد: 
دولت همواره آماده است تا شــرایط بهتری برای رشد و شکوفایی نسل 
نوجوان به ویژه دختران، فراهم آورد و به مســائل آنــان توجه ویژه ای 

داشته باشد.

وزیر دادگستری:
رژیم صهیونسیتی باید به دلیل کشتار کودکان 

لبنان و غزه محاکمه شود
وزیر دادگســتری و رئیس مرجع ملی حقوق کودک ضمن ابراز نگرانی 
نســبت به قتل  عام ده ها هزار کــودک در غزه و لبنــان، محاکمه رژیم 
صهیونیستی در این زمینه را خواستار شــد و تاکید کرد: این اقدامات 

مصداق بارز شدیدترین خشونت ها است.
 امین حسین رحیمی در کنفرانس بین المللی »پایان دادن به خشونت 
علیه کودکان« در کلمبیا اظهار داشت: نگرانی عمیق خود را از آوارگی، 
بی سرپرستی، مفقود شــدن و قتل عام ده ها هزار کودک در غزه و لبنان 
که فاجعه ای است بی سابقه در نقض فاحش کنوانسیون حقوق کودک و 

مصداق بارز شدیدترین خشونت ها است، ابراز می کنم.
وی افزود: جمهوری اســلامی ایران با تأکید بر ضرورت پایان خشونت 
رژیم صهیونیســتی علیه کــودکان، از همه شــرکت کنندگان در این 
همایش می خواهد تا به فوریت، اقدامات ملموسی را مورد توجه جدی 

قرار دهند.
رحیمی به شناسایی صریح آسیب های کودکان بی دفاع غزه و لبنان به 
عنوان یک جنایت جنگی و تلاش بایســته بر محاکمه و پاسخگو کردن 

عاملان صهیونیست و حامیان آنها تاکید کرد.
وزیر دادگســتری همچنین تعیین یــک کارگروه ویژه بــرای جبران 

خسارت وارده به کوکان غزه و لبنان را خواستار شد.
رحیمی با بیان اینکه در برابر کودکان متعهد هســتیم، افزود: تا پایان 
ســال ۲۰۲۷ ســند ملی حمایت از کودکان در برابر خشونت تدوین و 
اجرا می شــود همچنین ســامانه جامع برای پایــش وضعیت حقوق 
کودک و ارزیابی عملکرد دستگاه های متولی برای حمایت از کودکان و 

پیشگیری از خشونت علیه آنان راه اندازی شد.
کنفرانس بین المللــی وزرا برای پایان بخشــیدن به خشــونت علیه 
کودکان به پیشــنهاد کلمبیا و با حمایت یونیســف، سازمان بهداشت 
جهانی، نماینده ویژه رئیس سازمان ملل و ســوئد، ۸ و ۷ نوامبر ۲۰۲۴ 

)۱۷ و ۱۸ آبان( در بوگاتا پایتخت کلمبیا برگزار شد.

در این کنفرانس امین حســین رحیمــی وزیر دادگســتری و رئیس 
مرجع ملی حقوق کودک، محمود علیگو مدیــرکل مرجع ملی حقوق 
کودک و مسعود علیزاده مدیرکل دفتر همکاری های بین الملل وزارت 

دادگستری به نمایندگی از کشورمان حضور داشتند.
 

معاون امور فرهنگی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان تهران:
 از هزار و ۴۵۰ دانشجو حمایت می شود

معاون امور فرهنگی کمیته امــداد امام خمینی )ره( اســتان تهران 
گفت: ۷۷۳ نفر از دانش آموزان زیر پوشــش این نهاد در استان تهران 
امسال در آزمون سراسری پذیرفته شــدند و اکنون نیز از هزار و ۴۵۰ 

دانشجو حمایت می شود.
مهدی ســلامی افزود: در زمان حاضر ۲۲ هــزار و ۴۶۳ دانش آموز و 
دانشــجو تحت حمایت کمیته امداد اســتان تهران هستند که از این 

تعداد ۲۱ هزار و ۱۳ دانش آموز و هزار و ۴۵۰ نفر دانشجو هستند.
وی افزود: در مجموع ۱۲ هزار و ۲۴۵ دانش آموز و دانشجو زیر پوشش 
این نهاد دختر و ۱۰ هزار و ۲۱۸ نفر پســر هســتند و همچنین از این 
تعداد دانش آموز و دانشــجو، ۱۹ هزار و ۸۹۳ نفر ســاکن شــهرهای 

استان تهران و مابقی ساکن روستاها هستند.
معاون امور فرهنگی کمیته امداد امام خمینی )ره( ادامه داد: امســال 
همچنین ۷۴ نفر در آزمون مدارس ســمپاد )ســازمان ملی پرورش 

استعدادهای درخشان( و نمونه دولتی پذیرفته شدند.
معاون امور فرهنگی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان تهران ادامه 
داد: هر دانشجوی تحت حمایت علاوه بر کمک هزینه تحصیلی از وام 
کارگشایی تا ســقف ۵۰ میلیون تومان برخوردار می شود و همچنین 
تسهیلات کارگشــایی برای دانش آموزان نیز تا ســقف ۱۰ میلیون 

تومان است.
ســلامی به انعقاد تفاهم نامه با برخی از موسســات آموزشــی برای 
حمایت از دانش آموزان و دانشجویان تحت پوشش کمیته امداد امام 
خمینی )ره( اشاره کرد و گفت: در همین راستا خدمات آموزشی ویژه 
دانش آموزان برای شــرکت در آزمون های ورودی مدارس سمپاد و 

نمونه دولتی و همچنین شرکت در کنکور سراسری ارائه می شود.
وی با اشــاره به اینکه حمایــت از دانش آموزان و دانشــجویان تحت 
حمایت با هدف موفقیت در تحصیل و کسب مشــاغل عالی، بهترین 
شیوه توانمندســازی جامعه هدف اســت، اعلام کرد: برای حمایت از 
دانش آموزان هنرستانی نیز پس از کســب آموزش های فنی و حرفه 

ای به منظور ورود به بازار کار به آنان وام اشتغال پرداخت می شود.
معاون امور فرهنگی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان تهران ادامه 
داد: این نهاد همچنین خدماتی ویژه برای دانش آموزان پایه دوازدهم 
اعم از کلاس های آمادگی کنکور، مشــاوره هــای تحصیلی و انتخاب 

رشته ارائه می دهد.
کمیته امداد امام خمینی )ره( ۷۴۸ هــزار دانش آموز مقطع ابتدایی 
تا متوســطه دوم و حدود ۵۰ هزار دانشــجو را در سراسر کشور تحت 

حمایت دارد.
از این تعداد ۱۹۹ هزار نفر در مقطع ابتدایــی دوره اول، ۱۹۲ هزار نفر 
در مقطع ابتدایی دوره دوم، ۲۰۳ هزار نفر متوســطه اول و ۱۵۴ هزار 
نفر در مقطع متوسطه دوم مشغول تحصیل هستند و ۳۷۹ هزار نفر از 

دانش آموزان تحت حمایت دختر و ۳۶۹ هزار نفر پسر هستند.

دیوار

 معاون توســعه و مدیریت منابع ســازمان غذا و دارو 
از تســهیل روند صــدور مجوز تجهیزات پزشــکی به 
خصوص در حوزه پرستاری و مراقبت در منزل توسط 
این ســازمان خبر داد و بر ضرورت پوشــش بیمه ای 

خدمات مراکز مراقبت در منزل تاکید کرد.
فرشــته میرزازاده در حاشیه مراســم اختتامیه اولین 
نمایشــگاه تجهیزات پرســتاری که در هتل المپیک 
برگزار شــد، در جمع خبرنگاران افزود: در حال حاضر 
کشــور وضعیت بهتری و مطلوبی در حوزه تجهیزات 
پزشکی پرســتاری دارد و شــرکت های تولیدکننده 
داخلی مجوزهای لازم را از سازمان غذا و دارو گرفتند. 
این تجهیــزات داخلی نســبت به نمونه های مشــابه 
خارجی با قیمت مناســبت تر تهیه و تامین می شوند و 

در مراکز درمانی و مراکز مراقبت در منزل کاربرد دارد.
میرزازاده تصریح کرد: نمایشگاه حوزه های تجهیزات 
پزشکی در مراقبت های پرســتاری توسعه یافته است 
و دســتگاه هایی که در مراقبت در منزل اســتفاده می 

شــود بازیابی بهتری برای بیمــاران دارد و 
هزینه هــای بیمــار را از لحاظ بســتری در 

بیمارستان ها کاهش می دهد.
وی با تاکید بر ضرورت پوشــش بیمه مراکز 
مراقبت در منزل، گفت: ســازمان غذا و دارو 
به تســهیل در روند صدور مجوزها و تامین 
کالاهایی که در منزل اســتفاده می شــود 

کمک می کنــد و حمایت های رئیس جمهــور و وزیر 
بهداشــت در این زمینه نیز وجود دارد، در لایحه سال 
آینده ســهم بودجه وزارت بهداشت رشد قابل توجهی 

دارد و یارانه دارو و تجهیزات پزشکی افزایش می یابد.
احمد نجاتیان رئیس کل سازمان نظام پرستاری نیز در 
جمع خبرنگاران ضمن ابــراز امیدواری برای برگزاری 
بین المللی این نمایشــگاه در ســال های آینده گفت: 
باید ســند مراقبت از بیمار و ســالمند را آماده کنیم. 
اکنون امکان خدمات آی ســی یو در منزل داریم و این 
تجهیــزات ارزان تر و قابل حمل تر در منزل اســت، به 

همین دلیل از شــرکت های دانــش بنیان 
دعوت می کنیم در طراحــی این تجهیزات 

به ما کمک کنند.
نجاتیــان با بیــان اینکه مراکــز مراقبت در 
منزل نیازمند پوشــش بیمه ای است، تاکید 
کرد: خدمات مراکز مراقبت در منزل ارزش 
اقتصادی زیادی دارد و در بخش پیشگیری و 

درمان نیز تاثیرگذار است.
 توسعه مراکز مراقبت در منزل کار گروهی است و پایه 

آن باید پرستاران باشند.
به گفته نجاتیــان، برگــزاری نمایشــگاه تجهیزات 
پرســتاری یک نگاه نو و تحول آفریــن در عرصه ارائه 
خدمــات ســلامت در ایران ایجــاد کرد و اســتقبال 
شرکت های تولیدکننده و واردکننده و حضور پررنگ 
آنها در این نمایشــگاه توانســت زمینه توسعه و بهبود 
این خدمات و الگوآفرینی برای ارائه کنندگان خدمات 

مراقبتی در سطح ملی و بین المللی را فراهم کند.

سید حســن صفوی رئیس هیات امنای صرف جویی 
ارزی معالجه بیماران نیز در حاشــیه این نمایشــگاه 
گفت: موضوع خدمات در منزل قــدم مثبتی برای جا 
انداختن فرهنگ خدمات پرســتاری است و ضرورت 
دارد جامعه از وجود این خدمات آگاه شــود. برگزاری 
چنین نمایشــگاه هایی زمینه فعالیت بــرای جامعه 
پرستاری فراهم می کند و باید ســال آینده پر رونق تر 

شود.
وی گفت: شــرکت کارآفرینان ســلامت جزو شرکت 
های تابعه هیات امنای صرفه جویی ارزی با درخواست 
وزارت بهداشت برای ارائه خدمات تامین نیروی انسانی 
برای مراکز دانشگاهی تاسیس شــده و پرستارانی که 
نمی توانند به دلیــل محدودیت اســتخدام و بودجه 
جذب شوند، توسط این شرکت برای فعالیت در مراکز 
درمانی اســتفاده می شــوند. حدود ۱۰ هزار پرستار 
توســط این شــرکت در مراکز درمانی مشــغول کار 

هستند و کارانه آنها بموقع پرداخت می شود.

پزشکی

خریدار  سخنگوی شهردار تهران درباره 
جزئیــات برگــزاری یکصدوپنجاهمیــن 
رویــداد امیدوافتخار گفت: روز شــنبه ۱۹ 
آبان ماه، بهره برداری از فاز نخست اکوپارک 
فرحزاد با حضور شــهردار تهران و جمعی از 

اصحاب رسانه برگزار خواهد شد.
عبدالمطهــر محمدخانــی، درخصــوص 
مراســم  یکصدوپنجاهمیــن  جزئیــات 
امیدوافتخار تحت عنوان آیین بهره برداری 
از طرح احیا و ســاماندهی روددره فرحزاد 
بیــان کــرد: روز شــنبه ۱۹ آبــان ۱۴۰۳ 
بهره برداری از فاز نخست اکوپارک فرحزاد 

با حضور شهردار تهران برگزار خواهد شد. 
وی با اشاره به سرگذشــت روددره فرحزاد 
اظهارکرد: دره فرحزاد با توجه به موقعیتی 
که داشــت تبدیل به محلی بــرای تجمع 
معتادان شــده بود. تاجایی که برخی از این 
افراد سال ها در این محل ساکن شده بودند. 
جمع آوری معتادان متجاهر از اواخر ســال 
۱۴۰۰ در چنــد مرحله انجام شــد و با رفع 
معارضین ملکی پس از ۱۲ ســال، عملیات 
اجرایی فاز یک این پروژه آغاز و با همکاری 
معاونــت خدمات شــهری و شــهرداری 
منطقه ۲و۵ رودره فرحزاد پس از ســال ها 

ساماندهی شد.

تبدیل فرحزاد به یکی از قطب های 
گردشگری پایتخت

محمدخانی در ادامه اضافه کرد: درخواست 
ساکنان منطقه روددره فرحزاد برای ایجاد 
امنیــت و آرامــش در محــدوده، مدیریت 
شــهری را برآن داشــت تا به ســاماندهی 
این منطقه خــوش آب و هــوا در پایتخت 

بپردازد. از ســوی دیگر اکوپــارک فرحزاد 
ظرفیت تبدیل شــدن به یکی از قطب های 
گردشگری در شهر را دارد که باید از آن بهره 

ببریم.
رئیس مرکــز ارتباطــات و اموربین الملل 
شــهرداری تهران با بیــان اینکه اکوپارک 
محیطــی اســت کــه در آن فالیت های 
تفریحی، همگام با شناســایی و چگونگی 
برخورد بــا مســائل زیســت محیطی از 
جنبه هــای گوناگون آموزشــی همگانی 
صــورت می گیــرد، خاطرنشــان کــرد: 
اســتفاده از اکوپارک هــا نیازمند آموزش 
و فرهنگ ســازی اســت تا بتوان در کنار 

اســتفاده از طبیعت، گونه های جانوری را 
نیز حفظ کرد. 

اکوپارک در فرحزاد
وی ضمن اشــاره به اینکه طرح ژینایی رود 
دره فرحزاد، حــد فاصل دالاغــر )ابتدای 
کوهستان فرحزاد( تا همیلا )ابتدای پارک 
نهج البلاغه( در دســت اجرا اســت، تأکید 
کرد: مســاحت پروژه ۱۵۷ هکتــار و طول 
تقریبی ۵ کیلومتر اســت که فــاز اول این 
پروژه به مســاحت ۵۴ هکتار فردا شــنبه 
۱۹ آبان به بهره برداری خواهد رسید. البته 
با اجرای این طــرح، اولیــن گام در تاریخ 

شهرســازی ایران برای ایجاد زیرســاخت 
ســبز- آبی رقم می خــورد. همچنین این 
پروژه باعــث اضافه شــدن پهنــه عرصه 

حیات وحش به پهنه های شهری می شود.

رشد گونه های گیاهی و جانوری در 
اکوپارک فرحزاد

محمدخانــی با بیــان اینکه طــرح احیای 
روددره فرحزاد در ۳ فاز اجرایی می شــود، 
گفت: فاز نخســت طرح مذکور روز شــنبه 
همزمان با برگــزاری آییــن امیدوافتخار 
افتتاح می شود که هدف از اجرای آن ایجاد 
فضایــی به صــورت پــارک طبیعی جهت 

حفظ محیط زیســت و گونه هــای جانوری 
مانند روباه، ســنجاب و سایر پرندگان بومی 
و همچنیــن جایگزینــی جهت اســتفاده 
ساکنان شهر تهران از این محیط طبیعی به 
جای جاجرود، دماوند و جاده چالوس بوده 

است.

ورودی های پارک فرحزاد کدام اند
ســخنگوی شــهرداری تهــران دربــاره 
مسیرهای دسترســی به اکوپارک فرحزاد 
اعلام کــرد: با توجــه به قرارگیــری پروژه 
بین بزرگراه اشــرفی اصفهانی و یادگار امام 
ورودی اصلی از ســمت خیابان ســیمون 
بولیوار از دو جهت در نظر گرفته شده است. 
یکی از ورودی ها از ســمت غرب محدوده و 
از طریق خیابان بهشــت و دیگری از سمت 

شرقی و از طریق خیابان آبشار  است.

پارکینگ برای بازدیدکنندگان 
فرحزاد وجود دارد

وی افزود: به منظور ســهولت در تردد برای 
شهروندان در محدوده اکوپارک، پارکینگ 
در نظــر گرفته شــده اســت. دو پارکینگ 
برای پارک وســایل نقلیه گردشــگران در 
نظر گرفته شــده؛ یکی پارکینگ غربی که 
دسترسی آن از سمت خیابان بهشت است 
و پارکینگ دیگر که دسترســی آن از سوی 
خیابان آبشــار خواهد بود.محمدخانی در 
پایان تصریح کرد: طــرح ژینایی فرحزاد با 
ایجاد فضای ســبز، دوگونه زیستی گیاهی 
و جانــوری را به هــم پیوند خواهــد داد و 
شــهروندان تهرانی نیز می توانند از این فضا 

استفاده کرده و لذت ببرند. 

خریــدار  ســخنگوی وزارت آموزش و 
پرورش اعلام کرد: امسال برای نخستین بار 
حق التدریس معلمان از مهرماه همزمان با 

حقوق پرداخت شد.
علی فرهادی در نشست خبری اظهار کرد: 
علاوه بر پرداخت مالی، ایجــاد فایل اضافه 
تدریس همراه با حقوق اقدامی بی نظیر بود.

وی یادآور شــد: ایــن اتفــاق در حالی رخ 
داده اســت که ۲۰ شهریور ســال گذشته، 
حق التدریس اســفند ۱۴۰۱ هم پرداخت 
نشده بود اما امسال ۸۰ درصد فایل در مهر و 

بقیه هم در آبان پرداخت شد.
وی ادامه داد: در سه ســال گذشته با وجود 
اینکــه جمعیــت دانش آمــوزان افزایش 
یافته اســت اما شــاهد کاهش کادر اداری 
هســتیم به طوری که در ســال تحصیلی 
۱۴۰۱ - ۱۴۰۰ مجموع کارکنان ۹۶۲ هزار 
و ۵۹۷ نفر بود که از این تعداد ۳۶ هزار و ۵۰ 

نفر به کار اداری اشتغال داشتند.
ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه در ســال تحصیلــی ۱۴۰۱-۱۴۰۲ 
جمعیــت کارکنان ایــن وزارتخانه به ۹۷۶ 
هزار نفر رسید که نســبت به سال قبل از آن 
۸ هزار نفر افزایش یافت، خاطرنشــان کرد: 
جمعیت کارکنان این وزارتخانه در ســال 
تحصیلی ۱۴۰۳_۱۴۰۲ به عدد ۹۶۵ هزار 
و ۹۲۶ نفر رســید؛ این عدد اکنون نســبت 

سال قبل کمتر شده است.

بیشترین کارکنان وزارت آموزش و 
پرورش در دوره ابتدایی هستند

فرهادی با تاکید بر اینکه بهره وری آموزش 
و پرورش بیشتر شده است، گفت: بیشترین 
کارکنــان در دوره ابتدایی و پــس از آن در 
دوره های متوســطه اول و دوم هستند زیرا 
پوشــش تحصیلی ۱۰۰ درصــدی در این 

دوره اهمیت بسیاری دارد.
وی بــا اشــاره به اینکــه تعــداد نیروهای 

خدماتی نســبت به ســال ۱۴۰۰-۱۴۰۱ 
حدود ســه هزار نفر کاهش یافته اســت، 
عنوان کرد: همچنین تعداد نیروهای اداری 
۴۰۰ هزار نفر و معلمان دوره متوسطه دوم 
نســبت به ۲ ســال پیش ۴ هزار نفر کاهش 

یافته است.
ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش بیان 
کرد: نیروهای متوســطه اول ۲ هــزار نفر 
کاهش یافتــه اما تعــداد نیروهــای دوره 
ابتدایی نسبت به ۲ ســال پیش ۹ هزار نفر 

افزایش یافته است.
فرهادی یادآور شد: نســبت معلم به دانش 
آموزان در دوره ابتدایــی ۲۸.۲۷ درصد، در 
دوره متوســطه اول ۲۵.۹ درصد و در دوره 

متوسطه دوم ۱۶.۹ درصد است.
وی درباره آمار مدیران مدارس نســبت به 
دانش آموزان توضیح داد: در مقطع ابتدایی 
به ازای هر ۲۳۲ دانش آمــوز یک مدیر، در 
مقطع متوسطه اول نســبت به ۲۴۰ دانش 
آموز یک مدیر و در متوســطه دوم نسبت به 

۱۸۴ دانش آموز یک مدیر داریم.
ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش درباره 
نســبت معاون مدرســه به هر دانش آموز 
نیــز توضیح داد: بــه ازای هــر ۳۰۴ دانش 
آموز دوره ابتدایی یک معاون مدرســه و هر 
۲۰۹ دانش آموز در دوره متوسطه دوم یک 

معاون مدرسه وجود دارد.
فرهادی افزود: به ازای هر ۸۸۷ دانش آموز 
دوره ابتدایی، به ازای هــر ۵۳۴ دانش آموز 
متوســطه اول و به ازای هر ۲۶۵ دانش آموز 
دوره متوســطه دوم یک معاون اجرایی در 

مدارس وجود دارد.
وی دربــاره تعــداد مربیان پرورشــی در 
مدارس هم اظهار کرد: در حوزه پرورشــی 
به ازای هر ۵۹۷ دانش آمــوز دوره ابتدایی 
یک معاون پرورشــی داریــم چراکه تعداد 
دانش آموزان بســیاری از مدارس ابتدایی 
کم اســت، در این راســتا باید بگویم که در 

مقطع ابتدایی ۴۱۳ مدرســه داریم که تنها 
یک دانش آموز دارد.

۵ هزار و 286 مدرسه تنها بین 2 تا ۵ 
دانش آموز دارد

ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه نگاه دولت و کشــور به مقوله آموزش 
عمومی با بســیاری از کشورها قابل مقایسه 
نیســت، گفت: ۵ هزار و ۲۸۶ مدرسه داریم 
کــه از ۲ تا ۵ دانــش آموز و ۵ هــزار و ۶۹۶ 
مدرســه داریم که بین ۶ تا ۱۰ دانش آموز 

دارد.
فرهادی ادامه داد: ۴ هزار و ۱۹۶ مدرســه از 
۱۱ تا ۱۵ دانش آمــوز دارد، ۳ هزار و ۷۱۵ 
مدرســه نیز از ۱۶ تا ۲۰ دانــش آموز دارد، 
۳ هزار و ۱۸۸ مدرســه نیز بیــن ۲۱ تا ۲۵ 
دانش آموز دارد، ۳ هزار و ۲۵۴ مدرســه از 
۲۶ تا ۳۰ دانش آمــوز دارد، ۱۱ هزار و ۴۳۶ 
مدرســه داریم که از ۳۰ تــا ۵۰ دانش آموز 
دارد، ۸ هزار و ۴۵۶ مدرســه داریم که از ۵۱ 
تا ۷۵ دانش آموز دارد، ۷ هزار ۳۰۳ مدرسه 
داریم که از ۷۶ تــا ۱۰۰ دانش آموز دارد و ۹ 
هزار و ۸۷۷ مدرسه داریم که از ۱۰۰ تا ۱۵۰ 
هزار دانش آمــوز دارد.وی تاکیــد کرد: از 
۱۱۸ هزار مدرسه، ۵۲ هزار و ۹۷۳ مدرسه 
جمعیت کمتــر از ۱۰۰ نفر دارد و ۳۶ هزار و 
۲۴۸ مدرسه داریم که جمعیت بالای ۱۰۰ 

دانش آموز دارد.
سخنگوی وزارت آموزش و پرورش در پاسخ 
به پرسشی درباره رفتارهای با خشونت کادر 
مدارس با دانش آمــوزان توضیح داد: اگر در 
مدرســه ای رفتاری ناهماهنگ با مدارس 
صورت گیرد، به همه مــدارس تطبیق داده 
نمی شود.فرهادی افزود: دانش آموزان نباید 
از مدرسه دور شــوند بنابراین رفتاری باید 
صورت گیرد که دانش آمــوزان هم جذب 
مدرسه شوند و هم رشــد شخصیتی داشته 

باشند.

سال آینده بر اساس نیاز آموزش و 
پرورش معلم استخدام می کنیم

ســخنگوی آموزش و پرورش با اشــاره به 
اینکه دقــت در ورودی معلمــان را افزایش 
داده ایم و رفتار معلمان بررســی می شود، 
درباره هزینه های مصاحبه معترضان آزمون 
کیفیت بخشی مدارس اظهار داشت: هزینه 
همه آزمون ها براســاس بخشــنامه دولت 
مانند هزینه های پزشکی بر عهده داوطلب 

است.
وی با بیــان اینکه صلاحیت هــای عمومی 
و حرفــه ای داوطلبــان کیفیت بخشــی با 
دقت بیشتری بررسی شده اســت، درباره 
داوطلبان کد ۱۹ آزمون اســتخدامی گفت: 
کــد ۱۹ ناظر بــه صلاحیت هــای عمومی 
معلمان است؛ باید سلامت اخلاقی، فکری 
و رفتاری را دقت کنیم چرا که فرد برای ۳۰ 
ســال متوالی همراه آموزش دانش آموزان 
می شــود اما در عین حال افــرادی که در 
گزینش پذیرفته نمی شــوند حق اعتراض 

دارند.
وی در پاسخ به پرسش خبرنگار ایرنا درباره 
چگونگی بازنگری داوطلبــان معترض کد 
۱۹ و کد ۶ اظهــار کرد: داوطلبــان کد ۱۹ 
جای فرد حفظ می شــود و اگر در بازنگری 
صلاحیت آنان تایید شــود، برای استخدام 

معرفــی می شــوند چنانکه بــرای حیطه 
آموزگاری، دبیری و هنــر آموزی پرونده ها 
بازنگری شــد و افرادی که تایید شدند برای 

مشاغل معرفی شدند.
ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش تاکید 
کرد: داوطلبان کــد ۶ مصاحبه علمی بوده 
و از جنــس صلاحیــت عمومی نیســت، 
بنابراین نمره آنها داده و ثبت شده اما برخی 
می گویند ما فکر می کنیــم نتیجه عادلانه 

نیست.
فرهادی یادآورشــد: ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار 
نفــر در آزمون های اســتخدامی شــرکت 
کردند و به دلیــل جذب کمتر نســبت به 
شــرکت کنندگان، عده ای به این مســئله 

اعتراض داشتند.
وی خاطرنشــان کرد: هر داوطلــب از نمره 
دیگری بی اطلاع اســت و ثبت نمره توسط 
ســامانه انجام شــده و همه این اقدامات با 
نظارت ســازمان امور اداری و اســتخدامی 

بوده و به صورت شفاف عمل شده است.
ســخنگوی وزارت آمــوزش و پــرورش 
همچنیــن در پاســخ بــه پرســش دیگر 
خبرنــگار ایرنا دربــاره برگــزاری آزمون 
اســتخدامی ســال آینده معلمان توضیح 
داد: ســال آینــده ۲ نوع جــذب از طریق 
دانشــگاه فرهنگیان و دانشــگاه رجایی و 
مــاده ۲۸ )آزمون اســتخدامی( داریم که 
تعداد آنها ناظر به نیاز وزارتخانه و براساس 
مناطق رشــته و موالید دانش آموزان است 
که به یک عــدد برای هر دوره می رســیم 
و ایــن میــزان تحلیــل می شــود و مورد 

کارشناسی قرار می گیرد.
فرهادی با اشاره به اینکه همچنین با در نظر 
گرفتن میزان بازنشستگان در هر سال عدد 
مورد نیاز قطعی می شود، تاکید کرد: سعی 
بر این است که حداقل جذب از طریق ماده 
۲۸ باشد و آزمون اســتخدامی تا پایان سال 

برگزار می شود.

ورت پوشش بیمه ای خدمات مراقبت در منزل  ضر
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»باغ کیانوش«؛ یک ماجراجویی نوجوانانه
 محمد جلیلوند، نویســنده سینمایی ســاخت فیلم سینمایی برای 
طیف ســنی نوجوان با توجه به تنوع روحی و روانی آن ها، کار سختی به 
حساب می آید. به همین دلیل هم این گروه سنی اغلب با رده های سنی 
پایین تر جمع زده و آثاری متکی بر عنصری به نام تخیل برایشان ساخته 
می شود. در ســینمای ایران و به ویژه در دهه های شصت و هفتاد آثاری 
با قهرمان های نوجوان ساخته می شــدند که در قصه آن کمتر از تخیل 
بهره گرفته شده و عناصر ژانر ملودرام پررنگ تر بودند. همین موضوع نیز 
ســبب فاصله گرفتن نوجوان ها از بخش مهمی از این تولیدات می شد و 
تنها آنهایی مورد توجه قرار می گرفت که برخوردار از قصه هایی مماس با 

این قشر در آن ایام بودند.
در ایــن بین کانــون پرورش فکــری کــودکان و نوجوانان به ســیاق 
همیشگی خود دســت به تولید آثاری می زد که بسیاری از آنها کیفیت 
متقاعدکننده ای داشــتند. در ســه چهار ســال اخیر، بــار دیگر توجه 
تولیدکنندگان ســینمای ایران به این طیف ســنی پرُتعداد جلب شده 
و آثاری را تولیــد و روانه اکــران کرده اند. یکی از شــاخص ترین آن ها 
که به تازگی روی پرده رفته و در جشــنواره فیلم فجر ۴۲ و جشــنواره 
فیلم کودک و نوجوان ســال جاری بســیار مورد توجه قرار گرفته، »باغ 
کیانوش« بــه کارگردانی رضا کشــاورز حداد اســت. )ناگفته نماند که 

باشگاه فیلم سوره دیگر سرمایه گذار این پروژه است.(
فیلم سینمایی »باغ کیانوش« را می توان در رده فیلم های اقتباسی قرار 
داد که فیلمنامه اش براساس کتابی به همین نام نوشته علی اصغر عزتی 
پاک نوشته شده است و مهمترین نقطه آن نیز به حساب می آید. چراکه 
در آثار اقتباسی، قصه سروشکل درستی داشته است و مصالح مورد نیاز 
را در اختیــار فیلمنامه نویس قرار می دهد. رضا کشــاورز حداد که خود 
فیلمنامه »باغ کیانوش« را نوشــته تا حدود زیادی به کتاب وفادار بوده 
و تنها تعداد شخصیت های نوجوان کارش را بیشــتر کرده تا درام قوت 

بیشتری گرفته و قصه در عرض گسترش پیدا کند.
داستانی که ســرضرب شروع شــده و به خوبی شــخصیت های خود 
را معرفی می کند تا به نقطه عطف نخســت برســد. جایی که »علی« و 
»سینا« شــرط می بندند در شــب عروســی یکی از اهالی روستا به باغ 
کیانوش رفته و از درخت موز داخل آن موز بردارند. باغی که در هاله ای از 
ابهام بوده و اغلب بچه های روستا جرات ورود به آن را ندارند. در این بین 
جعبه موزی که پشت وانت صاحب عروسی پنهان شده و علی و سینا آن 

را دیده اند، نقش مهمی در این شرط بندی دارد.
در عین حال یک کاشــت اطلاعات هم صورت گرفته اســت تا در فصل 
پایانی به آن پرداخته شــود. در این بین اشاراتی هم به هواپیمای جنگی 
دشمن که از بالای روســتا عبور می کند، شده و تماشــاگر را نسبت به 
آن کنجکاو می کند. ورود کیانوش به باغ و تنبیــه یکی از بچه ها با فرود 
خلبان عراقی همراه شده و نقطه عطف بعدی شــکل می گیرد که تاثیر 
فوق العاده ای روی الباقی داستان دارد. کشاورز از کلیشه آشنا و امتحان 
پس داده قرار گرفتن نوجوان ها در موقعیتی ســخت و بغرنج به شــکل 

مطلوبی بهره گرفته و هیجان خوبی هم به آن می بخشد.
نیمه میانی فیلم که زمان زیــادی هم دارد، اختصــاص به این موضوع 
داشــته و کارگردان برای روایت آن از روایت غیرخطی نیز سود جسته 
و گاه یک اتفاق مهم را از دو زاویه دید بــه نمایش می گذارد. نقطه عطف 
پرده دوم هم غافلگیرکننده بوده و چرخش خوبی به داستان می بخشد. 
در عین حال مخاطب را در بیم و امید نسبت به سرنوشت شخصیت های 
خود قرار می دهد. در پرداخت شــخصیت ها نیز نویسنده تلاش کرده تا 
با استفاده تیپ-شــخصیت و تیپ، قصه اش را پیش برده و آن را به یک 
پایان بندی مناســب برســاند. در عین حال برای پرُتر کردن فیلمنامه، 
داستانکی هم با محوریت »علی«، پدر شهیدش و »کیانوش« خلق کرده 
که خوب از کار درآمــده و در انتها »علی« و »کیانــوش« را به آدم های 

متفاوت تری تبدیل می کند که به نوعی بر ترس های خود غلبه کرده اند.
»باغ کیانوش« از آن دسته فیلم هایی است که کارگردانی خوبی داشته 
و اجزای مختلــف آن از موســیقی و فیلمبرداری تــا طراحی صحنه و 
جلوه های ویژه رایانه ای به شکل مطلوبی در کنار یکدیگر قرار گرفته اند. 
شــهرام حقیقت دوســت نیز در نقش »کیانوش« به خوبی توانسته از 
نقش های پیشین خود در قامت بازیگری حرفه ای خارج شده و به جهان 

نابازیگران اطرافش نزدیک شود.

دفاع تارانتینو از بروس ویلیس

کاش بیشتر بازی می کرد!
کوئنتین تارانتینو با دفاع از فیلم هایی که بروس ویلیس در آنها نقشــی 
کوتاه ایفا کرده، گفت با تماشــای این فیلم ها تحــت تاثیر قرار گرفته 
اســت.به نقل از ورلد آف ریل، پیش از اینکه بروس ویلیس به زوال عقل 
مبتلا شود، وی در شمار زیادی از فیلم های مستقل ویدیویی بازی کرد 
که روشن بود برای بازی در آنها دستمزد بالایی دریافت کرده و در حالی 
که به عنوان بازیگر اصلی و در مرکز پوستر فیلم جای می گرفت، در واقع 
نقش های کوتاهی در خود فیلم ها داشــت و فیلم ها مســتقیم و بدون 

اکران در سالن های سینما راهی شبکه خانگی می شد.

از ســال ۲۰۱۴ ویلیس در بیش از ۳۵ مورد از ایــن فیلم ها کار کرد که 
فقط ۱۲ عنوان از آنها در ســال ۲۰۲۲ ســاخته شــده بودند. همه این 
فیلم ها با نقدهای بســیار ضعیفی روبه رو شدند و جوایز تمشک طلایی 
که به بدترین های هالیوود جایزه می دهد حتی برای بروس ویلیس یک 
دســته بندی جدا ایجاد کرد و پس از این که روشن شــد او در حالی که 
بیمار بوده و نمی توانســت دیالوگ هایش را حفظ کند، در این فیلم ها 
بازی کرده، از این کار عذرخواهی کرد.با این حال، کوئنتین تارانتینو، از 
این فیلم های ویدیویی ویلیس در پادکست آرشیو ویدیویی خود دفاع 
 کرده و با توضیح این که بــه تازگی چند عنوان از این فیلم ها را تماشــا 

کرده گفت تحت تأثیر آنها قرار گرفته است.
تارانتینو گفت: فیلم هایی که ویلیس برای این شــرکت ها ساخته و به 
شدت با انتقاد روبه رو شــده اند و مطالب سختی درباره شان نوشته شده 
در واقع نقدهای چرندی گرفته اند.وی افزود: من واقعا تحت تاثیر بروس 
در این فیلم ها قرار گرفتم و به نظرم او در آنها واقعاً جذاب و واقعا سرگرم 
کننده اســت.تارانتینو اعتراف می کند که در بســیاری از این فیلم ها 
آشکار اســت که دیالوگ های ویلیس به وی گفته می شــود یا از روی 
گوشی بیان می شــود و در هر صحنه او فقط یک خط دیالوگ دارد وبعد 
فرد مقابل او صحبت می کند و ویلیس مجددا پاســخ می دهد، بنابراین 

همیشه یک برش وجود دارد، اما او این کار را درست انجام می دهد.
این کارگردان در ادامه گفت کــه ۶ عنوان از این فیلم ها را تماشــا 
کرده و آنها را بســیار ســرگرم کننــده یافته و در حالــی که هیچ 
کلاســیکی در میان آنها وجود ندارد، »جان سختی« در آنها وجود 
ندارد، اما افرادی که این فیلم ها را رد می کنند، واضح اســت که پیش از 

این فیلم به درد نخور ندیده اند.

یادداشت

قاب

خریدار  مدرس و کارشــناس موسیقی با 
اشاره به تصویب ســند ملی موسیقی گفت: 
اکنون دیگر این هنر به رســمیت شناخته 
شــده و چالش هویتی که با پدیده موسیقی 

داشتیم، دیگر وجود ندارد.
پدرام جــوادزاده درباره برپایی نمایشــگاه 
صنعــت موســیقی اظهارداشــت: یکی از 
نقص هایی خیلی جدی که در ســال های 
پس از انقلاب داشتیم این بود که نمایشگاه 
موســیقی به صورت جدی در کشــورمان 
برگزار نمی شد و این جای خالی با همتی که 
انجام شد، در حال پر شدن است، اما ممکن 
است نمایشــگاه صنعت موسیقی از آسیب 
نمایشگاه ها در کشورمان در امان نباشد. ما 
معمولاً نمایشگاه ها را به یک فروشگاه بسیار 
بزرگ تبدیل می کنیم به طوری که به عنوان 
مثال نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران در 

واقع یک فروشگاه بزرگ کتاب است.
وی گفت: اگر نمایشگاه صنعت موسیقی به 
سمت این برود که ما بتوانیم بازاریابی کنیم 
و از فروش ســاز و آثار هنری فاصله بگیریم، 
می توانیــم به دســتاوردهای بیشــتری از 
این رویــداد امیدوار باشــیم؛ بنابراین لازم 
اســت که تهیه کننده های عرصه موسیقی 
و تهیه کننده هــای بین المللــی در ایــن 
رویداد حضور داشــته باشــند و همچنین 
بتوانیم قراردادهــا را طبق روال مرســوم 
نمایشــگاه های دنیا داشته باشــیم به این 
معنا که قراردادهای همکاری میان ناشران، 
نهادها منعقد شــود و یک سطح از آنچه که 
در نمایشگاه های کشورمان انجام می شود 

بالاتر می رویم.
جــوادزاده افــزود: بنابرایــن نمایشــگاه 
تخصصی موســیقی در تلاش است یکی از 
نقص های مهم این حوزه را برطرف کند که 
به خودی خود اتفاق بسیار مبارکی است، اما 
باید در روند ســال های پیش روی خود به 
سمتی برود که از یک فروشگاه خیلی بزرگ 

به سمت نمایشگاه شدن قدم بردارد.

نمایشگاه صنعت موسیقی، صرفا 
مکانی برای فروش نیست

این کارشناس موسیقی بیان کرد: در دوره 
نخست نمایشــگاه صنعت موســیقی، به 
نمایندگی از حوزه هنری در این نمایشــگاه 
حضور داشتم و وقتی همه تولیدکنندگان، 
واردکننــدگان و غرفه داران در نمایشــگاه 
حاضر می شــوند ناخودآگاه به این ســمت 

می روند که آنجا صرفاً بازار فروشــی ایجاد 
کنند که البته این اتفاق لازم و مفید اســت، 
اما اینکه فهم ما از پدیده نمایشــگاه را صرفاً 
مربوط به این مســاله کنیم که این رویداد، 
مکانی برای فروش اســت، فهم اشــتباهی 
اســت که باید اصلاح شــود. به شــخصه 
ظرفیت بســیار بالایی در این نمایشــگاه 
دیــده ام، تیــم مدیریتــی قدرتمندی در 
آن حضور دارد، به ســمت نزدیک شدن به 
نمایشگاه های اروپا هستیم و این توان را در 
تیم اجرایی این رویداد می بینم.وی درباره 
ویژگی های نمایشگاه های صنعت موسیقی 
در اروپا گفــت: در نمایشــگاه های اروپایی 
بازارچه های کوچکی وجود دارد و شرایطی 
را برای هنرمندان موســیقی؛ آهنگسازان، 
خوانندگان یا موسیقیدانان فراهم می کند 
تا با تهیه کننده ها و ناشــران وارد گفت و گو 

شوند و آثارشان را به آنان ارایه کنند.
جوادزاده افزود: در نمایشــگاه ها همچون 
جشنواره های موسیقی، بخشی برای حضور 
کارگزاران و مدیر برنامه هــا وجود دارد که 
امکان اتصال موســیقیدانان، آهنگسازان و 
خوانندگان به این گروه ها فراهم می شــود 
و نمایشــگاه ها فرصت ارتباط هنرمندان و 
کشــور برگزارکننده به بازارهای جهانی را 
فراهــم می کنند. اضافه کــردن این بخش 
کار سختی است چرا که ما محدودیت های 
سیاســی داریم و ممکن اســت بسیاری از 

کارگزاران هیچ گاه به این نمایشگاه نیایند.
این آهنگســاز و نوازنده ســنتور بیان کرد: 
ســومین ویژگی که نمایشــگاه های معتبر 
دارند این اســت کــه بین جشــنواره های 
کشور میزبان و دیگر کشورها قراردادهایی 
نوشته می شــود که اصطلاحاً به آنها انعقاد 
قراردادهای خواهرخواندگی گفته می شود 
و این نمایشگاه ها گام هایی فراتر برمی دارند 
و می توانند بازارهای بسیار خوبی در عرصه 
موســیقی ایجاد کنند و اگر ایــن اتفاق در 
این رویداد رخ دهد به نظر من اتفاق بســیار 

بزرگی در صنعت موسیقی ما است.

نقش نمایشگاه در برطرف کردن 
چالش های فرهنگیِ هنر موسیقی

جــوادزاده درباره نقش نمایشــگاه صنعت 
موســیقی در برطرف کــردن چالش های 
فرهنگیِ این هنر در ایران اظهارداشــت: ما 
مفهومی به نام صنعت موســیقی در ایران 
نداشته و نداریم و صنعت موسیقی آنچنان 
که در کشــورهای اروپایی وجــود دارد، در 
کشور ما شکل نگرفته است و ما مثل چین، 
ژاپن، کره جنوبی، آمریــکای جنوبی و اروپا 
بازار نداریم که بخــش اعظمی از این ماجرا 
به موضــوع حق مولف مربوط می شــود که 

مساله پیچیده ای در ایران است.
وی گفت: در دوره نخست نمایشگاه صنعت 
موسیقی، ما درگیر بحران های بیشتری در 

عرصه موســیقی بودیم، امــا در فاصله یک 
ســالی که بین دور اول و دور دوم نمایشگاه 
وجود دارد سند ملی موســیقی به تصویب 
رســیده و موســیقی در جمهوری اسلامی 
ایران به رســمیت شناخته شــده و چالش 
هویتی که با پدیده موســیقی داشتیم و در 
ســال های پس از انقلاب مدت زمان زیادی 
با این چالش درگیر بودیم دیگر وجود ندارد 
و موسیقی به عنوان یک هنر پذیرفته شده 

است.

چرخه اقتصاد سالم هنر موسیقی 
شکل بگیرد

کارشناس موسیقی افزود: در سند موسیقی 
بحث اقتصاد موســیقی و توســعه آن جزو 
اهداف مطرح شده است و در این مبحث ما از 
بازار و به تبع آن از صنعت موسیقی صحبت 
می کنیم و تمام نهادهای مدیریتی ما امروز 
مکلف به حمایت از توسعه صنعت موسیقی 
هســتند و مادامی که نپذیریم موســیقی 
بیش از یکصد سال اســت که وارد بازار شده 
و رویکــرد صنعتی پیدا کــرده، نمی توانیم 
مشکلات و معضلات موجود را برطرف کنیم 
و لازم است چرخه اقتصاد سالم این هنر در 
کشورمان شکل بگیرد که در پی آن بسیاری 
از معضــلات دیگر نیــز حل خواهد شــد. 
بنابراین نمایشــگاه صنعت موسیقی ابزار 
بســیار بزرگی برای حل این مسائل است؛ 

مســائلی که نهادهای مدیریتی کشورمان 
امروز در حل آنها با مشــکل مواجه شده اند 
و این رویداد می تواند آن نقاط را هدف قرار 

دهد.
وی درباره ظرفیت موجود در تولیدات آثار 
و ابزارهای موســیقی برای صنعتی شــدن 
بیان کرد: در این عرصه ســه بخش فعالیت 
دارند که مربــوط به تولیدکنندگان ســاز، 
واردکنندگان تجهیــزات و تولیدکنندگان 
آثار هنــری موســیقی می شــود. یکی از 
آســیب هایی کــه در دوره اول نمایشــگاه 
دیدم این بود که بخش پــاپ و بخش تجار 
و واردکننــدگان، اغلب شــرکت کنندگان 
این رویداد بودنــد و تولیدکنندگان ســاز 
حضور پــر رنگی نداشــتند و وقتــی وارد 
نمایشگاه می شــدیم کاملًا مشخص بود که 
بخش واردکنندگان پررنگ است. ظرفیت 
لازم برای صنعتی شــدن وجود دارد و باید 
توازنی ایجاد شود که با برگزاری نشست ها 
می توان توازن لازم میــان تولیدکنندگان، 
واردکننــدگان و صادرکننــدگان ایجــاد 
کرد و لازم اســت بخش رسانه ای نمایشگاه 
هم به شــکلی فعال تر بر این موضوع تمرکز 
اظهارداشــت:  باشــد.جوادزاده  داشــته 
جامعه موســیقی ما در نســبت با جمعیت 
کل کشــور جامعه بســیار کوچکی است و 
وقتــی از صنعت صحبت می شــود یکی از 
اصلی تریــن بخش هــا برای شــکل گیری 
این مهم، مصرف کننده اســت. همه ساز و 
کار این نمایشــگاه در جهتی عمل می کند 
که مــا را بــه مصرف کننده مرتبــط کند و 
ناشــر ابزارهای بیشــتری بــرای اتصال به 
مصرف کننده داشــته باشــد.وی توضیح 
داد: تعداد هنرجویــان و مصرف کنندگان 
موسیقی بسیار وسیع است، ما دانشجویان 
موسیقی داریم که به ســاز، میکروفن های 
حرفــه ای و ابزارهای مختلفی نیــاز دارند 
و نمایشــگاه صنعــت موســیقی می تواند 
نیاز این دانشــجویان را برطرف کند. با این 
وجود ما نباید انتظار داشــته باشیم که یک 
روزه به نمایشــگاه موســیقی فرانکفورت 
برسیم چون آنها سال هاست که این رویداد 
را برگــزار می کنند. ما باید افقــی را در نظر 
بگیریم و بدانیم که قدم به قدم به سمت آن 
چشــم انداز پیش برویم.دومین نمایشگاه 
صنعت موسیقی ۲۹ آبان تا ۲ آذرماه امسال 
در محل مرکز نمایشگاهی برج میلاد تهران 

برگزار می شود.

 کارگردان مجموعه مســتند »جاده ابریشــم« گفت: 
احیای جاده ابریشــم یک امر ملی اســت و باید از همه 
ظرفیت ها و توانمندی های کشــور بــرای احیای این 

مسیر تاریخی استفاده شود.
احمد خدایی پارســا تهیه کننده و کارگردان مجموعه 
مستند جاده ابریشم درباره اهداف تولید این اثر توضیح 
داد: جاده ابریشم با هدف ارائه نگاهی جامع به تاریخچه 
و همچنین عملکــرد دوران معاصر جاده ابریشــم، در 
روزهــای پایانی پیش تولیــد قرار دارد. این مســتند 
تلاش می کند تا با روایتی دقیق و جذاب، شــکل گیری 
و توســعه این مســیر تاریخی را که یکی از مهمترین و 
شناخته شــده ترین شــاهراه های تجاری جهان بوده 

است، به تصویر بکشد.
وی ادامــه داد: ما در این مجموعه مســتند همچنین، 

نقش ایران را به عنوان یکــی از کانونی ترین 
عناصــر در توســعه و نگهداری این مســیر 
بررســی می کنیــم؛ ناگفتــه نمانــد که به 
طور ویــژه روی تاثیرات علمــی، فرهنگی، 
اجتماعی و اقتصادی این شــاهراه در ایران 

متمرکز شده ایم.
کارگردان مجموعه مستند »جاده ابریشم« 

تاکید کرد: ایــن اثر بر جنبه هــای تاریخی، فرهنگی، 
علمی، و اقتصادی جاده ابریشــم تاکید دارد و به طور 
خاص، نقش ایران در توســعه و نگهداری این مســیر 
تاریخی در دوران هــای مختلف، از دوران باســتان تا 

دوره معاصر، را مورد بررسی قرار می دهد.
خدایی پارسا افزود: همچنین این مجموعه مستند به 
تبادلات فرهنگی و علمی میان ایران و ســایر مواردی 

که در مسیر ابریشــم قرار دارند، می پردازد و 
نشان می دهد که چگونه این تبادلات باعث 
پیشرفت های مهمی در زمینه های مختلف 
می شود. افزون بر این، تاثیرات اقتصادی این 
مسیر در رشد تجارت و شکل گیری بازارهای 

بزرگ در ایران بررسی می شود.
وی درباره رونــد تحقیقات ایــن مجموعه 
مستند گفت: از اوایل بهمن ســال ۱۴۰۲ تحقیقات را 
آغاز کردیم که در اوایل خرداد ۱۴۰۳ به پایان رســید. 
همزمان با تحقیقات، پیش تولیــد و نگارش فیلمنامه 
آغاز شــد. در حال حاضر، منتظر فراهم شدن شرایط 
هستیم تا پروژه را که در ۴۶ قسمت ۴۰ دقیقه ای تولید 
می شــود، کلید بزنیم. امیدواریم بر اساس زمان بندی 
تعیین شــده، »جاده ابریشــم« را که در ۲۵ اســتان 

جلوی دوربین می رود، به موقع به پایان برســانیم؛ به 
این دلیل که در نظر داریم نســخه ســینمایی آن را به 

جشنواره های مرتبط با موضوع ارسال کنیم.
خدایی پارسا با بیان اینکه نقد اصلی ما به نبود مدیریت 
صحیح در حوزه احیای جاده ابریشم، به ویژه در بخش 
گردشگری اســت، اظهار کرد: متاســفانه بسیاری از 
مدیران بیشتر به دنبال ســاخت رزومه های شخصی 
برای زمان خدمت خود هســتند تا اینکه به طور جدی 
بر احیــای این مســیر تاریخی و معرفــی جاذبه های 
کشور تمرکز کنند. این رفتار باعث شده است تا بخش 
خصوصی نیز امیدواری به احیای جاده ابریشم نداشته 
باشد. این یک امر ملی است و مدیران این حوزه موظف 
هستند تا از همه توانمندی های کشور برای احیای آن 

استفاده کنند.

جاده ابریشم

بررسی تاثیرات »جاده ابریشم« در یک مستند

رضا فیاضی دلایل ناکامی »هادی و هدی« را تشریح کرد
خریدار  رضا فیاضی کــه از مدت ها پیش 
قصد داشت نمایش »هادی و هدی و وروره 
جادو« را روی صحنه ببرد، با تشریح دلایل 
ناکامی این نمایش، بر ضــرورت حمایت از 

تئاتر تاکید کرد.
این هنرمند باســابقه در گفت وگویی ابراز 
تاســف کرد که تعداد زیادی از هنرمندان 
پیشکسوت تئاتر کودک و نوجوان همچون 
بهرام شــاه محمدلو، رضا بابــک، مرضیه 
برومنــد و ... که عمر و جوانی خــود را برای 
ســاخت آثار هنری کــودکان و نوجوانان 
گذاشته اند، به دلیل مســائل اقتصادی، از 

این حوزه کناره گیری کرده اند.
فیاضی کــه از مدتی پیش در نظر داشــت 
نمایش »هــادی و هــدی و وروره جادو« را 
روی صحنه بیــاورد، درباره ســرانجام این 
نمایش گفت: چندین بار قصد داشــتم این 
نمایش را اجرا کنم ولی شــرایط اجرای آن 

منتفی شد.
او با ابراز تاسف از وضعیتی که موجب منتفی 
شدن اجرای این نمایش شــد، توضیح داد: 
یک خانم بی تجربه که ادعای دانشــگاهی 
بــودن داشــت، بــرای تهیه کنندگی این 
نمایش پا پیش گذاشت و مدتی هم مشغول 
آماده سازی کار شدیم. او می خواست که من 
علاوه بر نویسندگی و کارگردانی، در نمایش 
هم بازی کنم اما ماجرای تاسف برانگیز این 
بود که دســتمزدی بســیار ناچیز برای هر 

سه مســئولیتی که قرار بود بر عهده بگیرم، 
در نظر گرفته بــود که رفتــاری در نهایتِ 
بی احترامــی به من بــود؛ چراکــه در این 
برخورد، به هیچ وجه تجربه و سن و سال مرا 
در نظر نگرفت. به همیــن دلیل با ناراحتی، 

پروژه را متوقف کردم.
 بعــد از آن هــم شــخص دیگــری برای 
ســرمایه گذاری نمایش ابــراز تمایل کرد 
ولی به نتیجه ای نرســیدم که با کسی دیگر 

همکاری کنم.
او با ابراز تاســف از وضعیت اقتصادی تئاتر و 
گروه های نمایشی ادامه داد: در این شرایط 

نمی توانم خودم هم پروژه را پیش ببرم چون 
شرایط، مانند گذشته نیست و بدون بودجه 
نمی توان کاری را شــروع کرد. ضمن اینکه 
کمک هزینه تولیدات نمایشــی هم حذف 
شده است. به همین دلیل از آن پروژه پا پس 

کشیدم.
فیاضی بــا تاکید بر نقش دولــت در تامین 
بودجه تئاتر کــودک و نوجــوان افزود: در 
وهله اول باید درک دستی از کودکان داشته 
باشیم و بدانیم آنان نیازمند آثاری باکیفیت 
و خیال انگیــز هســتند و به همیــن دلیل 
نیازمند مسئولانی دلســوز هستیم که در 

تامین بودجه برای ساخت آثار کودک تلاش 
کنند نه اینکه ســقف بودجه آثار کودکان را 

کوتاه ببینند.
او با اشاره به کناره گیری هنرمندان باسابقه 
تئاتر کودک و نوجوان از این شاخه ادامه داد: 
اینکه کســانی مانند من یا آقایان رضا بابک 
و بهرام شــاه محمدلو یا خانــم برومند که 
عمری را برای ســاخت آثار هنری کودکان 
گذاشــته ایم، از این شــاخه کنار رفته ایم، 
بیش از هر چیز به دلیل مســائل اقتصادی 
اســت در حالیکه شــخصا واقعا به اجرای 
کار علاقه مندم اما دلــم می خواهد کاری با 

کیفیت بالا اجرا کنم نــه اینکه به هر قیمتی 
نمایشی روی صحنه بیاورم.

فیاضی بــا تاکید بــر اینکه تئاتــر کودک 
نیازمند حمایت دولتی اســت، اضافه کرد: 
در حــال حاضر آنچه به اســم تئاتــر اجرا 
می شود، بیشتر کنســرت تئاتر است. یعنی 
تعــدادی از گروه های نمایشــی به ضرب و 
زور موســیقی و آواز می خواهند تماشاگر را 
جذب کنند یعنی در حال حاضر خواننده ها 

تعیین کننده اند.
این هنرمند باســابقه که به تازگی نگارش 
نمایشــنامه تازه خود را به پایان رســانده 
اســت، ادامه داد: واقعا دلم لک زده برای 
اینکــه نمایشــی را کارگردانــی کنــم. 
به خصــوص که نمایشــنامه تــازه ای هم 
نوشــته ام که به معنای واقعی، نمایشنامه 
است و داســتان آن درباره درگیری یک 
نویســنده با جامعه و شــرایط زیســتی 
خودش اســت و امیدوارم بتوانم آن را به 

سرانجامی برسانم.
فیاضی که برای بازی در دو ســریال قرارداد 
بســته، درباره ایــن پروژه هــا توضیح داد: 
قرار است در سریال »شــکارگاه« کار نیما 
جاویدی و ســریال دیگری به نــام »آقای 
قصه گو« را بــازی کنم که متن آن نوشــته 
حمید جبلی اســت و خودش هــم در آن 
بازی می کند که هر دو برای شــبکه نمایش 

خانگی ساخته می شوند.
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میدان

۳ دیدار معوقــه هفته های چهارم و هشــتم لیگ برتر 
در شرایطی برگزار می شــود که چند نفر در پی اثبات 
توانایی های خود هســتند. ۳ دیــدار عقب افتاده لیگ 
برتر فوتبال ایــران درهفته های چهارم و هشــتم قرار 
است روز شــنبه به انجام برســد و پس از برگزاری این 
دیدارها، جدول لیگ بیست وچهارم سروشکل بهتری 
به خود خواهد گرفت و به تعادل نزدیک تر می شود. در 
۳ دوئل پیش رو شــاهد تقابل های جذاب و انگیزه های 
منحصر به فردی هستیم که در این گزارش به مهم ترین 

آن ها خواهیم پرداخت.

گل گهر - پرسپولیس: اوستون اورونوف
یکی از مهم ترین بردهای فصل پیش پرســپولیس در 
مســیر قهرمانی، پیروزی سرنوشت ســاز در سیرجان 
مقابــل گل گهر بود. اوســتون اورونوف، مــرد اول آن 

مسابقه بود و موفق شــد با شوتی تماشایی و 
غیرقابــل مهــار، دروازه محمدرضا اخباری 
را باز کند و بــار دیگر توانایی خــود را به رخ 
بکشــد. حالا بازهم سرخ پوشان در موقعیتی 
ویژه بایــد به مصاف نماینده اســتان کرمان 
بروند و ستاره ازبکی شــان بیش از هر زمان 
دیگری به یک گل نیاز دارد. اوســتون پس از 

تحمل مصدومیتی کلافه کننــده در جدال با الغرافه به 
ترکیب برگشــت اما نمایش پرانتقادی داشت. او حالا 
برای بازگشت به مسیر سابق خود باید مجددا در جدال 
با گل گهر بدرخشــد و نشــان دهد بازهم نفر اول فاز 

تهاجمی پرسپولیس است.

سپاهان - نساجی: هوگو آلمیدا
برتری سه بر یک مقابل الشــارجه، نگاه ها را به سمت 

هوگو آلمیدا متمرکز کرد. زمانی که مدیران 
باشگاه ســپاهان در اندیشه جذب سکان دار 
جدیــد و جانشــین ژوزه مورایــس بودند، 
دســتیار سرشــناس اش در قامت سرمربی 
موقــت، بــردی نجات دهنــده را برابر تیم 
اماراتی به دســت آورد و امید طلایی پوشان 
برای صعود به دور دوم لیگ قهرمانان آسیا۲ 

را زنده نگه داشت.
 البته هنوز برای برداشتن پســوند موقت، زود است و 
هوگو نیاز به یک برد دیگر پیش از فرا رسیدن فیفادی 
دارد. سپاهانِ او باید در خانه پذیرای نساجی باشد و سه 
امتیاز این مســابقه می تواند جایگاه او را تا اطلاع ثانوی 

مستحکم کند.
 تیم مازنی، تنها تیم بدون پیروزی لیگ بیست وچهارم 

بوده است.

استقلال - مس رفسنجان: گائل کاکوتا 
پــس از ۳ بازی و ۳ باخت، پیتســو موســیمانه گزینه 
دیگری جز پیــروزی روی میزش قرار نــدارد. غایبان 
زیاد، انگیــزه بــالای مس با حضــور چنــد بازیکن 
استقلالی و اولین حضور مسعود شجاعی روی نیمکت 
رفســنجانی ها نمی تواند دلیل موجهی برای سرمربی 
آفریقایی تیم آبی پوش پایتخت باشــد تا از این مسابقه 
با ۳ امتیاز خارج نشــود. آبی پوشــان برای فرار از قعر 
جدول نیاز به غلبه بر مس دارند و شــاید گائل کاکوتا، 

امید اصلی موسیمانه در فاز تهاجمی محسوب شود. 
او در نبود چند بازیکن جزو معدود مهره های استاندارد 
اســتقلال در ۳-۲ بازی اخیر بوده است و حالا بهترین 
زمان برای جشن گرفتن گل اولش با پیراهن استقلال 
خواهد بود. آیا آن ها یارای شکســت دادن مسِ مسعود 

را دارند؟

لیگ

خریدار  ســرمربی تیم استقلال نسبت به 
تغییر وضعیت تیمش کاملا آگاه است.

در شــرایطی که قرار اســت دیدار دو تیم 
استقلال تهران و مس رفسنجان که دیداری 
معوقه از هفته چهارم لیگ بیســت وچهارم 
است بین شــاگردان پیتسو موســیمانه و 
مسعود شــجاعی برگزار شــود، سرمربی 
آبی های پایتخت با حضور در نشست خبری 
پیش از این مسابقه با خبرنگاران و اصحاب 
رســانه گفت وگو داشــت و با آن ها در مورد 
مسائل مختلفی از تیم اســتقلال تهران که 
در این مدت شرایط خوبی نداشته، صحبت 

کرد.

از خودمان جز پیروزی هیچ
 انتظاری ندارم

موســیمانه در ابتــدای صحبت های خود 
با اشــاره به وضعیت کنونی اســتقلال پس 
از شکســت های متوالــی در لیگ و آســیا 
گفت: »ما می دانیم کــه در بازی های اخیر 
نتوانسته ایم پیروزی کسب کنیم و شرایط 
مطلوبی نداریم و با وضعیــت خوبی به این 
بازی نمی رســیم. با این حــال، از وضعیت 
خود آگاه هستیم و این برای تیم های بزرگ 

امری طبیعی است. 
وقتی مسئولیت یک تیم بزرگ را می پذیرید 
و در چنین شــرایطی قرار می گیرید، باید با 
این چالش ها مواجه شــوید. هر بار که وارد 
میدان می شــویم، هدفمان برد است و این 
انتظاری اســت که از خودمان داریم. حتی 
در بازی مقابل الهلال بــا همین هدف وارد 
میدان شــدیم و همچنان منتظــر یک برد 

هستیم«.

امیدوار به تغییر شرایط هستیم
ســرمربی  آبی ها با تاکید در مورد وضعیت 
تقابل با الهلال عربســتان و باخت سه گله 
تیمش توضیــح داد: »در ۱۰ دقیقه اول آن 
بــازی، فرصت های خوبی داشــتیم؛ مانند 
ضربه ســر رامین که به تیرک برخورد کرد. 
وقتــی چنیــن صحنه هایــی را می بینید، 
امیدوارتان می کند که می توانســتیم پیروز 

میدان باشیم. در مســابقات لیگ قهرمانان 
شــرایط ســخت تر و پیچیده تــر اســت و 
تیم هایی که با آن ها روبرو می شوید، قوی تر 
هستند. با این حال، ما امیدواریم که بتوانیم 

شرایط را تغییر دهیم«.

از جوانان استفاده می کنم چون 
مصدوم داریم

پیتســو موســیمانه که در بحث استفاده 
از جوانان تا به اینجای کار بســیار مشتاق 
نشــان داده، در مــورد جوان  گرایــی در 
ترکیب اســتقلال و اســتقاده از بازیکنان 
آکادمــی گفت: »در مــورد اســتفاده از 
بازیکنان جوان بایــد بگویم که این تنها به 
دلیل کمبود بازیکــن و مصدومیت های 
متعدد است و فرصتی برای این بازیکنان 
جوان ایجاد شــده تا توانایی های خود را 
نشــان دهند. از زمانی که به اینجا آمده ام، 
چهار یا پنــج بازیکن کلیدی خــود را از 

دست داده ایم. 
برای مثال، مهــرداد محمدی را که در بازی 
با النصر مصدوم شد یا رامین )رضاییان( در 

بازی با الهلال و یا ابوالفضل )جلالی( که در 
اردو از ناحیه همســترینگ دچار مشــکل 
شــد. همچنین، حسین )اســلامی( نیز با 
مشکلی مواجه شد. همه این اتفاقات در این 
مدت رخ داده اند و مــن در این موقعیت قرار 

گرفته ام«.

فقط باید یک بازی را ببریم!
او در ادامــه صحبت های خود با اشــاره به 
وضعیت ســختی که اســتقلال در آن قرار 
گرفته، گفت: »من نمی توانم شــکایت کنم 
یا از شــرایط گلایه کنم، بلکه باید یاد بگیرم 
که چگونه در شــرایط سخت مقاومت کرده 

و اوضاع را تغییر دهم. 
ما باید روی پای خود بایســتیم و وضعیت را 
بهبود بخشــیم. اعتراض و شکایت فایده ای 
ندارد و کســی به آن توجهی نخواهد کرد. 
تنهــا راه حل، همان طــور که گفته شــد، 
رســیدن به پیروزی اســت. با یــک برد، 
می توانیــم شــرایط را تغییر دهیــم. مهم 
نیســت که چطور، فقط باید یــک بازی را 

ببریم«.

این یک فرصت ویژه برای
 جوانان است

موســیمانه در مــورد حمایت هــواداران 
اســتقلال در این مدت نیــز صحبت کرد 
و گفــت: »هــواداران به خوبی شــرایط را 
می بینند و متوجه می شــوند که من برای 
پیروزی تلاش می کنم. اگر بازیکنی توانایی 
بالایی داشــته باشــد، قطعاً از او اســتفاده 
خواهم کرد. اکنون این یک فرصت مناسب 
برای بازیکنان جوان و افرادی اســت که در 
گذشــته فرصت بــازی پیــدا نمی کردند. 
باتوجــه بــه مصدومیت بازیکنــان اصلی، 
این بازیکنان می توانند از این شــانس بهره 
ببرند. تمام تلاش خــود را می کنم و به این 
تیم ایمــان دارم. گاهی یک بــرد می تواند 
شــرایط را به کلی تغییر دهد، اما مســئله 

مصدومیت ها همچنان پابرجاست«.

حتی رئال مادرید هم شکست 
می خورد!

او در ادامــه حرف های خــود گفت: »حتی 
تیم های بزرگــی مانند رئــال مادرید هم 

ممکن اســت در چند روز با شکســت های 
ســنگینی مانند ۴ بر صفر یا ۴ بر یک مواجه 
شــوند؛ حتی اگر بازیکنان بزرگــی مانند 
امباپه را در اختیار داشته باشند. به نظر شما 
آنچلوتــی چگونه می تواند شــرایط ذهنی 
تیمش را تغییر دهد؟ ما بایــد بپذیریم که 
فوتبال آسان نیست و همواره با چالش هایی 
همراه اســت. بعضی وقت ها که شما برنده 
می شــوید، همه فکر می کننــد تیم خوبی 
هســتید درحالی که خودتان هم نمی دانید 

چطوری پیروز شده اید.
بعضی وقت ها که می بازید، متوجه می شوید 
دلیل شکســت تان چیســت. پیروزی تنها 
بخشی از واقعیت را نشــان می دهد. گاهی 
بردها نمی توانند حقایق تیم را به طور کامل 
نمایــان کنند. از همه مهم تر این اســت که 
بدانیم کجا هســتیم، در چه وضعیتی قرار 
داریم و چگونه می توانیم از این شرایط خارج 
شویم. باید از خود بپرسیم چه عواملی ما را 
به این وضعیت رســانده و اکنون چه اتفاقی 

افتاده است«.

تیم بهتر بازی می کند اما می بینید که 
هنوز نبرده ایم

ســرمربی تیم اســتقلال در پایان نشست 
خبــری با اشــاره بــه تغییر شــرایط فنی 
آبی پوشــان گفت: »مســائل متعددی در 
این شــرایط دخیل هســتند. مــن تیمی 
را با این شــرایط تحویل گرفته ام، ســعی 
می کنم شرایط را تغییر دهم و همانطور که 
می بینید، تیم دارد بهتــر بازی می کند. اگر 
به نتایج نگاه کنید، حق را به من نمی دهید. 
اما اگر سبک تیم را ببینید، متوجه می شوید 
که تیم بهتر بازی می کند، بهتر پاســکاری 
می کند و... ولی با این وجود، این هم کمکی 
به پیروزی ما نکرده اســت. اگر پیروز شویم، 
تغییرات آشکار خواهد شد، اما اگر شکست 
بخوریم، این تغییرات به چشــم نمی آیند. 
با این حــال، مــن اطمینــان دارم که تیم 
روزبه روز بهتر می شود و بهتر بازی می کند. 
البته مصدومیــت بازیکنان مهــم همواره 

مشکلاتی را به همراه دارد«.

سه چهره ویژه بازی های معوقه لیگ برتر؛ زمانی برای اثبات توانایی ها!

ژاردیم و تحویل گرفتن ویرانه های قهرمان آسیا

 زهر انتقام عربستانی ها از العین قربانی گرفت
خریدار  باشــگاه العین امــارات تصمیم 
گرفت لئوناردو ژاردیم را به عنوان سرمربی 

جدید این تیم معرفی کند.
 العین امارات که به تازگی دومین قهرمانی 
آســیایی خودش را با حضور هرنان کرسپو 
ســرمربی آرژانتینی خود در لیگ قهرمانان 
آسیا جشــن گرفته بود، در فصل جدید این 
رقابت ها که با نام لیگ نخبگان آسیا برگزار 
می شود، نتایج خوبی نگرفت و شکست های 
ســنگین مقابل نمایندگان عربستان و قطر 
عاملی بــود تا ســران این باشــگاه اماراتی 
تصمیم به قطع همکاری با ســرمربی خود 

بگیرند.
اکنون با اعلام رسمی باشگاه العین امارات، 
لئوناردو ژاردیم ســرمربی فرانسوی سابق 
موناکو که سابقه فعالیت در تیم هایی مانند 
شــباب الاهلی امارات، الهلال عربســتان و 
الریان قطر داشت به عنوان سرمربی جدید 

العین انتخاب شد.
اگــر چــه ژاردیــم در خاورمیانــه دوران 
مربیگــری اش طولانی نبوده امــا این مرد 
فرانسوی در آسیا افتخارات مهمی به دست 
آورده که موجب شده مدیران العین امارات 

برای انتخاب او درنگ نکنند.

تونل وحشتی که بالاخره
 قربانی گرفت

آن ها سال گذشــته هم سینوسی بودند اما 
کرســپو ترجیح داد، هدف گذاری تیمش 
بر روی قهرمانی آســیا باشــد و شکســت 

دادن النصر و الهــلال در مرحله یک چهارم 
نهایی و نیمه نهایــی و همچنین پیروزی ۶ 
بر ۳ مقابل یوکوهامــا مارینوس در مجموع 
باعث شــد تا این تیم اگرچه در لیگ داخلی 
نتایج خوبی نگرفته بود اما با بالای سر بردن 
جام قهرمانی آسیا تمامی معادلات را تغییر 

دهد.
العین از ۲۶ بازی لیگ ســال گذشــته، ۴۵ 
امتیاز کسب کرد اما با شباب الاهلی و الوصل 
اختلاف فاحشی داشــت که باعث می شد 
آن ها از کسب سهمیه در لیگ ناامید شوند 
اما واضح اســت که این کسب سهمیه هرگز 

برای آن ها خوش یمن نبود.
ســبک و ســیاق جدید برگزاری مسابقات 
فوتبال آســیا، از همان آغاز نشــان داد که 
العین امارات کار بسیار سختی در پیش دارد 
اما باز هم امتیاز گرفتــن از نمایندگان قطر 
که قرار است دو بازی نخســت خودشان را 
مقابل العین انجام دهند، چندان هم سخت 
نخواهــد بود کــه البته تمامی شــرایط به 

یک باره تغییر کرد!
العین فصــل جدید لیــگ داخلــی را با ۲ 
شکست مقابل الوصل و الجزیره شروع کرد 
که این نتایج، آن ها را تحت فشار قرار داد و به 
واسطه آن در لیگ نخبگان آسیا برابر السد 
هم وضعیت خوبی نداشــتند اما با تساوی 
۱-۱، به نظر می رســید به ســاحل آرامش 
رســیده اند. پیروزی های العین در لیگ هم 
از راه رسید اما شکســت ۴ بر ۲ تیم کرسپو 
از الغرافه موجب شد تا رســانه های اماراتی 

به آینده العین با این مــرد آرژانتینی ناامید 
شــوند که البته این موضــوع خیلی زود به 
قطعیت رســید.العین در لیــگ روز بهروز 
ضعیف تر می شد و اکنون که کرسپو برکنار 
شــده، العین در لیگ ۲ برد، ۲ تســاوی و ۱ 
شکســت دارد که ضعیف ترین نتایج تاریخ 
این باشــگاه بوده و فاصلــه ۱۰ امتیازی تا 
تیم های اول و دوم مسئله ای است که آن ها 
را از قهرمانی در امــارات ناامید می کند ولی 
نکته این است که اکنون وضعیت این تیم در 
لیگ نخبگان آسیا نیز به مراتب بدتر از لیگ 

داخلی آن ها است.
دو شکســت ۵ بر ۴ و ۵ بر یک مقابل الهلال 
و النصر که ســال گذشــته العیــن آن ها را 
شکســت داده بود تا پروژه ها ی شان با یک 
غافل گیری بزرگ همراه شــود، باعث شد 
بالاخره مدیــران العین پای برگــه اخراج 
کرسپو امضا بزنند. آشــفتگی خط دفاعی 
بنفش پوشــان عاملی شــد تا آن ها با یک 
امتیاز از ۴ بــازی، قعرنشــین جدول لیگ 
نخبگان آســیا باشــند و ادامه همکاری با 
سرمربی آرژانتینی، امری غیرممکن تلقی 

شود.

سلام ژاردیم از پشت آواره های
 دوره کرسپو

ژاردیم اکنون که به عنوان ســرمربی العین 
می خواهد شروع به فعالیت کند، با قهرمان 
کردن الهلال در آســیا و همچنین کســب 
مقام قهرمانی در لیگ عربستان و همچنین 

جام حذفی این کشور در فصل ۲۰۲۱-۲۲ 
رزومه قابل قبولی دارد که البته به غیر از آن 
با شــباب الاهلی امارات که در تیمش احمد 
نوراللهی نیز حضور داشــت، موفق به کسب 

قهرمانی امارات شد.
او اکنون هدایت تیمــی را بر عهده می گیرد 
که بعــد از الهلال و النصر، بیشــترین خلق 
موقعیت را طبــق آمار )AFC( داشــته و 
همچنین به غیــر از العین و ســه نماینده 
فوتبال عربســتان در لیگ نخبگان آســیا، 
تیمی نبــوده کــه بیشــتر از ۸ گل به ثمر 

برساند.
خــط تهاجمی این تیــم در خطرناک ترین 
حالت خود قــرار دارد و ژاردیم که در بحث 
ســاختار دفاعی توانایی خوبی دارد، اکنون 
می تواند وضعیت خط دفاع این تیم را سر و 
سامان دهد.العین در آسیا بازی های سخت 

خودش را نســبتا پشــت سر گذاشــته اما 
همانطور که واضح اســت، آن ها برای صعود 
به مرحله حذفی با توجه به بازی های دیگر 
تیم ها هنوز مقداری شــانس دارند که این 
خوش شانسی، در گروی پیروزی در تمامی 

دیدارهای باقی مانده است!
الاهلی عربســتان، پاختاکور ازبکســتان، 
الریان قطر و الشــرطه عراق حریفان العین 
در ادامه راه هســتند که باتوجه به شــرایط 
کنونی این تیــم هرگز برای آن ها دشــوار 
تلقی نخواهد شــد اما آن چه که مشــخص 
اســت ژاردیم در العینی که کرســپو به جا 
گذاشته، در بسیاری از مسائل فنی می تواند 
تنه بهتنه تیم های متمول آســیایی حرکت 
کند و این ســرمربی فرانســوی بــرای کار 
کردن با بنفش ها بعید اســت کار سختی در 

پیش داشته باشد. 

چهارمین رکوردشکنی اسکوچیچ در فوتبال ایران
 پیش به سوی قله های بلندتر

پیروزی ۷ بر صفر تراکتور در دوحه مقابل روشــن تاجیکســتان سبب 
شده تا موفقیت های دراگان اســکوچیچ بار دیگر در ذهن علاقمندان 
به فوتبال مرور شود. معرفی دراگان اســکوچیچ به فوتبال ایران با تیم 
ســرحال و تهاجمی او در انزلی صورت گرفت. یک ســرمربی ناشناس 
که از کرواســی به لیگ برتر ایران آمد و پس از ثبت آماری فوق العاده با 
ملوان، صعود به فینال جام حذفی با خونه به خونه و عملکرد خیره کننده 
در آبادان، جانشین مارک ویلموتس شد. اســکوچیچ البته در حسرت 
نشستن روی نیمکت تیم ملی در جام جهانی ۲۰۲۲ ماند اما با تراکتور 
دوباره بــه فوتبال ایــران بازگشــته و انگیزه های زیادی بــرای اثبات 
توانایی هایش و ثبت رکوردهای جدیــد دارد؛ رکوردهایی که پیش تر 

نیز توسط این مربی ثبت شده و با تراکتور در حال به روزرسانی است.

اولین رکوردشکنی اسکوچیچ با ملوان 
اســکوچیچ که پیش از حضور در فوتبال ایران در کرواســی، کویت و 
عربســتان ســال های آغازین دوران مربی گری را پشــت سر گذاشته 
بود، در ملوان موفق شــد این تیــم قدیمی را به جایــگاه هفتمی لیگ 
برتر برســاند و بهترین رکورد امتیازی تاریخ این تیم را ثبت کند. فصل 
گذشته ملوان با مهدی تارتار مســابقات را با رتبه ششمی تمام کرد، اما 
امتیازات این تیم از عدد ۴۱ بیشتر نشــد. ملوان در آن فصل ۴۴ امتیاز 
کســب کرد و با ۴۰ گل زده، بالاتر از پرســپولیس و نفت تهران عنوان 

بهترین خط حمله لیگ برتر را هم به نام خود زد. 

صعود با خونه به خونه به فینال حذفی 
دومین ماموریت بزرگ اســکوچیچ در فوتبال ایران با تیم خونه به خونه 
صورت گرفت که این روزها با فــروش امتیازش به دریــای بابل دیگر 
وجود خارجی ندارد. در آن مقطــع خونه به خونه با اتکا به مالک متمول 
خود تیم خوبی را برای صعود به لیــگ برتر مهیا کرده بود. خونه به خونه 
نیم فصل اول را با نکونام تمام کرد و در نیم فصل دوم اســکوچیچ برای 
هدایت این تیم انتخاب شد. رقابت دو تیم تا هفته پایانی برای صعود به 
لیگ برتر ادامه پیدا کرد و فقط پیروزی پرگل نساجی مازندران در بازی 
پایانی مقابل راه آهن بود که تیم اســکوچیچ را بــا وجود پیروزی مقابل 
برق شیراز در صعود به لیگ برتر ناکام گذاشــت. با این حال آن تیم که 
تعداد زیادی از بازیکنانش با پایان مســابقات بــه تیم های لیگ برتری 
پیوســتند، به مســیر درخشــان خود ادامه داد و به فینال جام حذفی 
راه پیدا کرد. در فینال اما شــاگردان اســکوچیچ در خرمشهر مغلوب 
استقلال شدند تا تنها جام وینفرد شفرد در جمع آبی پوشان با شکست 

خونه به خونه در فینال جام حذفی ثبت شده باشد.

ثبت سریع ترین صعود ایران به جام جهانی
اســکوچیچ در حالی که فوتبال ایران درگیر پرونده پرحاشــیه مارک 
ویلموتس شده بود و در آســتانه حذف از مرحله ســوم مقدماتی قرار 
گرفته بود، نتایج درخشانی با صنعت نفت کســب می کرد. علی دایی و 
امیر قلعه نویی دو گزینه اصلی فدراســیون بودند، اما به یکباره دراگان 
اسکوچیچ که با مدیران باشــگاه صنعت نفت به دلیل مسائل مالی دچار 
مشکل شده بود، از اردوی طلایی پوشــان آبادانی جدا شد تا در جریان 
پیروزی ۴ بر ۲ مقابل ســپاهان آخرین حضــور روی نیمکت این تیم را 

تجربه کرده باشد. 

تیم ملی با اسکوچیچ با وجود بازی های دشواری که در بحرین پیش رو 
داشت، با کسب ۴ پیروزی پیاپی به مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی 
۲۰۲۲ رســید و در هفته هفتم با شکســت عراق در ورزشــگاه آزادی 
ســریع ترین صعود تیم ملی فوتبال ایران در تاریخ جام های جهانی رقم 

خورد.

سریع ترین صعود در اولین دوره لیگ  قهرمانان آسیا 2
دقایقی پیش مصاف برگشــت تراکتور مقابل روشــن تاجیکســتان 
در دوحه قطر برگزار شــد و شــاگردان اســکوچیچ با ارائه یک نمایش 
قدرتمندانه با ۷ گل تیم علی نظرزاده را در هم کوبیدند. قرمزپوشــان 
تبریزی با این پیروزی و با توجه به حذف نماینده هند از جدول ۴ تیمی 
گروه اول لیگ قهرمانان آســیا  ۹ امتیازی شدند و در پایان هفته چهارم 
به عنوان اولین تیم به دور بعدی مسابقات راه پیدا کردند. این در حالی 
است که تراکتور ویژگی همیشگی تیم های اسکوچیچ را دارد و بهترین 
خط هجومی مسابقات ســطح دوم آســیا را نیز تا پایان هفته چهارم با 

ثبت ۱۳ گل به نام خود زده است.

در انتظار فتح قله های بلندتر 
اســکوچیچ به جز دوران حضور در فولاد خوزســتان کــه البته ماجرا 
و حواشــی مربوط به کارت های پایان خدمت جعلی برای ســتاره های 
تیمش ایجاد شــد، در هر تیمی بوده عملکرد خیره کننده ای داشــته و 
حالا پس از تجربیات گران بهایی که در تیم های مختلف کســب کرده، 
با انگیزه و توقعات بالا از خودش و شــاگردانش بــه تراکتور آمده. آن  ها 
در لیگ برتر با توجه بــه روندی که در هفته های اخیر نشــان داده اند، 
مدعی جدی قهرمانی هستند و در اولین دوره لیگ قهرمانان آسیا ۲ نیز 

ماجراجویی مهیجی را با امید قهرمانی آغاز کرده   اند.

خداحافظی ساکت در تمرین نساجی با بازیکنان
آخرین تمرین تیم فوتبال نساجی مازندران با عصبانیت ساکت الهامی 
همراه شد و نیمه تمام ماند.نساجی مازندران روزهای سختی را سپری 
می کند. آن ها فصل گذشــته به سختی با حضور ســاکت الهامی موفق 
به حفظ ســهمیه خود در لیگ برتر شــدند، اما در فصل جدید با همین 
مربی با بحرانی مواجه شــده اند که پس از برگزاری ۹ بازی هنوز موفق 
به خروج از آن نیستند.قرمزپوشان قائمشــهری در آخرین بازی خود 
مقابل تیم مس رفســنجان قرار گرفتند و در حالی که مسعود شجاعی 
بدون داشتن مســئولیت قانونی تیم را از روی سکوها هدایت می کرد، 
با یک گل شکســت خوردند تا بار دیگر هواداران نســاجی علیه الهامی 
شعار بدهند. البته ساکت در نشست خبری پس از پایان مسابقه تاکید 
کرد که در این شرایط بحرانی به هیچ وجه نســاجی را رها نمی کند و به 
کار خود ادامه می دهد تا وضعیت را تغییــر بدهد.حالا اما خبر عجیبی 
از آخرین تمرین نســاجی مازندران به گوش می رســد کــه منجر به 
نیمه تمام ماندن این جلسه تمرینی شده است. آنطور که گفته می شود 
ســاکت الهامی در جریان یکی از برنامه های تمرینی با یکی از بازیکنان 
باتجربه تیم وارد مشاجره می شود و این ماجرا تا جایی پیش می رود که 
بازیکنان دیگر مجبور به مداخله برای جلوگیــری از درگیری فیزیکی 
می شوند. در ادامه ســاکت الهامی عصبانیت خود را متوجه دو بازیکن 
دیگر می کند و ســپس با داد و فریاد و با تاکید بر اینکه دیگر به تمرینات 

بازنخواهد گشت، کارش را نیمه  تمام رها می کند و می رود.



اهـواز-  محمـد مجـدم  آئيـن تکريـم و 
معارفـه مديرعامـل شـرکت بهره بـرداري نفت 
و گاز آغاجـاري بـا حضـور مهنـدس ابراهيـم 
پيرامـون، مديرعامـل شـرکت ملـي مناطـق 

نفتخيـز جنـوب برگـزار شـد.

نفتخيـز  مناطـق  ملـي  شـرکت  مديرعامـل 
جنـوب در ايـن آييـن بـا اشـاره بـه سـختي کار 
در صنعـت نفت بـا وجـود محدوديت هـا و موانع 
ناشـی از تحريم هـاي ظالمانه، چرخش شـغلی 
و جابه جايـی مديـران را در راسـتای بازيابـي 

تـوان شـرکت و نيل بـه اهـداف متعالـي صنعت 
نفـت دانسـت.

در  گرفتـه  صـورت  مهـم  تلاش هـاي  وي 
کشـور بـراي گـذر از تحريم هـا را زمينه سـاز 
خودکفايـي در حوزه هـاي مختلـف برشـمرد 
و بيـان کـرد: امـروز صنعـت نفـت بـه دسـت 
بـه  کشـور  داخـل  در  همـکاران  توانمنـد 
شـکوفايي رسـيده و خوشـبختانه در بسـياری 
از بخش هـا بـه طـور کامـل خودکفـا شـده ايم؛ 
همچنيـن تـوان سـاخت داخـل در کشـور بـه 

طـور چشـمگيری افزايـش يافتـه اسـت.
مهنـدس پيرامـون در عيـن حـال، نفـت را 
صنعتـي نيازمنـد بهره گيـري از فناوري هـاي 
بـزرگ،  سـرمايه  گذاري هاي  توسـعه،  نويـن، 
تأميـن کالا و اجـرای مسـتمر پـروژه دانسـت و 
اظهـار اميـدواری کـرد: در آينـده بتوانيـم از 
ظرفيت هـاي بـزرگ و پتانسـيل هاي موجـود 
در مسـير شـکوفايي صنعـت و کشـور بهـره  

. يـم ببر

اجـراي  بـه  توجـه  بـر  تأکيـد  بـا  وي 
مسـئوليت هاي اجتماعـي در مناطـق حاشـيه 
مناطـق  ايـن  کـرد:  تصريـح  تأسيسـات، 
انتظاراتـي از نفـت دارنـد و مـا موظفيـم کـه در 
حـد امـکان و ظرفيـت شـرکت، خدماتـي را به 
آن هـا ارائـه دهيـم؛ اگـر پروژه هـا و طرح هـا 
فعال تـر شـوند، اداي مسـئوليت هاي اجتماعي 

در آينـده تسـهيل خواهـد شـد.
مهنـدس پيرامـون در بخشـی از ايـن آئيـن 
ضمـن قدردانـي از زحمـات مديرعامـل سـابق 
اين شـرکت، اظهـار داشـت: مهندس تقـي زاده 
از بدنـه ي شـرکت آغاجـاري رشـد کـرد و بـا 
شـناختي کـه نسـبت بـه تأسيسـات و منطقـه 
دسـتاوردهاي  توانسـت  داشـت،  آغاجـاري 
خوبـي را کسـب کنـد، از ظرفيـت و تجـارب 
بهره خواهيـم  ديگـر  بخش هـاي  در  ايشـان 

. فـت گر
کاري  سـوابق  بـه  اشـاره  بـا  همچنيـن  وی 
بهره بـرداري  شـرکت  جديـد  مديرعامـل 

نفـت و گاز آغاجـاري، گفـت: مهنـدس دهبـان 
پـور از درون شـرکت آغاجـاري رشـد کـرده و 
پـرورش يافتـه اسـت؛ وي سـابقه کار طولانـي 
در عمليـات دارد و از تجـارب، تـوان و تخصـص 
کافـي بـراي هدايـت ايـن شـرکت برخـودار 

. سـت ا
مهنـدس پيرامـون تأکيد کـرد: انتظـار مي رود 
کـه همـه همـکاران شـرکت آغاجـاري بـا تمام 
توان بـه ايشـان کمـک کنند تـا تمامـي اهداف 
و برنامه هـاي موجـود در راسـتاي توليـد نفـت 

را محقـق شـود.
نفتخيـز  مناطـق  ملـي  شـرکت  مديرعامـل 
جنـوب بـه برنامـه ابلاغـي توليـد شـرکت نفت 
ايـران در نيمه دوم سـال اشـاره داشـت و اظهار 
کـرد: مهم تريـن برنامـه شـرکت ملـي مناطـق 
نفتخيـز جنـوب توليـد نفـت و در کنـار آن 
گاز و ميعانـات اسـت از ايـن رو حفـظ کيفيـت 
نفت توليـدي بـراي رسـيدن بـه اين اهـداف از 

ضـروري خواهـد بـود.

مقام  نکوداشت  با  همزمان  مومنی   اصفهان-مریم 
پرستاراز پرستاران هلدينگ پترو پالايش اصفهان توسط 

مديران اين شرکت تقدير شد
به گزارش روابط عمومی و بين الملل هلدينگ پترو پالايش 
اصفهان،درسالروز ولادت حضرت زينب کبری )س(و روز 
پرستار در آيينی ازپرستاران شاغل در درمانگاه های هلدينگ 

پترو پالايش اصفهان تجليل شد.
معاون سرمايه انسانی و توسعه مديريت هلدينگ پتروپالايش 
اصفهان در ديدار با پرستاران اين شرکت عنوان کرد: پرستاری 
تلفيقی از عشق و فداکاری و ايثارگری است واين شغل در 

فرهنگ ايرانی و اسلامی جايگاه بسيار رفيعی دارد.ت.

محمد ده بيديان، ضمن اشاره به جايگاه و مسئوليت پرستاران 
در جامعه و پيروی آنها از حضرت زينب کبری )س( به عنوان 
بزرگترين پرستار تاريخ از زحمات کادر درمان پالايشگاه 

اصفهان قدردانی کرد.
سرپرست روابط عمومی و بين الملل هلدينگ پتروپالايش 
اصفهان نيز در اين ديدار ضمن تبريک ميلاد عقيله بنی هاشم 
حضرت زينب کبری)س( و روز پرستار، گفت: اين روز فرصتی 

برای قدردانی از زحمات قشر خدوم و زحمتکش پرستار است.
احسان ترابی، با بيان اينکه زحمات کادر درمان را هيچکس 
نمی تواند کتمان کند، گفت: پرستاران با زحمات خالصانه 
خود با تاسی از حضرت زينب )س( در کمال ايثار و فداکاری به 

بيماران خدمت می کنند و اين روحيه عظيم خدمت سرشار از 
عاطفه و خلوص نيت، شايسته تحسين و ستايش است.

مسئول بهداشت ودرمان پالايشگاه اصفهان نيز دراين مراسم 
ضمن ارائه توضيحاتی در خصوص فرآيند فعاليت های اين 
مرکز از توجه و عنايت مديريت شرکت و نگاه مدبرانه ايشان 

و مديران مجموعه تشکر نمودند.
مسعود بويرحسنی، ادامه داد: نامگذاری پنجم جمادی الاول 
سالروز ميلاد فرخنده حضرت زينب )س( به عنوان روز پرستار، 
ادای احترام به فرشتگان زمينی است که خدمت به خلق را 
بزرگترين افتخار خود می داند و به واسطه اين افتخار به دنبال 

کسب رضای الهی هستند.

اصفهان
 همزمان با نکوداشت مقام پرستارصورت گرفت؛

و پالایش اصفهان  تقدیر از پرستاران هلدینگ پتر

در آیين معارفه مدیرعامل نفت و گاز آغاجاری تأکيد شد؛

گام های مؤثر نفتی ها در نگهداشت تولید و حفظ كیفیت نفت

در 6 ماهه نخست امسال صورت گرفت؛

 بومی سازی بیش از ۲ هزار قطعه
 در پالایشگاه نفت بندرعباس

بندرعباس-کمالی  در شش ماهه نخست امسال ۲ هزار و ۴۱۲ قطعه 
پالايشگاهی با تکيه بر توان متخصصان و توليدکنندگان داخلی در شرکت 
پالايش نفت بندرعباس بومی سازی شده است. مديرعامل شرکت پالايش نفت 
بندرعباس گفت: با توليد اين قطعات علاوه بر رفع نياز پالايشگاه، ايجاد اشتغال 
مولد و بهبود روحيه خودباوری در سازندگان داخلی، بيش از ۵۸ ميليون يورو 
صرفه جويی شده است. احمد هاشمی افزود: با استفاده از دانش و توان متخصصان 
و ظرفيت های پالايشگاه نفت بندرعباس، بيش از ۶۹۷ قلم کالا بدون نقشه اوليه 
برای نخستين بار، با مهندسی معکوس طراحی و بومی سازی شد که در اين مدت 
بيش از ۳۵ هزار قطعه مهندسی معکوش شده توسط توليدکنندگان داخلی 

ساخته شد که موجب صرفه جويی به ميزان هزار و ۳۲۳ ميليارد ريال شده است.

باهدف احيای فرهنگ غذای سنتی و محلی مازندران؛

چهارمین جشنواره بومی محلی »كئی پِلا« آغاز شد

 ساری-امیری فر  آيين و جشنواره های محلی شهرستان ساری آغاز شد. 
به گزارش روابط عمومی اداره ميراث فرهنگی ،صنايع دستی و گردشگری 
شهرستان ساری ،قادری رئيس اداره  از برگزاری چهارمين جشنواره بومی محلی 
»کئی پلِا« که باهدف احيای فرهنگ غذای سنتی و  محلی  مازندران  با همکاری 
شورای اسلامی شهر و شهرداری ساری  از ۱۴ لغايت ۱۹ آبان به مدت۵ روز  در 
بوستان ولايت ساری خبر داد . قادری با بيان اينکه برگزاری اين جشنواره ها  
علاوه بر  نشاط اجتماعی  و تقويت فرهنگی بومی  ، در  رونق اقتصادی  نيز نقش 
به سزايی دارد . شايان ذکر در کنار اين جشنواره ،نمايشگاه سوغات و  محصولات 
هنرمندان صنايع دستی در ۱۱0 غرقه در بوستان ولايت شهرستان ساری از 

تاريخ ۱۴  لغايت ۱۹  ماه آبان  داير می باشد .

نشست  مدیرعامل شركت گاز  گلستان و  مدیركل 
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان  

گرگان -مهنازمحمدزمانی  علی طالبی مدير عامل شرگت گاز استان 
گلستان  در نشستی صميمانه با محوريت رفع  مسائل جامعه ايثارگری  با مديرکل 
بنياد شهيد استان گلستان ديدار و گفتگو کرددر اين ديدار علی طالبی  گزارشاتی 
مبنی بر فعاليت ها و  خدمات ارزشمند  شرکت گاز استان به جامعه ايثارگری  در 
راستای رضايتمندی خانواده های معظم شاهد و ايثارگر ارائه کرد  گفتنی است : 
در اين ديدار در رابطه با خدمت به جامعه ايثارگری و  وظايف تمامی دستگاه ها و 
نهاد ها برای کسب رضايت و خدمت رسانی به اين عزيزان مباحثی مطرح شدکه  

بايد دستگاه ها و ادارات  بيش از پيش  با يکديگر در ارتباط  و تعامل باشند .

وژه های عمرانی  تمجید از توزیع متوازن پر
 در علی آبادكتول 

گرگان -مهنازمحمدزمانی  مديرکل دفتر شهری استانداری گلستان از 
توزيع متوازن پروژه های عمرانی در سطح شهر علی آبادکتول تمجيد کرد.

 محسن حسينی که  با همراهی اسفندياری پور شهردار از پروژه های عمرانی 
شهرداری علی آبادکتول از قبيل آسفالت معابر،توسعه روشنايی معابر و پروژه 
در دست احداث خانه فرهنگ محله بازديد کرد و ضمن تقدير و تشکر از اقدامات 
چشمگير شهرداری علی آبادکتول،توزيع متوزان امکانات شهری و انعکاس آن به 

شهروندان اميد آفرينی موثری را برای مردم به دنبال دارد.

توسط شورای راهبردی پتروشيمی های منطقه ویژه پارس 
صورت گرفت؛

كمک به احداث ۲۳۰ واحد مسکونی نیازمندان 
جنوب بوشهر 

بوشهر –رضا حیدری  مديرعامل سازمان منطقه ويژه پارس گفت: در بيست 
و پنجمين جلسه شورای راهبردی مصوبه کمک به ساخت ۲۳0 واحد مسکونی 
برای افراد تحت پوشش بهزيستی در چهار شهرستان جنوبی استان بوشهر صادر 
شد. به گزارش پايگاه اطلاع رسانی منطقه ويژه پارس-سخاوت اسدی مدير عامل 
سازمان منطقه ويژه پارس، با قدردانی از رييس کميسيون انرژی مجلس جهت 
حضور در اين نشست به عنوان ميهمان ويژه ابراز داشت: در اين جلسه مصوبات 
متعددی صادر شد که شاخص ترين آن ها کمک به ساخت ۲۳0 واحد مسکونی 
برای خانواده های تحت پوشش بهزيستی در چهار شهرستان جنوبی استان 
بوشهر و همچنين کمک به مردم عزيز لبنان با توجه به فرمان مقام معظم رهبری 

بود که شورای راهبردی هم در اين مسير لبيک گفتند و مبلغی اختصاص داده شد

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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خوزستان

ونمایی شد تندیس آتش نشان ر
اهـواز –محمد مجـدم  بـا حضـور امينـی شـهردار اهـواز، 
زارع زاده رئيـس کميسـيون خدمات شـهری شـورای اسـلامی 
شـهر و ديگر مسـئولين شـهرداری اهـواز از تنديس آتش نشـان 
در محـل سـازمان ايمنی خدمـات و آتش نشـانی رونمايی شـد. 
رضا امينـی با اشـاره بـه روز آتش نشـان  و لـزوم تجليـل و تکريم 
از آتش نشـانان اظهـار کـرد: ايـن سـازمان نقـش بسـزايی در 
اميدآفرينی و نشـاط در ميان شـهروندان از طريـق تامين ايمنی 
و سـلامتی و جلوگيـری از هرگونـه حادثـه دارد. وی ادامـه داد: 
امسـال بـا توجه بـه اقدامـات خباثـت آميـز رژيم صهيونيسـتی 
در بـه شـهادت رسـاندن دبيـرکل حـزب الله لبنـان، شـرايط 
منطقه و کشـور بـه گونـه ای پيش رفـت کـه امـکان رونمايی در 

تاريخ ۷ مهرماه ميسـر نشـد. شـهردار اهـواز رونمايـی از تنديس 
آتش نشـان را بهانـه ای بـرای تشـکر و قدردانـی از زحمـات و 
ايثارگری هـای آتش نشـانان دانسـت و اضافـه کـرد: زمانـی کـه 
شـهروندان در اثـر يـک حادثـه می گريزنـد، آتش نشـانان به دل 
حادثـه می زننـد و جـان خـود را در معرض خطـر قـرار می دهند 
کـه البتـه پـاداش بسـيار بزرگـی در پيشـگاه خداونـد متعـال 
دارنـد. امينـی نمـاد آتش نشـان را بهانـه ای بـرای پاسداشـت 
زحمـات آتش نشـانان عنـوان و گفـت: در کميسـيون خدمـات 
شـهری شـورای اسـلامی شـهر بيشـترين دغدغـه عـلاوه بـر 
ايمنـی و سـلامت بـرای شـهروندان توجـه بـه درخواسـت های 

آتش نشـانان بـه ويـژه امکانـات رفاهـی اسـت.

اردبیل-افسون جبارزاده  مديرکل بيمه سلامت استان 
اردبيل گفت: ۶ هزار و ۵۶۳ نفر از زوج های نابارور در اين استان 

نشاندار شدند.
وحيد خليل اللهی گفت: بيمه سلامت در راستای تاکيد مقام 
معظم رهبری در بحث افزايش جمعيت و برای ارايه خدمات 
بيشتر به خانواده ها و کاستن از بار مالی فرزندآوری نسبت 
به نشاندار کردن زوج های فاقد فرزند در استان اردبيل اقدام 
کرده، به طوری که پارسال چهار هزار و ۳۵0 زوج و امسال نيز 

۲ هزار و ۲۱۳ زوج در سامانه های الکترونيکی نشاندار شدند.
مديرکل بيمه سلامت استان اردبيل با اشاره به هزينه سنگين 
درمان ناباروری برای قشر های کم برخوردار، افزود: پيش تر 
زوج ها تنها تا ۴۵ سالگی می توانستند نشاندار شوند و از 
خدمات بيمه سلامت استفاده کنند که در راستای سياست 
حمايت از جوانی جمعيت اين محدوديت سنی برداشته شده و 

تا ۴۹ سال افزايش يافته است.
به گفته او، همچنين به منظور کمک به درمان زوج های نابارور 

پيش تر تنها ۱۵ قلم از دارو های درمان نازايی زير پوشش بيمه 
سلامت بودند که با تمهيد صورت گرفته اين دسته از دارو ها که 

قيمت بالايی هم دارند، به ۶۴ قلم رسيده است.
خليل اللهی ادامه داد: بيمه سلامت استان اردبيل در زمينه 
تعهد خدمات خاص درمان نازايی نيز ۲۸۳ ميليارد ريال 
پرداختی داشته که ۱۲۶ ميليارد ريال آن مربوط به سال 
جاری و شامل روش های باروری مانند آی وی اف، آی يوآی، 

آی سی اس آی، اف يی تی، جنين اهدايی و رحم اجاره ای است.

اردبیل
مدیرکل بيمه سلامت استان:

ور در اردبیل نشان دار شدند وج نابار بیش از ۶ هزار ز

کرمانشاه -حسنا فخارزاده  مدير عامل شرکت گاز 
استان کرمانشاه گفت: ۶ هزار و ۱۸۵ کيلومتر از شبکه و 
خطوط گازرسانی استان در نيمه اول سال جاری نشت يابی 

شد.
ناصر حسينی  با اشاره به نقش حياتی واحد بازرسی فنی در 
ايمنی شبکه گازرسانی، اظهار کرد: علاوه بر اين در اين مدت 
۱۴۹ هزار انشعاب و ۱۲۴ ايستگاه CGS و TBS نيز نشت 

يابی شده است.
وی ادامه داد: در همين راستا اين واحد يک هزار و ۷0۶ مورد 
را بررسی و رفع نشت کرده است و يک هزار و ۴۱0 کيلومتر 
را نيز عيب يابی و اقدام به پوشش خطوط فلزی در آن کرده 

است.
مديرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه گفت: واحد بازرسی 
فنی توانسته در اين مدت ۵۸0 ديفکت )عيب ( پوشش 
خطوط فلزی را کشف و ۶۷۵ مورد را رفع کند و ۱۲۶ 

ايستگاه CGS و TBS و CPS را مورد بازرسی قرار دهد.
حسينی افزود: ۲0۶ مورد بازرسی از کالاهای خريداری 
شده و بازرسی از ۶ پروژه گازرسانی در سطح استان بخش 
ديگری از عملکرد واحد بازرسی فنی شرکت گاز استان 

کرمانشاه در ۶ ماه نخست سالجاری بوده است.
مديرعامل شرکت گاز استان کرمانشاه با بيان اينکه امسال با 
نصب ۶ هزار و ۳00 علمک گاز در سال جاری حدود ۱۱ هزار 
و ۴00 مشترک جديد به جمع مشترکان گاز استان اضافه 
شده است افزود: در نيمه اول سال جاری ۱۱۶ کيلومتر 
شبکه گذاری اجرا شده که اين امر منجر به نصب بيش از 

۶ هزار علمک گاز در مناطق شهری و روستايی شده است.
وی اضافه کرد: با اين حجم از اقدامات انجام شده ميزان 
شبکه گذاری از ابتدای شروع فرايند گازرسانی در استان 
کرمانشاه تاکنون در مجموع به ۱۲ هزار و ۵۱0 کيلومتر 

رسيده است.

كرمانشاه
در سال جدید محقق شد؛

اضافه شدن ۱۱ هزار و ۴۰۰ مشترک جدید به جمع مصرف كنندگان گاز كرمانشاه
منابع  کل  اداره  معاون  هداوند   خرم آباد-فرزانه 
طبيعی و آبخيزداری لرستان گفت: عمليات موصوف به 
آبخيزداری در سطح استان به ميزان ۸۴۹ هزار هکتار باعث 
شده سالانه بيش از ۲0 ميليون مترمکعب تغذيه سفره های 
زيرزمينی، افزايش دبی قنوات، چشمه ها و چاه ها صورت 
گيرد. مجيد سپهوند افزود: به طور مثال اجرای عمليات 
آبخيزداری در شمال خرم آباد به وسعت ۴۳ هزار هکتار با 
حجم کنترل سيل و رسوب ۲.۵ ميليون مترمکعب، باعث 
کاهش پيک ايستگاه هيدرومتری چم انجير با کاهش ۶ 

درصد دبی و در نتيجه کاهش سيلاب ۱۴0۱ شد.
وی اظهار داشت: با توجه به عمليات آبخيزداری و آبخوان 
داری صورت گرفته در سطح استان بيش از ۱۱۲ ميليارد 
متر مکعب از حجم روان آب ناشی از سيلاب های رخ داده 

مهار و از بروز خسارات جانی و مالی ممانعت شده است.
معاون اداره کل منابع طبيعی و آبخيزداری لرستان يادآور 

شد: همچنين حداقل به ميزان ۱0.۷ و ۹.۸ ميليون متر 
مکعب، آب ناشی از سيلاب بر عرصه های آبخيزداری به آب 
های زيرزمينی نفوذ کرده است که اين امر موجب تعديل 
خشکسالی و بيلان منفی سفره آب زيرزمينی در استان می 

شود.
سپهوند با اشاره به سيل خيز بودن شمال خرم آباد نيز 
افزود: در حوزه شمال خرم آباد با مساحت ۴۳ هزار هکتار، 
با وجودی که تنها ۲0 درصد عمليات آبخيزداری و آبخوان 
داری انجام گرفته اما ۲۵ درصد تعديل و کاهش حجم 

سيلاب در اثر اجرای اين فعاليت ها محقق شده است.
وی اظهار داشت: اين اقدام باعث کاهش ۱۵ درصدی تهديد 
بيشترين دبی جريان سيلابی »خرم رود« و سبب شد هشدار 
سطح قرمز دبی سيلابی اين رودخانه طی چندين بارش 
در حد سطح قرمز، به سطح زرد تنزل يابد و از خسارات و 

تخريب زيرساخت های منطقه جلوگيری شود.

لرستان
 معاون اداره کل منابع طبيعی و آبخيزداری استان اعلام کرد:

تغذیه سالانه ۲۰ میلیون مترمکعب سفره های زیرزمینی لرستان با آبخیزداری

سـنندج-ملایی  مديـرکل راه و شهرسـازی کردسـتان 
گفـت: ۲ هـزار و ۳۹۹ نفـر در اسـتان متقاضـی ورود بـه حرفه 

مهندسـان، کاردان هـای فنـی و معمـاران تجربی هسـتند.
جهانگير الياسی در گفت و گو با خبرنگاران، اظهار کرد:   دومين 
دوره آزمون ورود به حرفه مهندسان، کاردان های فنی و 
معماران تجربی در استان همزمان با سراسر کشور  در روزهای 

پنج شنبه و جمعه  ۱۷ و ۱۸ آبان سال جاری برگزار می شود.
وی افزود: در اجرای مواد ۵، ۱۱ و ۲۱ آيين نامه اجرايی قانون 

نظام مهندسی و کنترل ساختمان، آزمون های ورود به حرفه 
مهندسان، کاردان ها و معماران تجربی جهت اخذ پروانه 
اشتغال به کار  از طريق ارکان اجرايی و نظارتی در استان 

کردستان همزمان با سراسر کشور برگزار می شود.
 مديـرکل راه و شهرسـازی کردسـتان ادامـه داد:  از تعـداد 
کل متقاضيـان ثبـت نامـی، ۲ هـزار و  ۴۹ نفـر آقـا و ۳۵0 نفر 
خانـم هسـتندکه بـه منظـور دريافـت پروانه اشـتغال بـه کار 
در آزمـون ورود به حرفـه ثبت نـام کـرده و در آزمون شـرکت  

و در صـورت کسـب حد نصـاب لازم بـه ايـن حرفـه ورود پيدا 
. می کننـد

وی  گفـت: ايـن آزمـون در اسـتان کردسـتان در حوزه شـهر 
سـنندج )دانشـگاه کردسـتان( برگـزار می شـود.

الياسـی خاطرنشـان کرد: نتايـج آزمون ها حـدود دو مـاه بعد 
از آزمـون از طريـق وب سـايت دفتر مقـررات ملی سـاختمان 
بخـش سـامانه آزمون هـا بـه نشـانی www.inbr.ir بـه 

اطـلاع شـرکت کننـدگان رسـانده خواهد شـد.

كردستان
مدیرکل راه و شهرسازی  استان :

بیش از ۲ هزار كردستانی متقاضی ورود به حرفه مهندسان هستند
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با بازگشت ترامپ
ونق انرژی پاک می آید؟ چه بر سر ر

بازگشت دونالد ترامپ به کاخ سفید، سیاست انرژی کشور را بر حداکثر 
کردن تولید نفت و گاز و فاصله گرفتن از مبارزه با تغییرات آب و هوایی 
متمرکز خواهد کرد، اما بعید اســت که پیــروزی جمهوری خواهان در 
انتخابات ریاست جمهوری روز سه شنبه، رونق انرژی های تجدیدپذیر 

آمریکا را به  شکل چشمگیری آهسته کند.
تحلیلگران در توضیــح می گویند: لغو قانــون دوره بایدن که یک دهه 
یارانه های جذاب را بــرای پروژه های جدید انرژی خورشــیدی، بادی 
و دیگــر انرژی های پاک فراهــم می کند، به لطف حمایــت ایالت های 
جمهوریخواه، تقریبــا غیرممکن خواهــد بود و در عین حال، ســایر 
اهرم های موجود برای رئیس جمهور بعدی فقط می توانند تاثیر اندکی 
داشته باشند.ادِ هیرس، پژوهشــگر انرژی در دانشگاه هیوستون گفت: 
تصور نمی کنم رئیس جمهور ترامپ بتواند روند گذار انرژی را آهســته 

کند. این روند به خوبی در جریان است.
طبق اعلام وزارت انرژی، منابع انرژی تجدیدپذیر مانند خورشــیدی 
و بادی به لطف اعتبــارات مالیاتی فدرال، الزامــات انرژی تجدیدپذیر 
ایالتی و پیشــرفت های فناوری که هزینه های آنها را کاهش داده است، 

سریع ترین بخش های در حال رشد در شبکه برق هستند.
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، در ســال ۲۰۲۲ قانون کاهش تورم را 
امضا کرد که در راستای تلاش گســترده  برای کربن زدایی بخش برق تا 
ســال ۲۰۳۵ برای مبارزه با تغییرات آب و هوایی، میلیاردها دلار یارانه 
خورشــیدی و بادی را به مدت یک دهه تضمین می کند.ترامپ قبل از 
انتخابات، قانون کاهش تورم را بســیار گران خواند و قــول داد که تمام 
بودجه های مصرف  نشــده توســط این قانون را لغو کنــد؛ تهدیدی که 
در صورت تحقق، می تواند رونق انرژی پاک در آمریــکا را متوقف کند.

اما انجام این کار مستلزم آن اســت که قانونگذاران، از جمله آنهایی که 
ایالت هایشان از ســرمایه گذاری های مرتبط با قانون کاهش تورم مانند 
کارخانه های تولید پنل های خورشــیدی، مزارع بادی و ســایر پروژه ها 
بهره برده اند، به لغو آن رای دهند. کارل فلمینگ، یکی از شرکای شرکت 
حقوقی »مک درمــوت ویل اند امری«، که به دولت در زمینه سیاســت 
انرژی تجدیدپذیر مشاوره می دهد، گفت: شــغل ها و مزایای اقتصادی 
در ایالت های قرمز )جمهوریخواه( بســیار سنگین بوده است، به سختی 

می توان دید دولتی وارد شود که بگوید ما این را دوست نداریم.
رویترز پیش تر گزارش کرده بود که بســیاری از متحدان ترامپ نیز از 
طریق سرمایه گذاری در فناوری های انرژی پاک، از قانون کاهش تورم 
ســود می برند.فلمینگ گفت: با این حال، ترامپ می تواند با ممانعت از 
آژانس های فدرال که کمک های مالی و وام های  مربوط به قانون کاهش 
تورم را عرضه می کنند، یــا با کاهش اجاره دهی فــدرال برای مواردی 

مانند مزارع بادی فراساحلی، روند توسعه آنها را آهسته کند.
رویترز پیش از این گزارش کرده بود دولت بایدن شــتاب به خرج داده 
است تا اطمینان حاصل کند عمده کمک های مالی موجود تحت قانون 

کاهش تورم را قبل از ورود رئیس جمهور جدید خرج می کند.

به گفته تحلیلگــران، یکی از راه هایی که ترامــپ می تواند روند گذار را 
آهسته کند، اقدام اجرایی از طریق تغییر اجاره زمین های دولتی است. 
دولت بایدن برای گســترش مزایده لیزینگ برای بادی فراساحلی در 
آب های فدرال و مزارع انرژی خورشــیدی و بادی در خشــکی تلاش 
کرده اســت.تونی دوتزیک، معاون مدیر و تحلیلگر ارشــد سیاست در 
اندیشکده غیر انتفاعی پایداری »فرونتیر گروپ« گفت: تصور می کنم 
اولویت بیشــتری برای اســتخراج سوخت های فســیلی در زمین ها و 
آب های فدرال داده می شود. این می تواند تاثیر بزرگی بر صنعت بادی 
فراساحلی داشــته باشــد که هدف آن مکان یابی پروژه ها در آب های 
فدرال است.  بیشــتر پروژه های خورشــیدی و بادی در خشکی، مانند 

اکثر حفاری های نفت و گاز، در املاک خصوصی واقع شده اند.
ترامپ گفته اســت قصد دارد »در روز اول حضورش« به صنعت بادی 
فراســاحلی پایان دهد و اســتدلال می کند که این صنعت بسیار گران 
اســت و تهدیدی برای نهنگ ها و پرندگان دریایی اســت. موضع فعلی 
ترامپ در مقایسه با حمایت از توســعه بادهای فراساحلی در دوره اول 

ریاست جمهوری، یک تغییر سیاست چشمگیر به شمار می رود.
طبق گزارش شرکت برنشــتاین ریســرچ، ترامپ احتمالا یک مهلت 

قانونی برای فروش لیزینگ باد فراساحلی جدید وضع خواهد کرد.
در این بین، کارشناســان می گویند تولید سوخت فســیلی در آمریکا 
احتمالا در دوران ترامپ، تقریبا به همین شکل خواهد بود. به مدد رونق 
حفاری در میادینی مانند حوضه پرمین در تگزاس و نیومکزیکو در دوره 
بایدن، آمریکا در حال حاضر، به بزرگتریــن تولیدکننده نفت و گاز در 
جهان تبدیل شده است.طبق اعلام کمپین انتخاباتی ترامپ، ترامپ با 
کاهش تشریفات اداری در دوران ریاست جمهوری خود در کاخ سفید، 
راه را برای این رونق هموار کرد و می تواند تولید سوخت فسیلی آمریکا 
را در دوره دوم بــا عقب انداختن طرح هــای آب و هوایی بایدن، تقویت 
کند. برای مثال، ترامپ می تواند برای حفــاری در پناهگاه ملی حیات 

وحش قطب شمال آلاسکا تلاش کند.
بر اســاس گزارش رویترز، بایدن مانع صدور لیزینــگ حفاری در این 
منطقه شــد اما حتی اگر ترامپ این منطقه بکر و ارزشــمند را به روی 
تولیدکنندگان سوخت فســیلی باز کند، مشخص نیســت که آیا این 
شــرکت ها مایل خواهند بود در این منطقه شــمالی ناهموار استخراج 

کنند یا خیر.

 افزایش چشمگیر هزینه برق مشترکان
 با استفاده از گرمایش کولرگازی

 ناظر عالی شــرکت های توزیع برق کشــور با بیان اینکه اســتفاده از 
کولرگازی برای تولید گرما در فصل ســرد ســال هزینه برق مشترکان 
را چندین برابر افزایش می دهــد، افزود: در صــورت صرفه جویی ۱۰ 
درصدی مشــترکان خانگی در مصرف گاز، امکان تأمین سوخت کافی 
نیروگاهی محقق می شود.»سید سعید میرشــریفی«  با اشاره به لزوم 
صرفه جویی مشترکان بخش خانگی در مصرف برق و گاز در فصل سرد 
ســال گفت: یکی از بدترین اتفاقات که در حوزه مصــرف انرژی برق به 
خصوص در ســال های اخیر اتفاق افتاده اســت، فرهنگ بد استفاده از 
کولرهای گازی و داکت اســپیلیت ها به منظور ایجاد ســرما در فصل 
تابســتان و از آن بدتر تولید گرما در فصل زمســتان در مناطق معتدل 
و با رطوبت کم اســت.وی افزود: اســتفاده روزافزون از این دستگاه ها، 
یکی از مهمترین عوامل هدر رفت انرژی در کشــور است که مشکلات 
فراوانــی ایجاد می کند.ناظر عالی شــرکت های توزیع برق کشــور در 
خصوص مشــکلاتی که اســتفاده از کولرگازی برای تولید گرما ایجاد 
می کند، توضیح داد: یکی از مشکلاتی که این اتفاق رقم می زند افزایش 
تولید گازهای گلخانه ای اســت که طی فرایند تولید گرما رخ می دهد 
و با آســیب زدن به لایه اوزون زمینه افزایــش بیماری هایی مانند انواع 

سرطان ها را فراهم می کند.

 با حضور پرشور فعالان بازار سرمایه و صنایع مختلف کشور در غرفه 
بانک تجارت

هلدینگ بانک تجارت، تفاوت ها را در کیش 
اینوکس ۲۰۲۴ رقم می زند

بانک تجــارت به همــراه هلدینگ مالی خــود ازجمله شــرکت بیمه 
تجارت نو، به عنوان حامی برگزاری کیش اینوکس ۲۰۲۴ باحضور فعال 
در نمایشــگاه بورس، بانک، بیمه و خصوصی ســازی در جزیره کیش، 
جدیدترین خدمات بانکی و مالی خود را برای فعالان اقتصادی کشــور 

معرفی می کند.
به گزارش خبرنگار مدیریت روابط عمومی و ارتقای ســرمایه اجتماعی 
بانک تجــارت، گروه شــرکت های تخصصــی بانک تجارت شــامل 
شــرکت های بیمه تجارت نو، کارگزاری بانک تجارت، مولدســازی و 
مدیریت دارایی تجارت، چابک تجارت آســیا و تأمین سرمایه کاردان 
در کنار متخصصان حوزه کســب وکار این بانک، در اولین روز برگزاری 

رویداد کیش اینوکس ۲۰۲۴ پذیرای مدیران و فعالان اقتصادی بود.
دکتر سیدجواد جهرمی، مدیرعامل شــرکت بورس کالای ایران، دکتر 
امین سهل البیع معاون مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری کارآمد، دکتر 
علی رستمی، مجری طرح راه اندازی شرکت توسعه زنجیره مس ایران، 
دکتر مهدی کرباســیان، رییس هیأت مدیره تأمین ســرمایه کاردان، 
مهندس پرویزیان مدیرمالی فولاد اکسین، مدیران شرکت های فولاد 
مبارکه و ســبدگردان کوروش و تعدادی از فعالان اقتصادی کشــور با 

حضور در غرفه بانک تجارت با آخرین خدمات این بانک آشنا شدند.
بانک تجــارت بامعرفی خدمات مبتنــی بر تأمین مالــی زنجیره ای و 
محصولات »نو« از جمله تأمین نو، کســب نو، کالانو، صنف نو و کشت نو 

و خدمات شرکت های زیرمجموعه، حضوری فعال در این رویداد دارد.
یازدهمین نمایشــگاه بین المللی بورس، بانک، بیمه و خصوصی سازی 
KishINVEX(( از ۱۴ الــی ۱۷ آبان مــاه در جزیره کیــش برگزار 
می شــود و غرفه بانک تجارت پذیرای علاقمندان به آشنایی با آخرین 

دستاوردهای صنعت بانکداری کشور است.

حمایت همه جانبه از تولید و تجارت، راهبرد 
اگزیم بانک ایران

معاون شعبه گرگان بانک توســعه صادرات ایران در دیدار با رئیس اتاق 
بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشــاورزی استان گلســتان ، اگزیم بانک 
ایران را شریک مورد اعتماد بازرگانان کشور معرفی و بر تقویت ارتباط 

این نهاد مالی توسعه ای و بخش خصوصی تاکید کرد.
معاون شعبه گرگان بانک توســعه صادرات ایران در دیدار با رئیس اتاق 
بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشــاورزی استان گلســتان ، اگزیم بانک 
ایران را شریک مورد اعتماد بازرگانان کشور معرفی و بر تقویت ارتباط 

این نهاد مالی توسعه ای و بخش خصوصی تاکید کرد.
 

به نقــل از روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، معاون شــعبه 
گرگان به همراه جمعی از کارشناســان این بانک در نشست مشترک 
با رئیس اتاق بازرگانی اســتان گلستان، طرح الماســان بانک توسعه 
صادرات را تشــریح کرد و گفــت: راهبرد اگزیم بانــک ایران، حمایت 
همه جانبه از تولیــد و تجارت از طریق طراحی بســته جامع خدمات 

و تسهیلات است.
وحید مظهری افزود: بازاریابی و توســعه تعامل با واحدهای تولیدی و 
صادراتی با هدف معرفی خدمات متنوع بانک توسعه صادرات ایران در 

دستور کار قرار دارد.
وی گســترش تعامل با اتاق بازرگانی را بســتر مناســبی برای معرفی 
ظرفیت های بانک توســعه صادرات ایــران عنوان کرد و یادآور شــد: 
اتاق بازرگانی حلقه ارتباطی موثر بین بخش خصوصی و بانک توســعه 

صادرات ایران است.
گفتنی است در این نشست، از ســوی اتاق بازرگانی، فهرست جامعی 
از تولیدکنندگان و صادرکنندگان اســتان گلســتان به بانک توسعه 
صادرات ایران ارایه شد؛ این شعبه از بانک توسعه صادرات ایران برنامه 
مستمری برای توسعه تعامل با شــرکت های تولیدی و بازرگانی استان 

گلستان در دست دارد.

حضور مؤثر بانک سپه در نمایشگاه بین المللی 
بورس، بانک و بیمه

یازدهمیــن نمایشــگاه بین المللــی بورس، 
بانک، بیمه و خصوصی سازی )کیش اینوکس 
۲۰۲۴( با حضور دکتر ســیدمهدی حسینی 
قائم مقــام مدیرعامل بانک ســپه و جمعی از 
مدیران بازار ســرمایه و نهادهای مالی کشور و 

در منطقه آزاد کیش آغاز به کار کرد.
دکتر حسینی ضمن حضور در آیین افتتاحیه 
کیش اینوکس ۲۰۲۴، در بازدید از غرفه بانک ســپه به همکاران فعال 
در این نمایشــگاه توصیه کرد: از تمام ظرفیت های موجود برای معرفی 
توانمندی ها و دســتاوردهای بانــک در حوزه هــای مختلف صنعت 

بانکداری به ویژه فناوری اطلاعات استفاده کنند.
وی نمایشگاه بین المللی بورس، بانک، بیمه را یکی از بهترین فرصت ها 
برای تعامل فعالان بازارهای ســرمایه و مالی دانست و یادآور شد: بانک 
سپه علی الخصوص شــرکت های زیرمجموعه می توانند از این فرصت 
برای توســعه همکاری های جدید با ذی نفعان ایــن عرصه بهره لازم را 

ببرند.
بر اســاس این گزارش، هلدینگ فناوری اطلاعات بهپویان هوشــمند 
امید بانک ســپه به عنوان بــازوی توانمند این بانک در پیاده ســازی، 
پشتیبانی و نگهداری خدمات حوزه فناوری اطلاعات به منظور معرفی 
توانمندی های شرکت های زیرمجموعه خود به همراه کارگزاری بانک 
سپه، و شرکت های سرمایه گذاری و تأمین ســرمایه امید در یک غرفه 
واحد با نام »بانک ســپه« در یازدهمین نمایشــگاه بین المللی بورس، 

بانک، بیمه، خصوصی سازی شرکت کرده است.
نمایشــگاه کیش اینوکــس که بــا حمایت و مشــارکت گســترده 
وزارتخانه هــا، ســازمان ها و بنگاه های اقتصــادی، بخش های دولتی 
و خصوصــی و همچنین مشــارکت کنندگان بین المللــی و با حضور 
نخبگان اقتصادی کشــور برگزار می شــود، فرصتی مناسب به منظور 
تعامل بازارهای مهم سرمایه، پول و شــرکت های بیمه ای کشور برای 
معرفی ظرفیت های تأمین مالی و ســرمایه گذاری بازار سرمایه، ایجاد 
فرصت های جدید همکاری با شــرکت های مختلف ایــن بازار، تقویت 
ارتباطات با ناشــران و نهادهای مالی و دریافت بازخورد از مخاطبان در 

اختیار ذی نفعان قرار می دهد.
یازدهمین نمایشگاه بین المللی بورس، بانک، بیمه، خصوصی سازی و 
معرفی فرصت های سرمایه گذاری کشور )کیش اینوکس ۲۰۲۴( از ۱۴ 

تا ۱۷ آبان ماه ۱۴۰۳ در جزیره کیش برگزار می شود.
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تامین مالی بدون تقویت بورس ممکن است؟

چالش های تأمین مالی در اقتصاد ایران

خریدار   ســرمایه گذاری و تأمین مالی از طریق 
بازار ســرمایه می تواند به عنــوان موتور محرک 
توســعه اقتصادی کشــور عمل کند. با این حال، 
چالش های ساختاری، بوروکراسی های پیچیده 
و سیاســت گذاری های ناکارآمد، این مسیر را با 

موانع متعدد مواجه کرده اند.
 عدم تعادل در اســتفاده از منابــع مالی بانک ها و 
بازار ســرمایه منجر به محدودیت های اساســی 
در تامین مالی کشــور شده اســت. اینک زمان 
آن فرارســیده که نقش بازار ســرمایه در تامین 
مالی کشــور با جدیت بیشــتری تقویت شود و 
به ابــزاری موثــر و پویاتر برای جذب ســرمایه و 
توسعه پروژه های اقتصادی تبدیل گردد. توسعه 
ابزارهای بدهی، همراه با ایجاد زیرســاخت های 
قانونی مناسب، می تواند ظرفیت های عظیم بازار 
سرمایه را به منظور رفع نیازهای مالی بنگاه های 

اقتصادی فعال کند.
در همایــش کیش اینوکس، نشســت بررســی 
روش های تامین مالی از بازار ســرمایه به مسائل 
مربوط به مشــکلات اعطای تســهیلات توسط 
بانک ها و ضرورت توسعه ابزارهای بدهی در بازار 
سرمایه پرداخت و اهمیت این موضوعات در رفع 
تنگناهای مالی اقتصادی کشور را مورد بحث قرار 

داد.

نقش محدود تامین مالی بانک محور
 در اقتصاد ایران

محمــود گــودرزی، مدیرعامل بــورس تهران، 
در نشســت گروه مالی فیروزه اشــاره کرد که در 
کشورهای توســعه یافته، ســهم بازار سرمایه در 
تامین مالی بیــش از ۵۰ تا ۶۰ درصد اســت و در 
ایالات متحده ایــن رقم حتی بــه ۸۵ درصد نیز 
می رســد. او تاکید کرد که این اعداد نشان دهنده 
اهمیــت و ظرفیت بالای بازار ســرمایه در تامین 
مالی و کمک به توسعه اقتصادی است. وی افزود: 
متاسفانه در ایران، بانک ها و سیستم پولی محور 
تامین مالی اقتصاد هســتند و این امر باعث شده 
تا بخــش عمــده ای از نیازهای مالــی بنگاه ها با 
چالش های جدی روبه رو شــود و بانک ها به علت 
محدودیت های خــود قادر به تامیــن مالی همه 

بخش های اقتصادی نیستند.
گودرزی به ابزارهای متنوعی که در کشــورهای 
پیشرفته برای تامین مالی و ســرمایه در گردش 
بنگاه ها اســتفاده می شود اشــاره کرد. از جمله 
این ابزارهــا، صندوق های بدهی بزرگ هســتند 
که نقش کلیــدی در تامین مالــی کوتاه مدت و 
بلندمدت بنگاه ها ایفا می کنند. او اظهار داشت که 
اســتفاده از این ابزارها می تواند به بهبود وضعیت 
نقدینگی، کاهش فشــارهای مالــی و در نتیجه 

تسریع توسعه اقتصادی کشور منجر شود.

چالش نوسانات نرخ بهره و تامین مالی 
جمعی

در نشســت دیگری با محوریت چالش نوسانات 
نرخ بهره و تامین مالی جمعی، هادی بحرالعلوم، 
مدیر ســرمایه گذاری وامید، به مشکلات ناشی 
از افزایش نرخ بهره اشــاره کرد. وی بیان کرد که 
هزینه پول به طور مداوم در حال افزایش اســت و 

انتظار کاهش آن در آینده نزدیک وجود ندارد. او 
با اشــاره به تجربه انتشــار اوراق با نرخ ۲۵ درصد 
در گذشــته، پیش بینی کرد که این نرخ ها ممکن 
است به ۵۰ درصد نیز برسد، که این امر به شدت بر 
توانایی بنگاه ها در تامین مالی و بازپرداخت وام ها 

تاثیرگذار خواهد بود.
بحرالعلوم همچنین بــه نقش تامین مالی جمعی 
در جذب ســرمایه بــرای پروژه هــای اقتصادی 
پرداخت و اظهار داشــت که با توجه به شــرایط 
پیچیــده کنونی، تقویــت این نــوع تامین مالی 
می تواند به توســعه بنگاه های کوچک و متوسط 
و بهبود وضعیت اقتصادی کشــور کمک کند. او 
تاکید کرد که باید ابزارهــای جدید و راهکارهای 
نوآورانــه ای بــرای تامیــن مالی به ویــژه برای 
بنگاه هایی که دسترســی به تســهیلات بانکی 

ندارند، توسعه یابد

تحول نئوبانک ها و بانکداری دیجیتال
یکی از نشســت های مهــم دومیــن روز کیش 
اینوکــس ۲۰۲۴، نشســت تخصصی بــا عنوان 
راهکارهای توســعه و تحــول نئوبانک ها بود که 
با حضور میثم فدایی، مدیرعامل تامین ســرمایه 
دماوند، و سید محسن موسوی، مدیرعامل تامین 
سرمایه امید، برگزار شد. فدایی با اشاره به اهمیت 
نوآوری در بانکــداری دیجیتــال، تاکید کرد که 
توســعه نئوبانک ها می تواند به بهبــود خدمات 
بانکی و دسترسی بیشــتر افراد به خدمات مالی 

کمک کند. 
او با اشاره به تجربیات کشورهای دیگر، بر ضرورت 
ایجاد زیرســاخت های قانونی و فنی برای رشد و 
تحول نئوبانک هــا در ایران تاکید کــرد. فدایی 
همچنین به نوســانات نرخ های بهره در کشــور 
اشــاره کرد و اظهار داشــت که دولت، بانک ها، و 
صندوق های با درآمد ثابــت در تعیین این نرخ ها 
نقش دارند و ابــراز امیدواری کرد کــه در آینده، 
نرخ بهره بدون ریســک در کشــور بــه روندی 
منطقی و مشخص دســت یابد که باعث تسهیل 

سرمایه گذاری و رشد اقتصادی شود.
 در همین نشســت، موســوی نیز به چالش های 
پیش روی نئوبانک ها اشــاره کرد و بیان داشــت 
که برای توســعه موفقیت آمیــز نئوبانک ها، باید 
فرهنگ ســازی مناســبی در زمینه اســتفاده از 
خدمات دیجیتال صــورت گیرد و اعتماد عمومی 
به این خدمات افزایــش یابد. وی همچنین تاکید 
کرد کــه توســعه نئوبانک ها نیازمنــد همکاری 
گســترده میان نهادهای مالــی، رگولاتورها، و 

فعالان فناوری است.

بحران قفل شدن اعطای تسهیلات بانکی
موســوی، مدیر تامین ســرمایه امید، با انتقاد از 
عملکرد ضعیف سیســتم بانکــی در تامین مالی 
بنگاه ها، اظهار داشــت که اعطای تســهیلات از 
ســوی بانک ها به طور عملی قفل شده و بسیاری 
از شرکت ها برای دســتیابی به منابع مالی مورد 
نیاز خود با مشــکلات جدی مواجه شده اند. وی 
اظهار داشت که در چنین شرایطی، بازار سرمایه 
می تواند نقشی اساســی در تامین مالی ایفا کند و 
به عنوان جایگزینی مناســب برای بانک ها عمل 

کند. موسوی تاکید کرد که از ابتدای سال جاری، 
تامین مالی برای ۱۰ شــرکت از طریق انتشــار 
اوراق صورت گرفته و تا پایان سال این عدد به ۲۰ 

شرکت خواهد رسید.
او همچنین به اهمیت رشد و توسعه صندوق های 
سرمایه گذاری اشاره کرد و بیان داشت که اگر این 
صندوق ها بزرگتر شوند و بتوانند منابع بیشتری 
جذب کنند، قادر خواهند بــود که به تامین مالی 
پروژه های اقتصــادی مختلف کمــک کنند. به 
عقیده موســوی، بــزرگ شــدن صندوق های 
سرمایه گذاری و افزایش مشارکت سرمایه گذاران 
در آن ها می تواند به کاهش وابســتگی کشــور به 
بانک ها و افزایش ســهم بازار ســرمایه در تامین 

مالی منجر شود.

چالش نرخ بهره بالا و مشکلات بازپرداخت
سعید اســلامی، عضو هیئت مدیره گروه آرمان 
آتی، در این نشســت بــه چالش های ناشــی از 
نرخ بهره بالای ۳۰ درصد اشــاره کــرد. او معتقد 
اســت که چنین نرخ بهــره ای باعث می شــود 
کــه ســرمایه گذاری در بســیاری از پروژه ها با 
ریســک های غیرقابل قبولی همراه باشــد و این 
موضوع بــه شــدت جذابیت ســرمایه گذاری را 
کاهش می دهد. او بیان کرد که نــرخ بهره بالا نه 
تنها بار مالی شــرکت ها را افزایش می دهد، بلکه 
بازپرداخــت وام ها را برای آنان بســیار دشــوار 
می سازد و بســیاری از بنگاه ها به دلیل فشار مالی 

قادر به بازپرداخت وام های خود نیستند.
 اسلامی افزود که بســیاری از شرکت های بزرگ 
کشــور به دلیل مشــکلات جریــان نقدینگی، 
حتی قادر به تامیــن نیازهای اولیــه مالی خود 
نیستند و این مســاله می تواند به بروز بحران های 
جدی اقتصادی منجر شــود. او تاکیــد کرد که 
اگر وضعیت اقتصــادی بهبود نیابــد و نرخ بهره 
کاهش نیابد، تمامی تلاش ها بــرای تامین مالی 
به شکســت خواهــد انجامید. همچنیــن، او به 
چالش های بودجه ۱۴۰۴ اشــاره کرد و گفت که 
تسری تورم و انتشار اوراق با مدت زمان طولانی، 
سیاست گذاری های اقتصادی را پیچیده کرده و 
ریســک های جدیدی برای بنگاه های اقتصادی 
ایجاد کرده است. وی در ادامه به اهمیت مدیریت 
جریان نقدینگی اشــاره کرد و بیان داشــت که 
شرکت های بزرگی در کشــور وجود دارند که به 
دلیل نبود جریان نقدینگی مناســب، نمی توانند 
حتی نیازهای مالی کوچک خــود را تامین کنند 
و اگر وضعیت اقتصادی بهبود نیابد، این مســاله 
به زنگ خطری جدی برای آینده این شــرکت ها 

تبدیل خواهد شد.
این نشست ها به وضوح نشان داد که چالش های 
متعددی در مســیر تامین مالــی از طریق بازار 
ســرمایه وجــود دارد و نیازمنــد برنامه ریــزی 
دقیق تــر، اصلاح سیاســت های مالی و توســعه 
ابزارهای نوین برای بهبود وضعیت فعلی هستیم. 
در شرایطی که سیستم بانکی توانایی تامین مالی 
تمامی نیازهای اقتصادی کشــور را نــدارد، بازار 
سرمایه باید به عنوان جایگزینی قدرتمند و موثر 
به کار گرفته شود تا بتواند نقش خود را در توسعه 

اقتصادی به خوبی ایفا کند.

ملل

موسســه اعتبــاری ملــل برای 
جهــش اقتصــادی اشــخاص 
حقوقــی و کلید رونق کســب و 
کارها ۵۰ میلیارد ریال تسهیلات 

اعطا می کند.
 به گزارش اخباربانــک به نقل 
از روابــط عمومــی موسســه 
اعتباری ملــل، این موسســه 
بــا هــدف حمایــت مالــی از 
اشــخاص  و  کســب وکارها 
حقوقــی کــه دارای حســاب 
ســرمایه گذاری  ســپرده 

هســتند،  کوتاه مدت 
از طــرح تســهیلاتی 
الماس ملــل رونمایی 
کرد.این طرح شــامل 
تســهیلات ویــژه ای 
تا ســقف ۵۰ میلیارد 
ریال  می باشــد که با 

تأمیــن نقدینگــی لازم جهت 
ســرمایه در گــردش و افزایش 
ظرفیت تولیــد، می تواند نقش 
مؤثــری در رونــق فعالیت های 

اقتصادی ایفا کند.

 گفتنی اســت ، در این 
اشــخاص  برای  طرح 
حقوقی امکان دریافت 
تســهیلات تــا پانزده 
میلیــارد ریــال بدون 
ارائه وثیقــه ملکی نیز 

وجود دارد.
 همچنیــن در این طــرح امتیاز 
ویژه ای برای افــراد متخصص) 
مهندســین،  وکلا،  پزشــکان، 
صاحبان دفاتر اســناد رســمی( 
از نظر وثایــق و تضامین در نظر 

گرفته شــده اســت. نکته حائز 
اهمیــت در این طرح، ســرعت 
بالای فرآیند تأمین اعتبار اســت 
که به مشــتریان این امــکان را 
می دهد تا با ســهولت و ســرعت 
بیشتری به منابع مالی دسترسی 
پیدا کنند. برای کسب اطلاعات 
بیشــتر و بهره مندی از این طرح 
تســهیلاتی ویــژه، می توانید به 
وب سایت موسسه اعتباری ملل 
www.melalbank. به نشانی

ir مراجعه فرمایید.

موسسه ملل تسهیلات ۵۰ میلیارد ریالی پرداخت می کند
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